
پایان ساخت پلي کلينيک فوق تخصصي زنان مرکز ایران در مراسم کلنگ زنی

تعبير نشدن رویای تاسيس بيمارستان جامع 
زنان در اصفهان

جلسه نمایندگان کارگري گيتي پسند 
با مدیرکل تعاون و کار استان

درخواست براي ورود مدیران ارشد 
استان به حل مساله گيتي پسند

گزارشی از نشست مجموعه داستان های 
حوزه ادبيات شهری اصفهان

مکتب اصفهان شباهت زیادی با بافت 
قدیم این شهر دارد

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 
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ریيس جمهور در مراسم رونمایی 
از ۳۴۹ اثر تاریخی - فرهنگی 

بازگردانده شده از بلژیک:

نمایش آثار تمدنی ملت 
ایران می تواند بسیاری از 

ایران هراسی ها را رفع کند
2

4

در جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان؛

لايحه بودجه ۲ هزار و ۵۰۰ ميليارد 
تومانی شهرداري به شورا تقديم شد

2

معاون اول ریيس جمهور:
کلاه سر ما نمی رود؛ به اسم 
فس�اد آدرس اشتباه به ما 

ندهيد 
4

مدیرعامل سازمان فرهنگی 
تفریحی شهرداری اصفهان خبر داد: 

 همای�ش مل�ی » گردش�گری 
محل�ه ه�ا« فروردی�ن ۹۴ در 

اصفهان برگزار  می شود
9

 پيشروی سربازان جنگ نرم 
به درون خانه ها

خلع سلاح کاربران توسط 
بازی های یارانه ای

مقام معظم رهبری چن��دی قبل در دیدار اعضای 
انقلاب فرهنگی درباره ش��یوه جدی��د جنگ نرم 
هش��دار دادند: »می خواهند ب��ر روی ذهن ملت 
ما و برروی رفتار ملت ما - ج��وان، نوجوان، حتی 
کودک - اثرگذاری کنند. این بازی های اینترنتی 
از جمله  همین است؛ این اسباب بازی هایی که وارد 
کشور می شود از جمله  همین است که من چقدر 
س��ر قضیه  تولید اس��باب بازی داخلیِ معنی دار و 
جذاب حرص خوردم با بعضی از مسوولان این کار 

که این کار را دنبال بکنند.«
مقوله باربی و تولیدشخصیت های ملی مذهبی از 
مدت ها قبل در کشور دنبال می شد، اما سرانجام 
سارا و دارا سر از کشور چین درآورد و از آنها چندان 
استقبال نشد. رهبر معظم انقلاب این مشکل را نیز 
علت یابی کرده اند:»دوستان ما آمدند در یکی از 

دستگاه های فعال و مسوول...
10

10

با خرید 100/000 تومان شرکت در
 قرعه کشی جوایز :

1 دستگاه گوشی آیفون 6
1 دستگاه نوت بوک

10دستگاه تبلت
5 دستگاه تلویزیون مسافرتی

5 عدد ربع سکه بهار آزادی
زم�ان قرعه کش�ی 22 بهمن در 

سایت  
jayezeh.shabakieh.com تلفن : 36204520  و  شماره چهار رقمی 2055

www.shabakieh.com : وب سایت

ADSL2+ طرح های استثنایی اینترنت شبکیه بر بستر

Mb 5 – 555 روزه – 15 گيگ + )15 گيگ فوق العاده( 
+ مودم وایرلس رایگان : 155/000 تومان

Mb 5 – 10 ماهه – 25 گيگ + )10 گي�گ فوق العاده( : 
100/000 تومان

Mb 5 – 555 روزه – 15 گيگ : 70/000 تومان
Mb 5 –5 ماهه –5 گيگ + )5 گيگ 10 روزه( :

 25/000 تومان

4
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 استاندار اصفهان  درنشست بین المللی تخصصی پایداری رودخانه زاینده رود:

تنها 40 درصد از طرح 9 ماده ای احیای  
زاینده رود اجرایی شده است

2
وحدت و اقتصاد دو پایه 
 امنیت؛ ایران اهل مدارا 

با تروریست ها  نیست

آلاینده های ناشی از فعالیت صنایع بسیار زیاد است

75 درصد از صنایع در شعاع
 50 کیلومتری اصفهان قرار دارند

موسسه ها و سایت های غیرمجاز کمین کرده اند

خروج سالیانه150هزار ایرانی تحصیلکرده از کشور

ویژه نامه 
حمله

10

3 4

لاریجانی در همایش » وحدت و 
امنیت « تاکید کرد: 

رییس شورای اسلامی شهر  اصفهان:

سهم اصفهان در بودجه 94  برای طرح های بزرگ
 و پرهزینه دیده شود

میزان بیکاری، ف��ارغ از تاثیرش بر رش��د اقتص��ادی و آمار آس��یب های 
اجتماعی، معل��ول پدیده دیگ��ری به نام مهاجرت اس��ت. به بی��ان دیگر 
هرم جمعیتی در کش��ور هنوز نشان می دهد که قس��مت اعظم جمعیت 
کش��ور را جوانان تش��کیل می دهند، بنابرای��ن در صورتی که  ب��ازار کار 
 برای این افراد جا نداش��ته باش��د، عده ای ب��ه انجام مش��اغل کاذب روی 

می آورند، تعدادی در دام مافیای اعتیاد می افتند و فارغ التحصیلان بیکار 
ره به سوی خارج کشور می گش��ایند که نتیجه آن خروج نیروی مستعد و 
گنجینه جوان  از کشور است. این مس��اله در مورد اصفهان که متوسط نرخ 
بیکاریش یک سر و گردن از کل کشور بیشتر است، نمود درشت تری دارد.

بانک جهانی از اشتغال در ایران به عنوان یک مشکل ...

دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
نهمین سالگرد شهادت سردار کاظمی:

 راه عبور از تحریم ها 
بازگشت به ارزش های 

انقلاب است

س: اصفهان زیبا[
]عک

   اضافه شدن سه هزار و 660 هکتار شهرک صنعتی دیگر در محدوده 50 کیلومتری شهر اصفهان

  فعالیت دو هزار واحد صنعتی، 150 معدن و تغییر کاربری ش�ش هزار کیلومتر از اراضی استان به صنعت نیز از 
مشکلات زیست محیطی در شعاع 50 کیلومتری شهر اصفهان است.

  خشک شدن تالاب گاوخونی و ورود ریزگردها به شهر اصفهان به ویژه در منطقه شرق اصفهان از دیگر چالش های 
هوای شهر اصفهان است.

  جلوگیری از مصرف مازوت در نیروگاه ها برای جلوگیری از ورود گوگرد به هوای شهر اصفهان و تقویت حمل و 
نقل عمومی، اقدامات صورت گرفته برای کاهش آلاینده ها در شهر اصفهان بوده است.

در پنج سالن شهر اصفهان برگزار می شود؛ 

جُنگ های خانوادگی با 
12موضوع مهارت های رفتاری 

معاون سازمان صنعت، معدن و تجارت استان خبر داد؛ 

 برخورد جدی با 
نمایشگاه های غیرمجاز

11

تاروز
7

س: حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا [
]عک

9

8
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2

4

روزنامه خبری
 فرهنگی اجتماعی صبح ایران 

سه شنبه  8 مهر 1393  |     5 ذی الحجه  1435 |   شماره 2200 
 12  صفحه   |   قیمت : 300 تومان    |   پیامک :   3000483088

www.isfahanziba.ir
info@isfahanziba.ir

استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت

ویژه نامه  دانش 

4

دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

   سرعتی باور نکردنی 
پاسخی به نیاز اینترنت پرسرعت شما 

   حتی اگر خط تلفن نداشته باشید                         
یا مشکل مخابراتی داشته باشید 

لطفا کمربندهای ایمنی خود را ببندید
دارای مجوز توزیع اینترنت ISDP به شماره 12-13-105 
صادره از سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 

تلفن تماس:                36205196 
www.shabakieh.com

اینترنت پر سرعت بی سیم شبکیه 
با کمترین تعرفه، کیفیت بالا و نصب سریع

روزنامه خبری
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ابر پروژه ای که  معلوم نیست چند ساله شود؛

اصفهان برای مقابله با بحران ها آماده شد
با شناسایی پتانسیل ها و ظرفیت های  شهر در مانور لحظه صفر؛   

4

4

داغ مصلی بر پیشانی اصفهان، کمتر از خشکسالی نیست

مکمل و تسهیل گر فعالیت های فرهنگی 
خودجوش جوانان مؤمن و انقلابی باشید

رهبر معظم انقلاب اسلامی در حکم آغاز دوره جدید 
شورای عالی انقلاب فرهنگی:

2

119

مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه اصفهان خبر داد:

هدف گذاری فولاد مبارکه
 براي صادرات 1.5 ميليون تن

رییس هیات مدیره مجمع گردشگری استان اصفهان:

صنعت گردشگری اصفهان 
در حال شکوفایی است

بیمه کارگ��ران س��اختمانی پس از هفت س��ال هنوز س��امان نیافته 
و بلاتکلیف��ی و رف��ت و آمدلایح��ه اش ک��ه ه��ر س��ال یک س��ازی 
را ک��وک می کن��د، باعث ش��ده ت��ا تع��دادی از کارگ��ران عطایش 
را ب��ه لقای��ش ببخش��ند واین در حالیس��ت ک��ه آمارها م��ی گویند 
بیش��ترین آمار ح��وادث کار مربوط به کارگران س��اختمانی اس��ت.

به گزارش  پزش��کی قانونی اس��تان اصفهان در ش��ش ماهه اول سال 
جاری تع��داد 74 نف��ر ) همگی م��رد( که ب��ه دلیل حوادث ناش��ی 

 ازکار فوت ش��ده بودن��د، در مراکز پزش��کی قانونی اس��تان اصفهان 
مورد معاینه قرار گرفته اند.لازم به ذکر اس��ت تعداد موارد فوت ناشی 
ازحوادث کار در شش ماهه اول سال 1393 نسبت به مدت مشابه سال 

قبل )57نفر ( 29 و هشت دهم درصد رشد داشته است. 
به گفته عض��و هیات موس��س تعاونی حمایتی کارگران س��اختمانی 

اس��تان اصفهان 60درصد حوادث کار مربوط به کارگران 
10ساختمانی است...

3

بیمه  کارگران ساختمانی همچنان در گیرو دار بهارستان

بازی با مرگ روی داربست

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان تاکید کرد:

برنامه ریزی ها به سمتی برود 
که با حداقل هزینه، بیشترین 

دستاورد ها را داشته باشیم

س:حمیدرضا نیکومرام [
]عک

تاروز
7

س: حمیدرضا نیکومرام/ اصفهان زیبا [
]عک

9

8

1012

2
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استاندارخواستار شد؛

تسریع در اجرای سامانه دوم آبرسانی شرب به اصفهان بزرگ

آلزایمر، سالمندان را   از ذهن مسوولان پاک کرد

سونامی سالمندی در اصفهان

دکتر سقائیان نژاد در حاشیه دیدار با اهالی منطقه سه:

خیابان آقا نورالله نجفی استاندارد های 
لازم را دارد

قشقاوی در جمع خبرنگاران:

بازگشایی سفارت انگلیس به 
معنای یکسان بودن مواضع 

سیاسی نیست

نماینده اصفهان و  رییس کمیسیون 
ویژه اصل ۴۴  در گفت و گو با

 اصفهان زیبا تاکید کرد:

برند سازی؛ در گرو ارتقای 
کیفیت کالاهای داخلی 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

آب اصفهان بذل و بخشش 
4شده است

هت تریک اصفهانی ها
در کسب مدال نقره؛

یک طلای دیگر اصفهان 
در بازی های آسیایی

11  از دست رفت

ویژه نامه  دانش 

4

دبیر اجرایی جشنواره بین المللی فیلم کودک و نوجوان عنوان کرد:

 حضور هنرمندان اصفهانی با 50 فیلم 
در جشنواره امسال

IT یک شرکت معتبر

تلفن تماس : 36613392

در نظر دارد از میان افرادی با روابط 
عمومی بالا- مسلطّ به اینترنت،زبان 
انگلیسی و نرم افزارهای کاربردی 
Office جهت تکمیل کادر خود 
نیروهایی را به استخدام در آورد . 

مسلمانان با همدلی، حربه اختلاف افکنی را   از دست دشمن بگیرند

3

10

3

3 6

رییس جمه��ور اعلام کرد که این دول��ت از هیچ اقدامی که در راه مبارزه با فس��اد لازم 
باشد، دریغ نخواهد کرد و هر چه را که در راه توسعه مملکت نیاز باشد، تامین 

می کند و در این مسیر از هیچ قدرتی نخواهد ترسید. 

استاندار اصفهان به عنوان سخنران این مراس��م، از خدمات دادستان سابق 
استان تقدیر و صدور حکم پلمب بخش مازوت سوز نیروگاه اصفهان را ریسک 
بزرگ و حکمی قطعی قلمداد کرد.  زرگرپور ادامه داد: در این خصوص کمتر 
دادستانی حاضر به پذیرش چنین ریسک بزرگی بود. وی تصریح کرد: پس از 

صدور این حکم، مسوولان در تهران به من ایراد گرفتند که من نیز به عنوان 
رییس شورای تامین استان از حکم دادستان استان با قاطعیت دفاع کردم؛ چرا 

که دادستان اصفهان مشکل بزرگ زیست محیطی را با این حکم 
برطرف کرد. وی ضمن ابراز نگرانی از وضعیت زندان اصفهان...

2

4
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رییس جمهور در جمع نخبگان و برگزیدگان خراسان رضوی:

دولت از هیچ اقدامی در راه مبارزه با فساد 
دریغ نخواهد کرد

به مناسبت سالگرد شهادت سردارعباسعلی جانثاری

فرمانده آتشبار

در پی تصمیم دولت به تصفیه بدهی بانک مرکزی

دور زدن متغیرهای اقتصادی 
ممنوع!

در همایش »س��رطان پایان و آغاز من« که ب��ا همت جمعیت 
همیاران س��لامت روان اجتماعی و همکاری سازمان بهزیستی 
استان اصفهان در سالن اجتماعات بهزیستی برگزار شد، دکتر 
شیرین تبعه امامی روانش��ناس و عضو هیات علمی دانشگاه که 
بیمار در حال مبارزه با سرطان است و تا به حال موفق به درمان 
خود تا 80 درصد شده است، گفت: امروزه سرطان به عنوان یک 
بیماری سخت، جس��م و روح بس��یاری از افراد را درگیر کرده، 

ضمن اینکه تعداد مبتلایان هر روز رو به فزونی است.
 به گفته وی، بجاس��ت که با آگاهی از اینکه سرطان صرفا یک 
بیماری جسمی نیست و به صورت ش��دید متاثر از روح و روان 
فرد نیز است، بر آن باش��یم تا با افزایش توان روحی افراد مبتلا 
و افزایش انگیزه زندگی این بیماری هولناک را کنترل و بهبود 
بخش��یم. این بیمار موفق با اش��اره به این موضوع، برای درمان 
روحی اف��راد مبتلا توج��ه به ش��ش نکته کلی��دی را ضروری 
دانست. وی با اش��اره به اینکه بس��یاری از بیماران در پذیرش 
واقعیت بیماری خود مش��کل داش��ته و در انکار شدید روحی 
هستند، تصریح کرد: مسلما عدم پذیرش بیماری بر روند درمان 

تاثیرگذار است...

استاندار در  مراسم معارفه دادستان جدید اصفهان: 

وضعیت زندان اصفهان
 مناسب نیست

باز هم یک پروژه ضدایرانی دیگر

تکرار سناریوی  ایران ستیزی »آرگو«  این بار با نام گلاب

2

مهم ترین دلواپسی ام 
شرمندگی مقابل

 مردم است 

 معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری اصفهان در نشست با خبر نگاران رسانه ها:

رهبر معظم انقلاب در دیدار کارگزاران حج:

تخت فولاد وگلستان شهدا یکی از مسیرهای 
گردشگری اصفهان است 

این روزها ش��اهد نمایش فیلم ضد ایرانی »گلاب« در بس��یاری از 
جشنواره های سینمایی غرب هس��تیم؛ فیلمی که علی رغم ضعف 
در ساختار و محتوا همواره به عنوان یکی از شانس های اسکار مطرح 

می ش��ود، به نظر می رس��د قصه فیلم ضد ایرانی »آرگ��و« در حال 
 تکرار است. دو س��ال پیش فیلم ضد ایرانی »آرگو« به کارگردانی 

بن افلک، بازیگر هالیوودی ساخته شد که از همان ابتدا ...

مرکز نجوم ادیب برگزار می کند؛

 ششمین گشت رصدی آسمان شب
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با حضور معاون وزیر تعاون؛

امروز 96 طرح تعاونی در 
استان اصفهان افتتاح می شود

سرطان؛ پایان و آغاز من

سرطان نعمتی است که باعث 
بازنگری مان می شود

ویژه نامه 
حمله

لایحه بودجه دو هزار و 500 ميليارد توماني سال ۹۴ شهر از سوی دکتر سقائيان نژاد، ش�هردار اصفهان به شورای اسلامی شهر به  منظور 
بررسی و تصویب تقدیم شد.یک هزار و 600 ميليارد تومان از بودجه سال آینده نقدی و ۹00 ميليارد تومان آن غير نقدی است.

گفتني است، این بودجه بر اساس رهنمودهای مقام معظم رهبری، بازنگری برنامه پنج ساله شهرداری اصفهان )اصفهان ۹5( و 
نظرسنجی های به عمل آمده در گستره مناطق و محلات شهر تهيه و تنظيم شده است.

11

استاندار  اصفهان:

2هزار چاه حفر شده غیرمجاز در 
بستر زاینده رود مسدود می شوند
4

س: اصفهان زیبا[
]عک



رییس جمهور در مراس��م رونمای��ی از ۳۴۹ اثر 
تاریخی- فرهنگ��ی بازگردانده ش��ده از بلژیک، 
آثار و می��راث فرهنگی را چراغی ب��رای معرفی 
گذش��ته های دور ی��ک مل��ت دانس��ت و گفت: 
برگزاری نمایش��گاه هایی که آث��ار تمدنی ملت 
ایران را به نمایش می گذارد، می تواند بسیاری از 

ایران هراسی ها را رفع کند.

    آثارتاریخ�ی بیانگ�ر نحوه زندگ�ی و تمدن بزرگ 
ایران است

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطلاع رس��انی ریاس��ت 
جمهوری، حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی دیروز 

در موزه ملی ایران اظهار داش��ت: این آثار تاری��خ امروز ما را به 
گذشته دور متصل می کند و بیانگر نحوه زندگی و تمدن بزرگ 
ایران است که معرفی آن بس��یار اهمیت دارد. رییس جمهور با 
قدردانی از دست اندرکاران س��ازمان میراث فرهنگی و معاونت 
حقوقی ریاس��ت جمهوری در بازگرداندن اش��یای تاریخی به 
کشور، گفت: این اشیا و آثار یک مجموعه تاریخی مجسم است 
و بخش مهم تاریخ ما را به خوبی معرف��ی می کند، زیرا تاریخ را 

می توان از روی اشیا نیز مطالعه کرد.

   هر چه بتوانیم در سطح وس�یع تر میراث فرهنگی 
کشور را به جهان معرفی کنیم

دکت��ر روحانی گفت: این اش��یا نش��ان می دهد ک��ه چند هزار 

س��ال پیش ملت ایران چه تمدن بزرگی داشته، چگونه زندگی 
می کرده و یا ب��رای دفاع از خ��ود از چه ابزاری 
استفاده می کرده اس��ت و ما هر چه بتوانیم در 
س��طح وس��یع تر میراث فرهنگی کش��ور را به 
جهان معرفی کنیم، افکار عمومی بهتر متوجه 
می شوند که ملت ایران از گذشته چه جایگاهی 
داش��ته و امروز نیز باید در چ��ه جایگاهی قرار 

بگیرد.

   آثار تمدنی ایران باید در معرض دید 
نسل جوان قرار گیرد

رییس جمهور ب��ا تأکید بر اینکه ای��ن آثار باید 
در مع��رض دید نس��ل جوان کش��ور نی��ز قرار 
بگیرد، گفت: آثار به جا مانده از پیش��ینیان ما 
راه را به ما نش��ان می دهد که ب��رای آینده باید 
چه برنامه ای داش��ته باش��یم و چگونه از تجربه 

گذشته استفاده کنیم. دکتر روحانی تصریح کرد: این اموال که 
از نظر کیفیت و کمیت قابل توجه است، ذی قیمت بوده و اکنون 
که به کش��ور بازگردانده شده اند، نش��انه اراده ملت، مسوولان 
 و توانمندی بخش حقوقی کش��ور در احقاق حقوق ملت ایران 

است.
رییس جمهور ب��ا قدردانی از تلاش همه دس��ت اندرکاران این 
رخداد مهم، افزود: به ملت ایران تبری��ک می گویم که فرزندان 

آنها توانستند آثار ارزشمند را به کشور بازگردانند.

   اس�ترداد آث�ار تاریخ، پی�روزی ب�زرگ حقوقی و 
سیاسی است

دکتر مس��عود س��لطانی فر، مع��اون رییس جمه��ور و رییس 
سازمان میراث فرهنگی، صنایع دس��تی و گردشگری، با اشاره 

به تلاش های حقوقی انجام شده و پیگیری های مستمر که بیش 
از سه دهه برای اس��ترداد ۳۴۹ ش��ی تاریخی به 
کشور انجام شده، گفت: استرداد این اموال و آثار، 

پیروزی بزرگ حقوقی و سیاسی است.
وی با اشاره به وجود ۲۲۸ شی تاریخی از مجموعه 
تاریخی خوروی��ن در م��وزه ملی ای��ران و اضافه 
شدن ۳۴۹ ش��ی تاریخی دیگر به این آثار، گفت: 
این گنجینه که معرف نحوه زندگ��ی ایرانیان در 
هزاره های پیش است به ش��کل کامل در معرض 

دید، قرار گرفته است.

    آثار تاریخ استردادی متعلق به ۲۸۰۰ تا 
۳۲۰۰ سال پیش و بیانگر هنر ایران در دوره 

مادها و هخامنشیان 
۳۴۹ اثر تاریخی از محوطه باس��تانی خوروین در 
استان البرز در منطقه س��اوجبلاق توسط یکی از 
اتباع فرانسه جمع آوری و به کش��ور بلژیک منتقل شده بود که 
با طرح دع��وی در مجامع حقوقی بلژیک از س��وی دولت ایران 
 س��رانجام در تاریخ چهارم دی ماه ۱۳۹۳ به کش��ور بازگردانده 

شدند.
این اشیا متعلق به ۲۸۰۰ تا ۳۲۰۰ سال پیش می باشد و بیانگر 
هنر ایران در دوره مادها و هخامنشیان بوده است. این اشیا پس 
از گذشت بیش از س��ه دهه پیگیری های مس��تمر حقوقی، با 
تلاش ها و همت همه مسوولان و معاون رییس جمهور و رییس 

سازمان میراث فرهنگی به کشور بازگردانده شد.
 رییس جمه��ور را هن��گام بازدی��د از ای��ن اش��یای تاریخی، 
مس��عود س��لطانی فر رییس س��ازمان میراث فرهنگی،صنایع 
دس��تی و گردشگری و حس��ین فریدون دس��تیار ارشد رییس 

جمهورهمراهی می کردند.

سردار باقرزاده اعلام کرد:

پیکرهای مطهر ۱۲۱ شهید دفاع مقدس 
۲بهمن به میهن بازمی گردد

فرمانده کمیته جست وجوی مفقودین ستاد کل نیروهای مسلح گفت: 
پیکرهای مطهر ۱۲۱ شهید دوران دفاع مقدس، صبح پنجشنبه دوم 

بهمن ماه از مرز شلمچه وارد کشور می شوند. 
سردار سیدمحمد باقرزاده با اعلام این خبر اظهار داشت: این پیکرهای 
مطهر، طی یک ماه اخیر با تلاش کمیته جس��ت وجوی مفقودین از 
مناطق » فاو، ابوفلوس، نهر کتیبان، مجنون، ش��رق دجله، العماره و 

زبیدات عراق« کشف شده اند.
وی گفت: در بین این ش��هدای س��رافراز، پیکر یکی از خلبانان ارتش 
جمهوری اس��لامی ایران وجود دارد که مورد استقبال همرزمان این 
ش��هید در نیروی هوایی قرار خواهد گرفت. فرمانده کمیته جس��ت 
وجوی مفقودین اف��زود: در تفحص ه��ای اخیر، اجس��اد 7۳۱ نفر از 
کشته ش��دگان عراقی در خاک عراق نیز کشف و به مقامات آن کشور 

تحویل شد.
 سردار باقرزاده در ادامه اظهار داشت: علاوه بر این، در روز پنجشنبه 
دوم بهمن، ۱6 جسد کشف شده س��ربازان عراقی در خاک جمهوری 

اسلامی ایران به مسوولان عراقی تحویل خواهد شد.
 وی از مردم ش��هرهای خرمش��هر، آبادان و کاروان ه��ای راهیان نور 
دعوت کرد تا در مراس��م استقبال از این ش��هدا به نمایندگی از ملت 

ایران حضور یابند.

دیدار دوباره ظریف و کری
 در هفته های آینده 

خبرگزاری رویترز به نقل از یک دیپلمات ارشد غربی مدعی شد: مذاکرات 
هسته ای ایران و گروه ۱+5 پیشرفت بسیار کمی داش��ته است. به نقل از 
خبرگزاری رویترز، محمدجواد ظری��ف وزیر امور خارجه ای��ران و لوران 
 فابیوس همتای فرانس��وی اش روز جمع��ه با یکدیگ��ر در پاریس دیدار و 
در خصوص مذاکرات هس��ته ای گفت وگو کردند. علاوه بر این وزرای امور 
خارجه ایران و آمریکا با یکدیگر در پاریس ملاقات داشته اند. یک مقام ارشد 
وزارت امور خارجه آمریکا اعلام ک��رد که این دو نفر در هفته های پیش رو 
دیدارهای دیگری با یکدیگر خواهند داشت، اما جزییات بیشتری در این 
باره ارائه ن��داد. رویترز در ادامه گزارش داد: هدف اصلی از س��فر وزیر امور 
خارجه آمریکا به پاریس گرامیداشت یاد ۱7 قربانی حمله تروریست ها به 

شهروندان فرانسوی و دیدار با لوران فابیوس بوده است.

 وزیرکشور:  مشارکت های مردمی 
رمز توسعه کشور است 

وزیرکش��ور تصریح کرد: مش��ارکت های مردمی توان دولت را برای 
رس��یدن به اهداف از پیش تعیین ش��ده چندبرابر می کند. عبدالرضا 
رحمانی فضلی در جلسه ش��ورای آموزش و پرورش اس��تان البرز از 
محدودیت های مالی دولت تدبیر و امید س��خن به میان آورد و گفت: 
متاس��فانه دولت در ش��رایط کنونی از محدودیت مالی ش��دید رنج 
 می برد که این مهم بر میزان تخصیص بودجه ه��ای دولتی اثر منفی

 دارد.
 رحمانی فضلی ب��ا تاکید بر این ک��ه برای خروج و ب��رون رفت از این 
وضعیت باید منوی��ات مقام معظم رهبری فص��ل  لخطاب عملکردی 
مدیران باشد، ابراز کرد: با توجه به تاکید مقام معظم رهبری در حوزه 
اقتصاد مقاومتی، دولت و رییس جمه��ور در این مدت دو لایحه ارائه 
داده اند تا فکر و تدبیری اساسی در این خصوص اندیشیده شود. وزیر 
کشور در بخش دیگری از سخنان خود به مشکلات امروز جامعه اشاره 
کرد و افزود: حاشیه نشینی، توزیع ناعادلانه منابع و ایجادشکاف ها از 

آثار بی تدبیری ها در طول سال های گذشته بوده است.
 وی همت مس��وولان ومش��ارکت مردم را مهم ترین راه برون رفت از 
معضلات امروز دانست و گفت: مشارکت مردم مهم ترین رکن رهایی 
از مشکلات موجود اس��ت؛ چرا که با تقویت مش��ارکت های مردمی 
می توان منابع موجود را تقویت کرد. این مقام مسوول خاطرنشان کرد: 
برای تحقق این نیاز به نگاه واقع بینانه داری��م، نباید در چارچوب ها، 
 لفاظی ها و تشریفات باقی بمانیم و تحلیل درستی از معضلات داشته 

باشیم.
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ایــــــران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا:

ساخت راکتورهای آب سبک در ایران خلاف قطعنامه های شورای امنیت نیست 
س��خنگوی وزارت خارجه آمریکا گفت: س��اخت راکتورهای جدید 
آب سبک در ایران خلاف قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل 
و برنامه اقدام مشترک نیست. جف راستکی، سخنگوی وزارت امور 
خارجه آمریکا در نشست خبری هفتگی خود در خصوص دیدار جان 
کری، وزیر امور خارجه آمریکا با محمدجواد ظریف، همکار ایرانی اش 
در پاریس گفت: همان طور که می دانید آنها هفته گذشته دیدارهایی 
با یکدیگر در ژنو داش��تند. واضح اس��ت که تمرکز ای��ن دیدارها بر 
مذاکرات هسته ای است. این س��خنگوی وزارت امور خارجه آمریکا 

افزود: من نمی توانم جزییات بیش��تری درباره محتوای این دیدارها 
بگویم اما تاکید می کنم که علاوه بر مساله هسته ای موضوع دیگری 
شامل شهروندان آمریکایی زندانی در ایران نیز در این دیدارها مطرح 
شده است. راستکی ادامه داد: ما همچنان از دولت ایران می خواهیم تا 
جیسون رضاییان به علاوه سعید عابدینی و امیر حکمتی را آزاد و برای 
یافتن رابرت لوینسون و بازگشت همه آنها به آغوش خانواده هایشان 
در کوتاه تری��ن زمان ممکن هم��کاری کند. وی همچنی��ن درباره  
 علت دیدار وزرای امور خارجه ای��ران و  آمریکا در پاریس اظهار کرد: 

به طور قطع وزیر خارجه روی مساله  هس��ته ای ایران تمرکز کرده و 
 این دلیلی است که آنها علاوه بر ژنو در پاریس نیز دیدار کرده اند. آنها 
به طور اتفاقی و همزمان در پاریس حضور داشتند و از این فرصت برای 
رایزنی های بیشتر درباره  مساله هسته ای استفاده کردند. سخنگوی 
وزارت امور خارجه آمریکا گفت:  همانطور که می دانید این مذاکرات 
ادامه دارد اما من نمی توان��م پیش بینی در این زمین��ه انجام دهم. 
مذاکره کنندگان هر هفت کشور قرار است روز یکشنبه با یکدیگر در 
ژنو دیدار کنند. راستکی در پاسخ به سوالی درباره  ساخت راکتورهای 

جدید در نیروگاه بوش��هر گفت: ما مطالبی در این باره ش��نیده ایم و 
بنابراین جزییات مربوط به آن را بررس��ی می کنیم. وی تاکید کرد: 
ساخت راکتورهای آب سبک در قطعنامه های شورای امنیت سازمان 
ملل علیه ایران ممنوع نشده و نقض برنامه اقدام مشترک محسوب 
نمی شود. ما بارها گفته ایم هدف از این مذاکرات جلوگیری از دستیابی 
ایران به سلاح هسته ای به گونه ای قابل راستی آزمایی است تا بتوانیم 
اطمینان حاصل کنیم برنامه هسته ای ایران کاملا برای اهداف صلح 
آمیز دنبال می ش��ود. بنابراین تمرکز این مذاکرات روی بستن تمام 
راه های ممکن برای دستیابی این کش��ور به سلاح هسته ای است. 
سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا افزود:  من نمی گویم ما نگرانی 
در این زمینه نداریم. اما تاکید می کنم ساخت راکتورهای آب سبک 

خلاف قطعنامه های شورای امنیت و برنامه اقدام مشترک نیست.

رییس جمهور در مراسم رونمایی از ۳۴۹ اثر تاریخی - فرهنگی بازگردانده شده از بلژیک: 

نمایش آثار تمدنی ملت ایران می تواند بسیاری از ایران هراسی ها را رفع کند

گروه 
ایران

 این اشیا و آثار 
یک مجموعه 

تاریخی مجسم 
است و بخش مهم 

تاریخ ما را به خوبی 
معرفی می کند، زیرا 

تاریخ را می توان 
از روی اشیا نیز 

مطالعه کرد

معاون اول رییس جمهور گفت: قرار نیست کلاه سر ما برود. دوستان 
دیگری به اسم فساد آدرس اش��تباه به ما ندهند. ما به اشتباه جای 
دیگری نمی رویم تا از جاهایی که باید غافل شویم. به گزارش اصفهان 
زیبا به نقل از خبرگزاری دانش��جویان ایران، اسحاق جهانگیری در 
چهل و سومین جلسه نمایندگان اتاق ایران خطاب به جمع حاضر 
اظهار کرد: ما به عنوان بخش دولت و شما به عنوان نمایندگان بخش 
خصوصی باید چند وقت یکبار دور هم بنشینیم و مروری بر مسائل 
ملی، فرصت ها و تهدیدهایی که روبه روی کش��ورمان است داشته 
باشیم. وی افزود: حساس��یت و دغدغه های مشترک می تواند نهاد 
دولت و بخش خصوصی را به اقدام مشترک برای رفع موانع موجود 
همچنین افزایش ظرفیت های ملی رهنمون کن��د. ما می توانیم با 
همدیگر به این نتیجه برسیم که باید کشور را از تنگناها و مخاطراتی 
که به خصوص در س��ال های اخیر شکل گرفته نجات دهیم. معاون 
اول رییس جمهور با بیان این که همه باید به صورت واقعی صورت 
مس��اله ها را شناس��ایی کنیم و بدانیم عدم درک صحیح از صورت 
مساله ها ما را به راهکار صحیح نمی رس��اند، اظهار کرد: ما در شروع 
دولت یازدهم به صورت جدی با مشکلاتی مواجه شدیم و واقعیت 
این است که وقتی مسوولیت پذیرفتیم و عمیق تر وارد مسائل شدیم 

فکر نمی کردیم که وضع کشور اینچنین شده باشد. 
جهانگیری مس��ائل مربوط به تحریم و کیفیت و نوع سیاست های 
اقتصادی را دو ریش��ه اصلی مشکلات کشور دانس��ت و اظهار کرد: 
در بخش خارجی تی��م متبحر، عاقل، کاردان و فهیم انتخاب ش��د.  

مذاکرات آغاز و نتیجه آن این بود که روز به روز تزاید تحریم ها متوقف 
شد و ما شاهد وضع تحریم جدید نبودیم. در این راستا بخشی از منابع 
کشور آزاد و تا حدی فضای بین المللی نسبت به ما تغییر کرد. معاون 
اول رییس جمهور اضافه کرد: وقتی رییس جمهور ما در سازمان ملل 
متحد پیشنهاد جهان عاری از خشونت را مطرح کرد این پیشنهاد 
به اتفاق آرا مورد استقبال قرار گرفت و با این وجود باید گفت جایگاه 

ایران باید این باشد. 
حال امیدواریم که دنیا به حق قانونی ایران اعتراف کند که البته به 
بخشی از آن اعتراف کرده است. ضمن اینکه ما از حقوق قانونی ملت 
ایران دفاع می کنیم و عقب نشینی نخواهیم کرد و در میز مذاکره و 
طی گفت وگو نیز خواهیم توانست حق خود را به اثبات برسانیم. وی با 
بیان اینکه ما از همان ابتدا باید به سرعت آرامش و ثبات را به کشور باز 
می گرداندیم و تورم فزاینده را کنترل می کردیم و جلوی رکود عمیق 
که بر اقتصاد کشور وارد شده بود را می گرفتیم، گفت: باید دانست که 
تیم اقتصادی دولت تیم کارآمد، مجرب و عاقل و باتجربه ای است که 
در تاریخ دولت ها کم از آن داشته ایم. این تیم چکیده تجربه جمهوری 
اسلامی ایران است و قطعا با چنین تیمی خواهیم توانست از مشکلات 
عبور کنیم. جهانگی��ری در ادامه با مورد توجه ق��رار دادن موضوع 

کاهش بهای نفت و با بیان این که این موضوع در این مقطع می تواند 
دردسر ساز باشد، ادامه داد: نمی دانم یک جوانی از کجا وارد سیستم 
ایران شد و هم اکنون دو میلیارد و 7۰۰ میلیون دلار پول مملکت در 
اختیار ایشان قرار گرفته است. اگر این پول به کشور بازگردانده نشود 
این موضوع برای کشور مایه روسیاهی خواهد شد. مردم منتظرند که 

ما اعلام کنیم این پول به کشور چه وقت باز می گردد. 
معاون اول رییس جمهور در همین راس��تا اضافه کرد: ما از روزهای 
اول که س��ر کار آمدیم متوجه این موضوع شدیم و قوه قضاییه این 
فرد را دستگیر کرد. البته هم اکنون چیزی دستگیرمان نشده است. 
از همان اول هم تقاضای ما از دوستمان مان در قوه قضاییه این بود 
که به جای اینکه به حواش��ی بپردازیم این پول برگردد. وی گفت: 
سوال ما این اس��ت که با این پول چقدر می ش��ود به سفر، عیش و 
نوش پرداخت. این پول حتما در جایی است و باید مشخص شود که 
کجاست. همچنین موضوع دوم این است که این فرد چگونه به این 
سیستم ورود پیدا کرده اس��ت. اگر چنین موضوعی مشخص نشود 
ممکن است فرد دیگری نیز وارد شود. جهانگیری خاطرنشان کرد: 
من شنیده ام که وقتی این شخص به بانک می رفت رییس کل بانک 
مرکزی از جلسه بیرون می آمد تا با او صحبت کند همچنین وزرا به 

ملاقات او می رفتند. حال باید پرسید چه کسی پشت پرده بوده و این 
دست های پشت پرده باید رو شوند. 

معاون اول رییس جمهور در ادامه تاکید کرد: مطمئنا بدانید تیمی 
که امروز سر کار آمده تیم مسوولیت پذیری است و ما آمده ایم که با 
پذیرفتن مسوولیت برخی از مشکلات کشور را حل کنیم و البته ما 
با تمام آبرو و توان مان آمده ایم و قرار نیست ملاحظه کسی را کنیم. 
وی همچنین به موضوع کنترل نرخ ارز اش��اره و اظه��ار کرد: برای 
کنترل ارز تدبیری به کار گرفتند و گفتند ارز را به صرافی های دبی 
و استانبول بفرستید و دیدیم که ظرف هجده ماه ۲۲ میلیارد دلار به 

خارج از ایران رفت. 
جهانگیری خطاب به ملت ایران، گفت: قرار نیست کلاه سر ما برود. 
دوستان دیگری به اسم فساد آدرس اشتباه به ما ندهند. ما به اشتباه 
جای دیگری نمی رویم تا از جاهایی که باید غافل شویم. قرار ما این 
است که با هر جا که فساد و رانتی وجود دارد برخورد کنیم و مبنای 
دولت در مبارزه با فساد، عمل به قانون و صراحت و صداقت در مقابل 
افکار عمومی اس��ت. معاون اول رییس جمهور با بیان این که دولت 
مبارزه با فساد را پشت درهای بسته مطلوب و ممکن نمی داند، گفت: 
باید رسانه ها در صحنه باشند و افکار عمومی نسبت به این موضوع 
حساس شوند. وی تصریح کرد: من محوری ترین سیاست دولت را 
مبارزه با رانت های اقتصادی و جلوگیری از منافذ فساد و همچنین 
قانون گریزی می دانم و امیدوارم با حمایت قوای دیگر چنین سیاستی 

را پیش ببریم.

رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاس��ت خارجی مجلس گفت:  با 
وجود تحریم های کمرشکن دش��منان، جمهوری اسلامی ایران به 
 بالاترین پیش��رفت در  عرصه  دفاعی دست یافته اس��ت. علاالدین 
بروجردی در جمع معاونان و مدیران ارشد وزارت دفاع با بیان اینکه 
در رأس نیرو های مس��لح جمهوری اسلامی ایران  یک مرجع تقلید 
قرار دارد که همین موضوع  برکات فراوانی برای نیروهای مسلح دارد، 
اظهار داشت: امروز ایران مقتدر ترین کشور در منطقه است و آنچه 
را تصمیم می گیرد در جهت اقتدار نظام و اسلام انجام می دهد . وی 
با بیان اینکه در کابینه رژیم صهیونیستی بارها درباره حمله به ایران 
بحث شده ولی فرماندهان ارشد اسرائیل مخالفت کرده و اعلام کردند 
که از عواقب آن نگرانند، اظهار داش��ت:  اقتدار جمهوری اس��لامی 
ایران امروز به جایی رس��یده که جرأت حمله را از دش��منان گرفته 

اس��ت. رییس کمیس��یون امنیت ملی مجلس با بیان اینکه وزارت 
دفاع جمهوری ایران  وزارت جنگ نیست و یک وزارتخانه با راهبرد 
دفاعی است، تصریح کرد:  در دوران جنگ تحمیلی دشمنان از ارائه 
کوچک ترین تجهیزات نظامی به ای��ران خودداری می کردند ولی با 
اتکا به خداوند   امروز  به بالاترین اقتدار  دفاعی رسیده ایم  و به یکی از 
قدرت های برتر موشکی جهان تبدیل شده ایم.  وی با بیان اینکه امروز 
موشک های ایران  نقطه زن ش��ده  که کمتر کشوری این پیشرفت را 
دارد، خاطرنشان کرد: در میان 57 کشور اسلامی فقط پاکستان بمب 
اتم دارد با این وجود آمریکا به بهانه جنگ با تروریسم با هواپیماهای 
بدون سرنشین تحقیرشان می کند،  اما همان پهپاد به قصد تجاوز به 
ایران می آید  که با توانمندی متخصصان پدافند کشورمان این پهپاد 
سالم گرفته می ش��ود.  بروجردی با بیان اینکه با وجود تحریم های 

کمرشکن دشمنان، جمهوری اس��لامی ایران به  بالاترین پیشرفت 
در برخی عرصه ها از جمله دفاعی دس��ت یافته اس��ت، تاکید کرد: 
 در حال حاضر انسجام بسیار خوبی در کشور وجود دارد ولی جنگ 
اقتصادی بی رحمانه ادامه دارد و عرصه جدی جنگ اس��ت .  وی در 
ادامه با بررسی اوضاع منطقه خاورمیانه اظهار داشت:  مردم مسلمان 
افغانستان در دوران جهاد علیه نظام کمونیستی یک ونیم میلیون 
شهید دادند ولی متاسفانه به دلیل نداشتن رهبری مقتدر نتوانستند 
حکومت اسلامی را محقق کنند. بروجردی با بیان اینکه در ماجرای 
سوریه  دو عضو دائم شورای امنیت  در کنار ایران قرار گرفته و از بشار 
اس��د حمایت کردند، گفت:  این پدیده بسیار جدیدی بود که حتی 
چینی های بس��یار محافظه کار نیز دو بار از حق وتو استفاده کرده و 
در کنار ایران ماندند . نماینده مردم بروجرد در مجلس با بیان اینکه 

امکان نداشت هیچ ارتشی در مقابل  حجم گسترده حمله به سوریه 
مقاومت کند، افزود:  در جنگ س��وریه  ۸۰ کشور  شرکت داشتند و 
آمریکا با توجه به جنگ های گذش��ته  جنگ نیابتی به راه انداخت 
چون دیگر افکار عمومی آمریکا را  قبول نمی کرد . وی با بیان اینکه 
 حداقل یک هزار نفر فرانسوی به داعش پیوستند، ادامه داد:  سیاست 
غربی ها  در جهان اسلام  مسلمان کشی است  تا  در زیر سایه این حرکت 
شیطانی، اسرائیل آرام باشد  و حتما این مکر به خود آنان برمی گردد. 
بروجردی با بیان اینکه  سردار سرلشکر سلیمانی  اقتدار ایران و اسلام 
را حفظ کرده است، تاکید کرد: بعد از فتوای آیت الله سیستانی عراق 
در حال ساماندهی بوده و  داعش مرتب در حال شکست خوردن است 
و احتمال اینکه بعد از عراق کار سوریه س��خت تر بشود وجود دارد 
چون عقبه داعش در سوریه اس��ت. رییس کمیسیون امنیت ملی 
مجلس با بیان اینکه تمام تلاش  عربس��تان جلوگیری از پیشرفت 
ایران اسلامی است، خاطرنشان کرد:  آخرین حربه آنان جنگ نفت 
است که خودشان ضرر می کنند ولی می گویند اشکال ندارد  بگذارید 

کشتی ایران به گل بنشیند. 

رییس مجل��س نمایندگان آمریکا ضم��ن انتقاد از اظه��ارات اخیر 
رییس جمهور آمریکا در قبال تحریم های ایران تأکید کرد: تهدید اوباما 
برای وتوی لایحه تحریم های ایران نی��ز نمی تواند مانع اقدام کنگره 
مقابل ایران شود. رییس اکثریت جمهوری خواهان مجلس نمایندگان 
آمریکا ضمن انتقاد از اظهارات »باراک اوباما« رییس جمهور آمریکا در 
خصوص وتو کردن لایحه تحریم های کنگره علیه ایران تصریح کرد 
که تهدید اوباما به وتو کردن این لایحه هم نمی تواند مانع از اقدام عمل 

کنگره علیه ایران شود.
 به گزارش پایگاه »هیل« وابس��ته به کنگره، بینر در بیانیه ای اعلام 
کرد: ایران یک کش��ور حامی تروریسم است و س��ابقه بی پایانی در 
 مسائل حقوق بشری دارد و هنوز با این حال اوباما متعهد به مذاکره با 

این رژیم است و متعهد شده است که تحریم های شدیدتر علیه ایران 
را وتو کند. وی ادامه داد: هیچ تهدید کاخ س��فید، کنگره را از انجام 
اقدامات صحیح ب��رای محافظت از آمریکا و هم پیمانان این کش��ور 
بازنمی دارد. اوایل روز جمعه، اوباما از نمایندگان کنگره خواست در 
خصوص لایحه تحریم های بیشتر علیه ایران، از خود صبوری نشان 
دهند. وی هش��دار داد که تهدید به تحریم  بیشتر ایران ممکن است 
به عنوان نقض توافق ژنو بین ایران و ۱+5 )آمریکا، انگلیس، فرانسه، 

روسیه، چین به علاوه  آلمان( تلقی شود و مذاکرات هسته  ای را تضعیف 
و با مشکل روبه رو کند. آقای اوباما تأکید کرد: با آمریکایی که عامل 
شکست مذاکرات دیده شود تشکیل دوباره ائتلافی جهانی علیه ایران 

دشوار خواهد بود.
 وی هش��دار داد: کنگره در صورت تصویب تحریم های بیشتر علیه 
ایران باید مس��وولیت تقابل نظامی احتمالی با ای��ران را هم بپذیرد. 
رییس جمهور آمریکا گفت: اگر ایران در مذاکرات سرانجام جواب بله 

را نگوید وی اولین کسی اس��ت که برای تشدید تحریم ها علیه ایران 
به کنگره خواهد رفت. رییس جمهور آمری��کا به رغم این تأکیدها بر 
میدان دادن به مذاکرات شانش توافق هسته ای با ایران را کمتر از 5۰ 

درصد دانست. 
نمایندگان سنای آمریکا، که از ابتدای سال جدید میلادی رسما کار 
خود را با اکثریت جمهوری خواه آغاز ک��رده، در حال حاضر دو طرح 
ضدایرانی را در نوبت معرفی دارند. ط��رح اول را »مارک کرک« و » 
رابرت منندز« در نظر دارند که خواهان تصویب تحریم های مشروط 
علیه ایران اس��ت. طرح دوم هم متعلق به »باب کورکر« و »لیندسی 
گراهام« اس��ت که خواهان تصویب هرگونه توافق ب��ا ایران، پیش از 

اجرایی شدن آن، در کنگره است. 

معاون اول رییس جمهور:

کلاه سر ما نمی رود؛ به اسم فساد آدرس اشتباه به ما ندهید 

بروجردی در  جمع  مدیران ارشد وزارت دفاع:

ایران به  بالاترین سطح پیشرفت در  عرصه  دفاعی دست یافته است 

رییس مجلس نمایندگان آمریکا:

تهدیدهای اوباما نمی تواند مانع تصویب تحریم ها علیه  ایران شود



عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان: 

نمايندگان مجلس مساله آب را به عنوان 
دغدغه مردم اصفهان در دستور كار قرار دهند

 عضو شوراي اسلامي ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه موضوع آب جزو 
اولویت های اصفهان اس��ت، گفت: مدیریت اس��تاني و شهري اصفهان 
موضوع آب را در دستور كار خود قرار داده و این مهم همچنین در دستور 

كار مجلس است. 
سردار كریم نصر اصفهاني افزود: مشکل امروز اصفهان مساله آب است و 
باید با تدبیر بالا و برنامه ریزي به این مساله پرداخته شود. وی ضمن تشکر 
از استاندار و مدیریت استان به دلیل پیگیري هاي صورت گرفته برای حل 
مساله آب، تصریح كرد: استاندار اصفهان انصافا در رابطه با مساله آب وقت 

گذاشته و جلسات زیادي با مسوولان كشوري داشته است. 
سردار نصر همچنین از مدیریت شهري و استاني به دلیل برگزاري همایش 
پایداري آب در زاینده رود تشکر و قدرداني و خاطر نشان كرد: لازم است 
نمایندگان مجلس نیز مس��اله آب را به عنوان دغدغه  در دستور كار قرار 

دهند و در خصوص اختصاص بودجه به این موضوع، پیگیری كنند.

ريیس كمیسیون فرهنگی اجتماعی شورا:

برگزاری هفته های گردشگری، گامی 
موثر در ارتقای هويت محلی و تاريخی 

شهروندان است
رییس كمیسیون فرهنگی اجتماعی شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره 
به برگزاری اولین هفته گردشگری ش��هری از 20 تا 26 دی ماه در محله 
حس��ن آباد گفت: قطعا برگزاری چنین برنامه هایی علاوه بر ایجاد یک 
فضای همراه با شادی و نشاط اجتماعی،  می تواند در جهت افزایش تعلق 
محلی و تاریخی و ارتقای هویت محلی و تاریخی شهروندان عزیز اصفهانی 

گام بسیار مهمی بردارد. 
 اصغر آذربایجانی ضمن تقدیر و تشکر از  برگزاركنندگان و دست اندركاران

 كمیته گردش��گری س��ازمان فرهنگ��ی تفریحی ش��هرداری اصفهان، 
افزود: هفته گذشته تعداد زیادی از ش��هروندان اصفهانی در اولین هفته 
گردشگری از محله حسن آباد شركت كردند و با فضا و عناصر هویتی، آداب و 
سنت های محلی و فضاهای كالبدی محله حسن آباد آشنا شدند و بر اساس 
گزارش دس��ت اندركاران كمیته گردشگری، این هفته های گردشگری 
به صورت ماهیانه در آینده برگزار خواهد ش��د. وی ب��ا تاكید بر این مهم 
كه برگ��زاری موفق هفته های گردش��گری در فضای ش��هری ضرورت 
تشکیل سازمان گردشگری را نشان می دهد، خاطر نشان كرد: با توجه 
 به ظرفیت گردشگری در درآمدهای پایدار و توسعه شهری و همچنین 
زیرس��اخت های متنوع در مدیریت شهری ضرورت تش��کیل سازمان 
گردشگری كه اساس��نامه آن بر اساس لایحه ش��هرداری مورد تصویب 
شورای اسلامی شهر قرار گرفته است، باید توسط مراجع ذیربط قانونی 
هرچه سریع تر نس��بت به تصویب آن اقدام لازم صورت پذیرد و نسبت 
به عملیاتی شدن سازمان گردش��گری اقدام شود تا با توجه به مشکلات 
اقتصادی بتوان با توسعه گردشگری، برای توسعه شهر در ابعاد مختلف 

فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی برای شهر گام برداشت.  

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان:

سلامت و حیات مردم در گرو بسیج 
سرمايه های انسانی و مادی شهر است

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: علی رغم اینکه وضعیت هوا با 
مجموعه اقدامات بهتر شده، ولی در روزهای گذشته بارها و بارها هوای 
اصفهان ناسالم و در بعضی از مناطق در حد هشدار گزارش شد و این در 
حالی است كه همواره شاهد تلاش و كوشش مسوولان و دست اندركاران 

در جهت كنترل آلاینده ها و تلطیف هوا هستیم. 
علیرض��ا نص��ر اصفهان��ی اف��زود: بای��د به ط��ور ج��دی دس��ت نیاز 
ب��ه س��وی م��ردم عزی��ز دراز كنی��م و از آنه��ا ب��رای مقابل��ه ب��ا این 
مش��کل ب��زرگ اس��تمداد بطلبی��م؛ ه��ر چن��د ك��ه معتقدی��م ت��ا 
 زمانی ك��ه حم��ل و نق��ل عموم��ی مناس��ب در اختی��ار نباش��د و به 
 زیرس��اخت های لازم جهت ایاب و ذه��اب و ... پرداخته نش��ود، چنین 
مطالبه ای می تواند خودخواهانه و از مصادیق انداختن بار و مسوولیت بر 
دوش دیگران باشد، اما باید بپذیریم كه سلامت و حیات مردم در گرو بسیج 

آنها و تمامی سرمایه های انسانی و مادی و مالی شهر است. 
وی ادامه داد: از پلیس راهور می خواهم نسبت به اصلاح رفتارها در رعایت 
قوانین و مقررات در جهت نظم و نظام بخش��یدن به شهر اقدام و به مرور 
زمان به اصلاح دیگر امور لازم از طری��ق آموزش و اعمال قانون بپردازند. 
این عضو شورا خاطرنشان كرد: با عنایت به اینکه تصویب بودجه سال 94 
دولت در كمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی در دست بررسی است، 
از نمایندگان مجلس به طور عام و استان و شهرستان اصفهان به طور خاص 
درخواست دارم درخصوص اجرایی شدن تعهدات دولت قبلی نسبت به 
 پرداخت طلب مرك��ز همایش های بین المللی، ب��ه طور جدی پیگیری 

كنند. 
وی ایجاد جمعه بازار هنر را خواستار ش��ده و اظهار داشت: هنرمندان و 
تولیدكنندگان امور هنری و صنایع دستی درخواست ایجاد جمعه بازار 
هنر جهت ارائه تولیدات هنری بسان جمعه بازار كتاب دارند كه با عنایت 
به درخواس��ت هایی كه به معاونت محترم فرهنگی اجتماعی ارائه شده، 
در راستای تحقق این خواس��ته اقدامات لازم به عمل آید. عضو شورای 
اسلامی شهر اصفهان تاكید كرد: با توجه به ركود ایجاد شده در ساخت 
و ساز مسکن پیشنهاد دارم ش��هرداری محترم لایحه ای را در خصوص 
تخصیص 10 درصد تخفیف عوارض تراكم به مناسبت دهه فجر به مدت 
سه ماه برای كسانی كه در این مدت مبادرت به دریافت پروانه می كنند، 

به شورای اسلامی شهر ارائه دهد. 
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

عضو شورای اسلامی شهر خاطرنشان كرد: 

عبور خط 2 مترو اصفهان از زير میدان امام )ره( تاثیری بر بناهای تاريخی اين محدوده ندارد
عضو كمیسیون عمران، شهرس��ازی و معماری با اشاره به اینکه 
جلس��ه ای پیرامون عبور خط 2 مترو از زیر می��دان امام )ره( با 
حضور كارشناس��ان نهادهای بی��ن المللی همچون یونس��کو و 
ایکوموس در سالن اجتماعات س��ازمان قطار شهری برگزار شد، 
در خص��وص نتیجه این جلس��ه گفت: دیگر ج��ای نگرانی برای 
 افراد دلس��وز و متعهد وجود ندارد؛ چرا كه كارشناسان این نهاد 
 بین المللی اطمین��ان دادند كه عبور خط 2 مت��رو از زیر میدان 
ام��ام )ره( با انجام تمهیدات��ی در ورودی و خروج��ی، تاثیری بر 

بناهای تاریخی محدوده م��ورد نظر ندارد و اصفه��ان می تواند 
همانند دیگر شهرهای جهان مانند آتن، رم، بارسلونا، لندن و ... 
مترو داشته باش��د. نورالله صلواتی با تاكید بر اینکه تعداد زیادی 
از پروژه های مش��ابه مترو اصفهان در دیگر شهرهای دنیا انجام 
شده است افزود: طبق گفته این كارشناسان، مسیر تعیین شده 
زیر دروازه های میدان، كمترین خسارت را دارد و بهترین انتخاب 
است و از طرفی تونل سازی به شرط كنترل پارامترهای مربوطه، 

هیچ اثر تخریبی بر روی سازه های تاریخی نخواهد داشت.

وی با اش��اره به نمونه س��ازی و مستندس��ازی با مدل س��ازی 
كامپیوتری برای بررسی اثر حفاری در تغییرات آب های زیرزمین 
 و ل��رزش ه��ای زیرزمینی هم در زمان س��اخت و ه��م در زمان 
بهره برداری، تصریح كرد: هم در ساختمان های تاریخی همچون 
سی و سه پل و هم در ساختمان های جدید هیچ تخریب سازه ای، 
یا نشستی و یا ترک خوردگی مشاهده نشد. صلواتی خاطرنشان 
كرد: امیدواریم اعتبار این پروژه تامین شود و همه دست به دست 

هم داده تا مترو اصفهان به سرانجام برسد.

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان در نطق پیش 
از دس��تور هفتادمین جلسه علنی ش��ورا با اظهار 
تاسف از اقدام موهن نشریه فرانسوی شایلی ابدو 
در توهین به ساحت پیامبر اكرم )ص( این اقدام را  
ناشی از استیصال غرب در بیداری مردم و توسعه 
اسلام ذكر كرده و گفت: این اقدام خاطر مسلمانان 
را آزرده كرد و خش��م آنها را به دنبال داش��ت و هر چند اولین بار 
نیست، اما امیدواریم آخرین بار باش��د كه شاهد وهن به مقدسات 
اسلامی هس��تیم. مهندس رضا امینی در ادامه با اشاره به سالگرد 
 شهادت شهید س��ید مجتبی صفوی، افزود: ش��هید سیدمجتبي 
نواب صفوي براي تحصیل به نجف اش��رف مهاجرت كرد و در آنجا 
از محضر مدرسین حوزه علمیه نجف اشرف بهره مند شد و پس از  
اقامت در نجف به دس��تور آیت الله سیدابوالحسن اصفهاني جهت 
مبارزه با كجروي هاي كسروي به ایران آمد و با تشکیل»جمعیت 

فداییان اسلام« به مبارزه با بدخواهان و بداندیشان پرداخت. 

   ش�هید نواب صفوی؛ روش�نی بخش حیات اسلام و 

انقلاب
وی با تاكی��د بر این مه��م كه ترور وابس��تگان اس��تعماري مانند 
احمد كس��روي، عبدالحس��ین هژیر، علي رزم آرا و حسین علاء از 
 جمله فعالیت هاي سیاس��ي این جمعیت است، اضافه كرد: شهید 
نواب صفوي همچنین با حکومت دكتر مصدق به خاطر عدم عمل 
به احکام اس��لامي به مخالفت برخاس��ت و به همین جهت در ایام 
نخس��ت وزیري مصدق، دستگیر ش��د و به زندان افتاد و تا سقوط 
حکومت مصدق در زندان بود. سرانجام این مجاهد خستگي ناپذیر 
به همراه سه تن از همرزمانش به نام هاي خلیل طهماسبي، مظفر 
علي ذوالقدر و سیدمحمد واحدي در بیدادگاه رژیم پهلوي محکوم 
و در صبحگاه 27 دي 1334 شمسي تیرباران شدند و به خیل شهدا 
پیوستند. مهندس امینی تصریح كرد: در قضیه اعدام نواب صفوی 
و سایر اعضای فداییان اسلام، اوضاع و احوال شرایط به گونه ای بود 
كه از دیدگاه متحجرین، مبارزه با ش��اه ننگ بود؛ یعنی اس��تدلال 
می كردند، حالا كه بناست یک روحانی اعدام شود، لباس روحانی را 
از تن او بیرون بیاورید تا به مقام روحانیت اهانت نشود! درست نقطه 
مقابل، تفکر امام)ره( كه اعتقاد داشتند روحانی باید با كسوت مقدس 

روحانیت شهید شود تا مردم بفهمند و آگاه شوند كه اینها در صحنه 
هستند. از دیدگاه متحجرین مبارزه با شاه ننگ بود، در صورتی كه 
از دیدگاه امام)ره( مبارزه روحانیون بزرگواری همچون شهید نواب 

صفوی روشنی بخش حیات اسلام و انقلاب راه مبارزین بود.

   روز غزه؛ فرصتی برای فري�اد مظلومیت و حق طلبی 
مردم مظلوم

رییس ش��ورای اس��لامی ش��هر اصفهان با یادآوری این نکته كه 
به خاطر س��رپوش گذاش��تن رس��انه های غربی بر جنایات رژیم 
صهیونیستی و از طرفی هم به خاطر حماسه آفرینی مردم مظلوم 
 غزه در دف��اع از سرزمینش��ان روز 29 دی ماه با ن��ام روز ملی غزه 
نام گذاری شده است، گفت: روز غزه مانند روز جهانی قدس فرصتی 
اس��ت كه فریاد مظلومیت و حق طلبی م��ردم مظلومش به گوش 
جهانیان برسد.  وی ادامه داد: نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
همواره شعار دفاع از مظلومین را در مقابل زورگویان سرلوحه قرار 
داده و مساله فلسطین و دفاع از مسلمانان آن سرزمین از دغدغه های 
مردم ایران اسلامی بوده است. مهندس امینی خاطرنشان كرد: در 
طول سال های اشغالگری رژیم صهیونیس��تی، امام خمینی)ره( 
با درایت خود در ن��ام گ��ذاری روز جهانی روز ق��دس، حمایت از 
فلسطینیان را به عنوان یک مساله راهبردی برای نظام جمهوری 

اسلامی ایران تعیین كرد كه ما به آن پای بند بوده و هستیم. 
وی تاكی��د ك��رد: غزه ب��ه دلی��ل اینکه خ��ط مقدم مس��لمانان 
 و ش��یعیان در مقابل��ه ب��ا اس��رائیل  و همچنی��ن نزدی��ک ترین

مکان برای ضربه زدن به پیکره رژیم اسرائیل است، برای ما مسلمانان 
اهمیت استراتژیکی دارد. نوار غزه به دلیل نزدیکی به مصر كه شاهراه 
انرژی و امنیت اسرائیل بوده و از طرفی هم آنها با تصرف این منطقه 
می توانند كل فلسطین را اشغال كنند و دغدغه آسیب پذیری خود 
را از بین ببرند، برای اسرائیل هم دارای اهمیت فراوانی است. پیروزی 
ها به مردم دنیا نشان داد كه قدرت ایمان در مقابل تجهیزات نظامی 
و س��از و برگ ارتش دوم دنیا پیروز است و هیمنه پوشالی اسرائیل 
را از بین م��ی برد. این پیروزی ه��ا از طرفی هم باع��ث برهم زدن 
معادلات غرب و اسرائیل در منطقه غرب آسیا و همچنین كاهش 
محبوبیت سردمداران رژیم اس��رائیل بین مردم و افزایش اعتبار و 
عزت جمهوری اسلامی و حزب الله لبنان بین مسلمانان جهان شد. 

   رك�ود اقتص�ادی و ل�زوم اس�تفاده از ظرفیت بخش 
خصوصی 

مهندس امینی با اشاره به شرایط ركود و تقدیم بودجه شهرداری 
گفت: لازم است با توجه به ركود اقتصادی رعایت حال مردم در نظر 
 گرفته ش��ده و از ظرفیت بخش خصوصی در طرح ها و برنامه های

عمرانی اس��تفاده شود. وی ضمن تش��کر از اس��تاندار اصفهان به 
خاط��ر مدیریت در ط��رح های مرتب��ط باكاه��ش آلودگی هوای 
 اصفهان  كه نسبت به سال گذشته اصفهان 45 روز بیشتر روزهای 
 سالم تر داشته است، گفت: هر چند این شرایط قابل قبول نیست و 
می طلبد همه دس��تگاه ها در این راستا مشاركت داشته باشند، از 
ش��هرداری اصفهان نیز به دلیل اقدامات مفیدی كه برای كاهش 

آلودگی انجام داده است، قدردانی می شود.

   مطالبه مردم و مس�وولان اصفهان ب�رای احقاق حق 
استان

رییس شورای اس��لامی ش��هر اصفهان در ادامه با تاكید بر اینکه 
لازم اس��ت كه در دریاف��ت مالی��ات و ارزش اف��زوده رعایت حال 
تولیدكنن��دگان اصفهان در نظر گرفته ش��ود، خاطر نش��ان كرد: 
متاس��فانه اصفهان دومین پرداخت كننده مالیات در كشوراست 
و نگاه برخورداری مدیران كلان كش��ور به اصفهان موجب جفا به 
این شهر و مردم ش��هیدپرور و مومن آن دراس��تیفای حقوقشان 
شده است. پرداخت حدود 4500 میلیارد تومان  به خزانه دولت و 
بازگشت حدود 10 درصد  از آن به اصفهان،  ظلم فاحش و خسارت 
جبران ناپذیر به اصفهان اس��ت و با توجه به اینکه اصفهان در همه 
ابعاد پیشرو بوده، حداقل انتظار مردم و مسوولان و همه نهادها این 
است كه اصفهان به حقوق حقه خود برسد و بخشی از این مالیات 

به استان برگردد. 
مهن��دس امینی همچنین ب��ه تقدیم بودجه ش��هرداری اصفهان 
اش��اره و تصریح كرد: از همه دس��ت اندركاران تهیه لایحه بودجه 
94 تشکر می شود كه بودجه را در موعد مقرر به شورا ارائه كردند 
و امیدواریم شورا نیز با ملاحظات شهر، در زمان قانونی بودجه را به 
تصویب برساند تا برای شروع سال جدید مدیریت شهر با وقفه روبرو 
نشود. وی اظهار امیدواری كرد كه همزمان با دهه فجر  بودجه 94 

تصویب و ابلاغ شود.

ريیس شورای اسلامی شهر اصفهان با انتقاد از نگاه برخورداری به اصفهان تاكید كرد:

پرداخت 4500 میلیارد تومان مالیات، ظلمی فاحش و خسارتی جبران ناپذیر به اصفهان است
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عضو كمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شوراي اسلامي شهر 
اصفهان در نطق پیش از دستور جلسه علنی دیروز شورا با اشاره 
به اینکه لازمه كاهش آلودگي ه��وا برنامه ریزي جهت كاهش 
سفرهاي شهري است، گفت: در این راس��تا باید در گام اول از 
بارگذاري زیادتر و ازدیاد آلودگي جلوگیري ش��ود كه این مهم 
یک موفقیت است. س��ید كریم داوودی تک قطبی بودن مراكز 
خرید و خدماتی در مركز ش��هر را مانعی برای كاهش سفرهای 
شهر دانس��ته و بر ضرورت ایجاد قطب های خرید و خدمات در 

اطراف شهر تاكید كرد.
این عضو ش��ورا اف��زود: گام بعدي برنامه ری��زي جهت كاهش 
آلاینده ها، نیاز به نگاه بلند و ش��ناخت عوامل سفرهاي شهري 
دارد كه باید انجام ش��ود، به طوري كه طبق مطالعات كلانشهر 
اصفهان، خیلي از سفرها ناشي از خرید به هسته مركزي شهر، 
مراجعه به مطب هاي پزشکي، سفر به بانک ها و مراكز اداري در 
مركز شهر و ... است، لذا در كلانشهر اصفهان با جمعیت حدود 
دو میلیون نفر صلاح نیست مراكز خرید و خدماتي تک قطبي 
باش��د و باید مراكز خدماتي در اطراف شهر برنامه ریزي شود تا 

بتوان سفرهاي شهري را كاهش داد. 
وی تصریح كرد: در برنامه ریزي شهري بسیاري از مسائل باید 
به عنوان خط قرمز باش��د، به طور مثال از ایجاد مراكز تجاري 
بزرگ در مركز شهر به خصوص خیابان هایي با عرض ترافیکي 
كم خودداري ش��ود، همچنین از توسعه مطب هاي پزشکي در 

هسته مركزي شهر جلوگیري به عمل آید. 
عضو كمیس��یون اقتصاد و امور گردش��گری ش��وراي اسلامي 
ش��هر اصفهان با تاكید بر این مهم كه جلوگیري از ایجاد مراكز 
آموزش��ي به خصوص مراكز آموزش��ي فني و حرفه اي و ... در 
مركز شهر، جلوگیري از تراكم مسکوني مازاد در مراكز و هسته 
مركزي ش��هر و جلوگیري از تردد خودروهاي فاقد معاینه فني 
در شهر از مواردي است كه باید مورد توجه قرار گیرد، ادامه داد: 
اعمال قانون و برخورد با متخلفان ترافیکي مي تواند 30 درصد 
از ترافیک و آلودگي ش��هر را كاهش دهد. داوودی اضافه كرد: 
لازم است از اراضي حریم و حاشیه شهر در راستاي ایجاد مراكز 
 خدمات ش��هری و برنامه هایي كه منجر به كاهش س��فرهاي 

درون شهري مي شود استفاده شود.
وی ایج��اد پهنه هایی ب��رای ارائه خدمات مختل��ف در اطراف 
شهر را متذكر شده و خاطرنش��ان كرد: تعیین پهنه هایي براي 
مراكز بهداشت و سلامت در اطراف شهر و ارائه مجوزهاي لازم 
به بخش خصوصي ب��راي احداث اینگونه اماك��ن، ایجاد مراكز 
خرید و بازارهاي عمومي و بازارهاي روز در اطراف شهر، ایجاد 
مراكز فرهنگي، تفریحي و هنري در اطراف ش��هر توسط بخش 
خصوصي، جمع آوري مشاغل مزاحم و ساماندهي آنها در حومه 

شهر از جمله اقداماتي است كه باید مورد توجه قرار گیرد. 
عضو كمیسیون اقتصاد و امور گردش��گری با انتقاد از وضعیت 
مبادی ورودی ش��هر اصفهان و رها بودن آنها گفت: همچنین 

مبادي ورودي كلانش��هر اصفهان باید داراي طرح تعریف شده 
باشد، نه اینکه نماي آن با كارگاه هاي كوچک و مراكز خدماتي 
ماشین، نقاشي، صافکاری و ... رها ش��ده باشد. داوودی ضمن 
هشدار نس��بت به پاركینگ شدن ش��هر اصفهان در آینده ای 
نزدیک تاكید كرد: لازم است این اقدامات باید با همدلي اعضاي 
شوراي اسلامی شهر، مدیران ش��هري، اداره راه و شهرسازي، 
میراث فرهنگي، جهاد كش��اورزي و دیگ��ر ارگان هاي مرتبط 
 انجام ش��ود؛ چرا كه در غیر این صورت در س��ال ه��اي آینده 

خیابان هاي شهر اصفهان به پاركینگ تبدیل خواهد شد.
 عضو شوراي اسلامي شهر اصفهان با تاكید بر برنامه ریزي برای 
ارتقاي درآمد شهرداري در شرایط اقتصادي فعلي، تصریح كرد: 
اگر برنامه ری��زي كامل و متنوع در بخش ه��اي مختلف انجام 
نشود، ما نمي توانیم آهنگ توسعه شهري خوبي داشته باشیم.  
داوودي اضافه كرد: ش��فاف س��ازي درآمد و ارائه صورتحساب 
به شهروندان به طور حتم درآمدها را بیش��تر خواهد كرد. وی 
تصریح كرد: طی دو هفته گذش��ته برخی از مناطق شهرداری 
 نسبت به نصب سیستم كامپیوتری برای ارائه صورتحساب اقدام 
كرده اند ك��ه امیدواریم بقیه مناطق ش��هرداری نیز این برنامه 

را اجرا كنند. 
عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان با یادآوری این مهم كه در 
ش��رایط فعلي و كمبود نقدینگي ش��رایط ایج��اب مي كند كه 
شهرداري بحث تهاتر و بخش عوارضات و تراكم هاي متقاضیان 

به خصوص پرونده هاي ب��زرگ را با تهاتر ملک��ي، آپارتماني و 
تجاري در حین آزادس��ازي طرح هاي عمران��ي و یا پروژه ها با 
ملک انجام دهد، گفت: این یک سیاس��ت برد- برد براي ش��هر 
است. داوودی در رابطه با گردشگري نیز خاطرنشان كرد: بحث 
توسعه زیرساخت هاي گردشگري، توسعه باغ هتل ها و ایجاد 
زیرس��اخت هاي خدمات ش��هري حمل و نقل گردشگري در 

راستاي بحث توسعه گردشگري مي تواند بسیار موثر باشد.

عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان با اش��اره به اینکه تا پایان 
سال پنج افتتاحیه دیگر در مناطق مختلف شهرداری خواهیم 
داشت، به بودجه س��ال 94 اش��اره كرد و گفت: بودجه امسال 
آخرین بودجه برنامه اصفهان 95 اس��ت و باید مقدمات برنامه 

پنجم نیز آماده شود.
 عباس حاج رسولیها افزود: خوش��بختانه در برنامه های سوم و 
چهارم اقدامات خیلی خوبی طی 10 س��ال گذشته انجام شده 
كه به طور مثال احداث 132 خیابان، 44 تقاطع غیر همسطح، 
44 عابر پیاده، 20 پاركینگ طبقاتی، 65 مجموعه فرهنگی و ... 

بخشی از این اقدامات است. 
وی با یادآوری اینکه تنها دو مقوله مترو و تعداد اتوبوس ها كه 
باید 1900 اتوبوس می شد اتفاق نیفتاد، تصریح كرد: متاسفانه 
تعهدات دولت برای پرداخت 10 درصد عوارض س��وخت برای 

اتوبوس ها و همچنین اعتبارات مترو عملیاتی نشد.

حاج رسولیها لزوم توجه به برنامه های قبلی برای تدوین برنامه 
جدید اصفهان را خاطرنش��ان ك��رده و اظهار داش��ت: یکی از 
مشکلات در حوزه میراثی بود كه خوشبختانه با ورود استاندار 
و مدیرعامل قطار شهری، از مشکلاتی كه بر سر راه مترو وجود 
داشت عبور كرده ایم. این عضو ش��ورا به نقش شهرداری ها در 
اقتصاد مقاومتی پرداخته و تصریح كرد: با توجه به شناختی كه 
در بحث اقتصاد شهری داشته ام، هم اكنون بهترین زمان برای 

پیاده كردن اقتصاد مقاومتی است.
 وی فعال شدن بحث ساختمان در این راستا را ضروری دانسته 
و افزود: در بخش ساختمان برای یک متر پروانه، حداقل سه نفر 
به صورت مستقیم و غیرمستقیم مش��غول به كار می شوند و از 
طرفی بودجه شهرداری نیز با رونق گرفتن ساخت و ساز تامین 
می شود كه همین بودجه دوباره به شهر برمی گردد و كلید عبور 
از بحران های فعلی ش��هرداری های كل كشور، رونق ساخت و 

ساز است.
حاج رس��ولیها با انتقاد از اینکه برای صدور پروانه موانع زیادی 
وجود دارد، اظهار داشت: باید در قوانین مربوط به صدور پروانه 
بازنگری صورت گیرد تا كار مردم تس��هیل شود و در این بخش 
می طلبد مهندسین شهرسازی در مناطق و مهندسین عمران 

در بحث نظارت به پروژه ها اضافه شوند.
عضو شورای اسلامی ش��هر اصفهان در بخش پایانی نطق خود 
ضم��ن تاكید بر ضرورت تکری��م ارباب رجوع، گف��ت: معتقدم 
شهرداری از لحاظ سالم بودن با توجه به حجم بالای فعالیت های 
آن، قابل مقایسه با هیچ دس��تگاهی نیست و پیش روتر از بقیه 

دستگاه ها بوده است. 
حاج رس��ولیها ادامه داد: از این رو در بحث تکریم ارباب رجوع 
نیز می طلبد شهرداری اصفهان، سبقت بیشتری داشته باشد تا 

زبانزد دستگاه های نظارتی و كنترلی كشور شود.

عضو كمیسیون اقتصاد و امور گردشگری شوراي اسلامي شهر اصفهان تاكید كرد:

ايجاد مراكز خدماتي در اطراف شهر، سفرهاي شهري را كاهش می دهد 

عضو شورای اسلامی شهر اصفهان خاطرنشان كرد:

كلید عبور از بحران های فعلی شهرداری ها فعال شدن بخش ساختمان است



مدیرکل آموزش محیط زیست:

  95 درصد اندوخته جانوری ایران 
نابود شده است

مدیرکل دفتر آموزش و مش��ارکت های مردمی سازمان محیط زیست 
گفت: 95 درصد اندوخته جانوری ایران نابود شده است.

 محمد درویش اظهار داشت: امروز تعداد جمعیت جانورانی همچون آهو، 
جبیر، گوزن و غیره به 110 هزار راس در کشور کاهش یافته که این سقوط 
جانکاه، کم کاری انسان ها در حمایت از محیط زیست را می رساند. وی 
نقشه راه و چیدمان انتخابی مسوولان و مدیریت حاکم بر کشور را نقشه 
نادرستی دانست و افزود: حذف حیوانات به مراتب موجب ورود خسارت 

بیشتری نسبت به حذف انسان ها به اکوسیستم می شود.
وی با بیان اینکه اگر می خواهیم ریشه ترویج مظاهر خشونت را در جامعه 
حذف کنیم، تغییر رفتار و حرمت گذاش��تن به حیوانات را باید ش��روع 
 کنیم، تصریح کرد: مقدار زیادی از بودجه کشور برای تامین امنیت صرف 

می شود، درحالی که سرمایه بزرگ اجتماعی کشور با بحران روبروست.
درویش، موج فزاینده سرطان ها، ام اس ها و افسردگی ها را نشأت گرفته 
از سرزمینی خراب دانست و افزود: سال گذشته 102 هزار میلیارد ریال در 

کشور برای درمان سرطان هزینه شد. 
وی به رواج واژه »بیودموکراس��ی« اش��اره و تاکید کرد: امروزه در تفکر 
جهانی جامعه ای پیشرفته است که برای همه زیستمندان حرمت حیات 
قائل باشد و این مساله در جامعه ایران و زندگی و حرف های بزرگان این 

سرزمین بوده که باید در کتاب های درسی وارد شود. 
درویش، ایران را س��ردمدار بیودموکراس��ی دنیا عنوان و خاطرنش��ان 
کرد: جای سخنان و اشعار قدیمی پذیرای زیس��تمندان در کتاب های 
درسی خالی اس��ت، یاد نداده ایم که نباید بی محابا به هم وطنانشان که 
زیستمندان هستند، شلیک کنند که نابودی حیوانات خلاف آموزه های 
دینی و فرهنگ غنی ماس��ت. وی با بیان اینکه تغییر رفتار در مدیریت 
جامعه نسبت به محیط زیست باید از میز و نیمکت های کلاس های درسی 
شروع شود، افزود: سازمان محیط زیس��ت در نظر دارد مدارس »جامع 
محیط زیستی« ایجاد کند. درویش، همچنین ایجاد و توسعه انجمن های 
مردم نهاد را راهکار دیگر حمایت از محیط زیس��ت دانست و تاکید کرد: 
کشوری که می خواهد در افق 1404 به توسعه یافتگی برسد باید دارای 
نرخ مشارکت بالا باشد.وی به وجود 700 انجمن مردم نهاد زیست محیطی 
در کشور اشاره و تصریح کرد: شاید ما آخرین نسلی باشیم که می توانیم 
جلوی بحران های زیست محیطی را با تش��کیل انجمن های مردم نهاد 
بگیریم،پس باید اجازه دهیم مردم دوباره این سرزمین را از آن خود بدانند.

مدیرعامل سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری 
اصفهان خبر داد: 

همایش ملی » گردشگری محله ها« 
فروردین 94 در اصفهان برگزار می شود

همایش مل��ی »گردش��گری محله ه��ا« اواخ��ر فروردین س��ال 94 با 
هدف ارتق��ای هویت ش��هری و بازشناس��ی ابعاد  مختلف گردش��گری 
به میزبان��ی اصفهان برگ��زار می ش��ود.  مدیرعامل س��ازمان فرهنگی 
تفریحی ش��هرداری  اصفهان روز چهارش��نبه در گفت و گ��و با خبرنگار 
ایرنا گفت: این همایش توس��ط کمیته گردش��گری برگزار می ش��ود و 
این کمیت��ه قرار اس��ت در بعُد نظ��ری و برپایی کارگاه ه��ای هنری  در 
زمینه نقاش��ی مناظر ش��هری اصفه��ان در بعُد زیباشناس��ی هنری به 
فعالیت خود ادام��ه دهد .  مهدی بقایی ادام��ه داد: همچنین این کمیته 
در بعُد عملی نیز به برگزاری برنامه هفته گردش��گری محلات پرداخته 
 و در ابت��دای امر نی��ز  بازدید از محله حس��ن آباد به مدت ی��ک هفته را 
برنامه ریزی کرده است.  مدیرعامل سازمان فرهنگی تفریحی شهرداری 
 اصفهان با اشاره به برگزاری همایش ملی گردشگری افزود: این همایش 
در قالب سرفصل هایی شامل محله، گردشگری و  فرهنگ عامه، مدیریت 
ش��هری، محله های ش��هری و فرصت های گردش��گری تهیه و تنظیم 
 شده اس��ت.  بقایی تصریح کرد: محله های اصفهان در نگاه گردشگران، 
ش��اخص نمایی محله و گردش��گری، نقش مدیران ش��هری در  توسعه 
گردش��گری محله، فرهنگ پهلوانی در محله و گردشگری، مبانی دینی 
و هویت مذهبی محله ها و جذب گردشگر را  از جمله سرفصل های این 
همایش ذکر کرد.  وی اظهارکرد: علاقه مندان برای شرکت در این همایش 
 می توانند چکیده مقالات خود را در زمینه س��رفصل های ارائه ش��ده تا   

10 بهمن ماه به دبیرخانه کمیته گردشگری ارس��ال کرده و در پورتال 
سازمان به نشانی  www.esfahanfarhang.ir   ثبت نام کنند. 

 بقایی اف��زود: نتایج ای��ن مقالات ت��ا 20 بهمن م��اه اعلام می ش��ود و 
شرکت کنندگان تا 10 اسفندماه فرصت دارند تا اصل  مقالات خود را ارائه 
کنند.  وی خاطرنشان کرد: علاقه مندان تا زمان مذکور می  توانند آثار خود 
را به دبیرخانه همایش به نشانی خیابان ابن سینا، بازارچه دردشت، حمام 

تاریخی دردشت، کمیته گردشگری ارسال کنند.  

مدیر منطقه 15 شهرداري اصفهان:

عملیات پیاده روسازي کوچه 
مسجد علي اکبر به اتمام رسید

   مدیر منطقه 15 شهرداري اصفهان از اتمام عملیات پیاده روسازي کوچه 
مسجد علي اکبر در این منطقه خبر داد.اصغر کشاورز با اعلام این مطلب 
اظهار داشت: کوچه مسجد علي اکبر در بلوار ارغوانیه واقع شده که عملیات 
پیاده روسازي آن در بودجه سال جاري در دستور کار منطقه قرار گرفت.

وي اذعان داشت: کوچه مسجد علي اکبر 500 متر طول و 10 متر عرض 
دارد که عملیات پیاده روس��ازي آن انجام و به اتمام رسیده است. مدیر 
منطقه 15 شهرداري اصفهان تصریح کرد: عملیات پیاده روسازي کوچه 

مسجد علي اکبر با اعتباري بالغ بر 800 میلیون ریال انجام شده است.

ش��هردار اصفهان پس ازارائه لایحه بودجه 
سال 94 به شورای اس��لامی  شهر اصفهان  
با اش��اره به بودجه 2500 میلی��ارد تومانی 
برای ش��هر اصفهان در س��ال 94،  از سهم 
1063 میلیارد تومانی حمل و نقل و ترافیک 
از بودجه س��ال 94 خبر داد و گفت: حمل و 
نقل و ترافیک 42/5درصد از کل اعتبارات را به خود اختصاص 

می دهد.
 دکت��ر س��یدمرتضی س��قائیان ن��ژاد، ش��هردار اصفه��ان به 
پیش بینی بودجه 2500 میلیارد تومانی برای شهر اصفهان در 
سال 94 اش��اره کرد  و گفت: بودجه سال آینده شهر نسبت به 
بودجه 2345 میلیارد تو مانی سال گذشته 6/6 درصد افزایش 

داشته اس��ت. وی گفت که 80 درصد بودجه  سال 94عمرانی 
اس��ت و 20 درصد بودجه س��ال آینده به هزین��ه های جاری 

اختصاص دارد.
دکتر سیدمرتضی س��قائیان نژاد عنوان کرد: سال آینده 43/2 
درصد از درآمد نقدی شهرداری اصفهان از تراکم تامین می شود 
و با توجه به سهم 44/3درصدی تراکم در در آمد شهرداری در 
 سال گذشته، اتکای درآمد ش��هرداری در سال آینده به تراکم، 

1/1 درصد کاهش یافته است. 
سهم بودجه محرومیت زدایی از بودجه سال 94 شهر اصفهان  
به گفته شهردار اصفهان  60 میلیارد تومان است، در حالی که 
سهم بودجه محرومیت زدایی از بودجه سال 93، 45 میلیارد 

تومان بوده است. 

وی گفت: س��ال آینده به نظافت ش��هر 75/4 میلیارد تو مان 
اختصاص یافته است و سهم نظافت شهر از بودجه 
س��ال 93، 51/70 میلیارد تومان بوده، بنابراین 
سال آینده  شاهد  افزایش قابل توجهی در بودجه 

نظافت شهر خواهیم بود.
به گفته وی س��رانه نظافت هر شهروند اصفهانی 
در سال آینده 36 هزارو 700 تو مان است و یک 
خانواده پنج نفره سهم 183 هزار و 600 تومانی از 

بودجه  نظافت سال 94 دارد. 
شهردار اصفهان گفت: برای تملک طرح های عمرانی 
شهر در سال آینده 200میلیارد تومان بودجه نقدی 
و 447 میلیارد توم��ان بودجه غیر نقدی اختصاص 
یافته است که در مجموع تملک طرح های عمرانی 
شهرس��هم 647 میلیارد تومانی از بودجه سال 94 

را داراست. 
وی به س��هم 190 میلیارد تومانی فضای س��بز از 
بودجه س��ال آینده اش��اره کرد و افزود: برای کل 
فضای سبز شهر اصفهان در سال آینده اعتباراتی 

پیش بینی شده است. 
سال آینده برای ایجاد ، تکمیل و ساماندهی فضای سبز، احداث 
و ساماندهی پارک ها، حفرچاه، انتقال آب، آبیاری تحت فشار و 

خرید پساب بودجه پیش بینی شده است. 
به گفته وی سرانه فضای سبز هر ش��هروند اصفهانی در سال 
 آینده 140 هزار تومان اس��ت و یک خانواده پنج نفره س��هم 

700 هزار تو مانی از بودجه  فضای  سبزسال 94 را داراست.
دکتر سیدمرتضی س��قائیان نژاد گفت:  س��هم حمل و نقل و 
ترافیک از بودجه سال 94 اصفهان ،1063 میلیارد تومان است  
 که در مجموع 42/5درصد از کل اعتبارات را به خود اختصاص 

می دهد. 
به گفته وی در بخ��ش حمل و نقل برای تملک و آزاد س��ازی 

احداث پارکین��گ و خیابان، س��اماندهی معاب��رو خیابان ها، 
روکش آس��فالت معابر اعتبارات��ی پیش بینی 

شده است. 
وی گفت ک��ه 354 میلیارد تومان ب��ه پروژه 
قطارش��هری اصفهان اختصاص یافته است و 
برای خرید واگ��ن، خرید تجهی��زات و تملک 
یک ایس��تگاه در خط یک و تمل��ک خط دوم 
 مترو اصفه��ان اعتبارات��ی پیش بینی ش��ده

 است. 
به گفته وی100 میلیارد تومان نیز برای خرید 
اتوبوس پیش بینی ش��ده و 10 میلیارد تومان 
به بازس��ازی اتو بوس های فرسوده اختصاص 

یافته است.
35 میلیارد تومان نیز به ش��رکت اتوبوسرانی 
اصفهان به عن��وان یارانه بلیت اختصاص یافته 

است. 
ش��هردار اصفهان گفت: س��رانه حم��ل و نقل 
و ترافی��ک هر ش��هروند اصفهان��ی 411 هزار 

تومان است.
او افزود: برای حلقه چهارم ترافیکی، دو خط بی آر تی، از خیابان 
جی تا ارغوانیه و خط میدان قدس تا جمهوری و پیاده روسازی 

و پل های عابر پیاده اعتباراتی اختصاص یافته است.
دکتر سیدمرتضی س��قائیان نژاد در پایان سخنان خود عنوان 
کرد: برای آسفالت معابر فرعی س��ال آینده 61 میلیارد تومان 
اختصاص یافته است که سرانه هر شهروند اصفهانی 30 هزار 

تو مان است.
 وی با بی��ان اینکه 15/8درص��د از کل بودجه عمرانی س��هم 
اعتبارات فرهنگی اس��ت، عنوان کرد: از 1100 میلیارد تومان 
بودجه عمرانی نقدی شهر اصفهان 220 میلیارد تومان سهم 

فرهنگ است.

در جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان؛ 

لايحه بودجه ۲ هزار و ۵۰۰ ميليارد تومانی شهرداري به شورا تقديم شد 

رییس شوراي عالي هماهنگي ترافیك شهرهاي کشور:

حمل و نقل عمومي نابسامان سهم قابل توجهي در آلودگي هوا دارد
رییس ش��وراي عالي هماهنگي ترافیک ش��هرهاي کشور درباره 
آلودگي هوا گفت: گزارش ها نش��ان مي دهد ک��ه اگر حمل و نقل 
عمومي نابسامان باشد تاثیر و س��هم قابل توجهی در آلودگي هوا 

خواهد داشت. 
وي با اشاره به آیین نامه معاینه فني خودروها اظهار کرد: آیین نامه 
خوبي براي معاینه فني خودروها پیشنهاد کردیم که براساس آن 
معاینه فني به سیستم یکپارچه در کشور تبدیل مي شود و اجراي 
آن موجب جلوگیري از بس��یاري مش��کلات کنوني مانند تقلب 

مي شود. این آیین نامه به هیات وزیران پیشنهاد شده است.
 رییس شوراي عالي هماهنگي ترافیک شهرهاي کشور از تصویب 
ضوابط ایمني و رفاهي تاکس��ي هاي ون در صد و چهارمین جلسه 
این شورا خبر داد. به نقل از روابط عمومي سازمان شهرداري ها و 
دهیاري هاي کشور، هوشنگ خندان دل در مورد ضوابط تصویب 
شده براي تاکس��ي هاي ون گفت: ارتفاع داخل کابین، مشخصات 
صندلي، ارتفاع کف خودرو از خیابان براي س��وار شدن مسافران، 
رنگ خودروه��اي ون، تهویه آنها از جمله اس��تانداردهایي بود که 

مورد تصویب قرار گرفت؛ به عنوان نمونه رنگ تاکسي هاي ون باید 
زرد خورشیدي یا نارنجي باشد. وي در این پاسخ به این پرسش که 
آیا تاکسي هاي ون کنوني از استانداردهاي لازم برخوردار هستند، 
اظهارکرد: این ضوابط در آینده اعمال مي شود و ون هایي که در حال 
حاضر درحمل و نقل شهري فعالیت مي کنند باید به مرور خود را 
با این ضوابط تطبیق دهند و در صورت نبود امکان براي ایجاد این 

انطباق از این حوزه حمل و نقل شهري خارج مي شوند. 
خندان دل درباره سایر مصوبات جلسه ش��وراي عالي هماهنگي 

ترافیک ش��هرهاي کش��ور گفت: اصلاح آیین نامه ماده 15قانون 
تخلفات رانندگي یکي دیگر از موضوعات مورد بررس��ي در جلسه 
امروز بود. این قانون اواخر س��ال 89 به تصویب مجلس رسید که  
ماده 15 آن درباره شرایط پارک حاشیه اي خیابان هاست؛ با وجود 
این برخي اشکالات در آیین نامه اجرایي این ماده گزارش شده بود. 
بنابراین لازم است که آیین نامه اصلاح شود. وي اضافه کرد: این کار 
باید با همکاري شوراي عالي هماهنگي ترافیک شهرهاي کشور و 
شوراي عالي استان ها محقق ش��ود که در دبیرخانه این کار انجام 
ش��د. بنابراین با توجه به آنکه دیدگاه هاي جدید اعضا مورد توجه 
قرار نگرفته بود قرار شد آیین نامه ماده 15 به کمیته فني برگردد 
و در جلسه آینده شوراي عالي هماهنگي ترافیک شهرهاي کشور 

درباره آن بحث شود.

لیلا
 یزدانی
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خبــــــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

اخبــار کوتــاه

استاندار اصفهان با اشاره به اینکه دو هزار چاه به صورت غیرمجاز 
در بستر زاینده رود حفر شده، گفت: این چاه ها مسدود و عملیات 

برداشت آب از آنها متوقف خواهد شد.
رس��ول زرگرپور  اضافه کرد: چاه های غیرمجاز حفر شده در بستر 

زاینده رود در آبدهی این رودخانه بسیار تاثیرگذار است.
اس��تاندار اصفهان با  بیان اینکه مدیریت اس��تان اصفهان به کمک 
 همه دس��تگاه ها ملزم به اجرای مصوبه شورای عالی آب توسط آب 
منطقه ای و جهادکش��اروزی اس��ت، اف��زود: در مرحله نخس��ت و 
 در راس��تای س��اماندهی و کنترل برداش��ت غیرمجاز آب در بستر 
زاینده رود، تا هفته آینده میزان برداشت آب های زیر زمینی مجاز و 

غیرمجاز بررسی خواهد شد.
اس��تاندار اصفهان اظهار کرد: در مرحله دوم، دو هزار چاهی را 

که در حریم و بستر رودخانه به صورت غیرمجاز حفر شده اند به 
کمک فرمانداران و دستگاه های اجرایی مسدود خواهیم کرد.

 وی از کش��اورزانی که با حفر چاه های غیرمجاز، آب برداش��ت 
می کنند، خواست تا قبل از تعیین تکلیف این چاه ها، اقدام به 
کش��ت نکنند. زرگرپور اضافه کرد: برداشت های غیرمجاز آب 
از طریق منابع زیرزمینی اتفاق افتاده اس��ت که آمار دقیق این 
برداشت ها در جلسه آینده س��اماندهی، کنترل و جلوگیری از 
برداشت غیرمجاز آب های زیرزمینی استان اعلام خواهد شد. 
استاندار اصفهان یادآور شد: متاس��فانه حدود 15 تا 20 درصد 
از چاه هایی که در حال حاضر در اس��تان وجود دارد، غیرمجاز 
هس��تند و برداش��ت آب از آنها در حجم کلی آب زاینده رود و 

حوضه آب های زیرزمینی بسیار موثر است.

وی تاکید کرد: براساس مصوبه شورای عالی آب، همه دستگاه های 
مرتبط ملزم به تعیین تکلیف چاه های غیرمجاز و 

ساماندهی آب های زیرزمینی هستند.
وی، احیای حوض��ه آبریز زاین��ده رود را یکی 
از مطالبات مردم اصفهان اع��لام کرد و افزود: 
دولت با تصویب طرح 9 ماده ای در راس��تای 
تلاش برای اجرای این طرح، اقدامات اساسی 

انجام داد.
زرگرپور ک��ه در جلس��ه س��اماندهی، کنترل و 
جلوگیری از برداشت غیرمجاز آب های زیر زمینی 
 سخن می گفت، با اش��اره به اینکه پنج ماده از 
9 م��اده مصوب ش��ورای عالی آب اجرا ش��ده 
اس��ت، ابراز امیدواری کرد که س��ایر مصوبات 
نیز اجرایی شود. اس��تاندار اصفهان با اشاره به 
اینکه حوضه آبریز زاینده رود ش��امل آب های 
س��طحی و زیرزمینی اس��ت، افزود: با اجرای 

مصوبات ش��ورای عالی آب دخصوص حوضه آبریز زاینده رود، 
 کار تمام نش��ده و میزان آب های س��طحی و زی��ر زمینی باید 
به صورت همزمان بررسی شود.زرگرپور با اشاره به اینکه برای 
تثبیت وضعیت موج��ود و جلوگیری از وخیم ش��دن وضعیت 
زاینده رود، در مرحله نخست اجرای طرح 9 ماده ای، آب های 
سطحی مورد توجه قرار گرفت  افزود: اکنون با توجه به پیشرفت 
40 درصدی این طرح، بررسی و ساماندهی آب های زیر زمینی 

که مرحله دوم اجرای این طرح است، در دستورکار قرار دارد.

   اس�تاندار اصفهان ، خواس�تار ایجاد پژوهشکده 
گردشگری به عنوان یکی از نیازهای مهم استان شد

 رسول زرگرپور، اس��تاندار اصفهان در دیدار حمیدرضا طیبی 

رییس جهاد دانش��گاهی کش��ور، اظهار داش��ت: جهاد دانشگاهی 
ب��ه عن��وان ی��ک نه��اد انقلاب��ی در ط��ول حی��ات 
 خ��ود، عملکردی درخش��ان در کش��ور داش��ته و از 
قابلیت های مطالعاتی و پژوهش��ی خوبی در اس��تان 

اصفهان برخورار است.
اس��تاندار اصفهان اظهار داش��ت: حضور ریاست 
جهاد دانشگاهی در استان اصفهان، بهانه ای برای 
تفاهم درخصوص اس��تفاده از ظرفیت پژوهشی و 
مطالعاتی ای��ن نهاد علمی در اصفه��ان و فرصتی 
 مناسب است تا مش��کلات و مس��ائل این استان 
به صورت علمی تر و تخصصی تر حل و فصل شود. 
وی به مساله مجموعه ش��هید مدرس اشاره کرد و 
افزود: این موضوع باعث تاسف است که مجموعه ای 
با این مشخصات چند سالی است متوقف شده و باید 
مسائل آن بررسی و این واحد به بهره برداری برسد. 
زرگر پور افزود: با توجه به اینکه گردشگری یکی 
از اصلی ترین محورهای توسعه استان است، به این موضوع باید 

توجه ویژه کرد. 
وی تصریح کرد: پژوهشکده ای که بتواند مسائل گردشگری را 
از بعد علمی حمایت کند، برای اس��تان اصفهان یک نیاز اصلی 

و حیاتی است. 
استاندار اصفهان پیش��نهاد داد: از مدیران جهاد دانشگاهی در 
جلسات شورای برنامه ریزی دعوت شود، تا با بیان ظرفیت این 
نهاد برای مدیران اس��تان، امکان بهره بری بیش��تر از ظرفیت 

موجود دراستان فراهم شود. 
وی در پایان ابراز امیدواری کرد که بتوانیم از فرصت های بهینه 
برای قراردادن توان جهاد دانشگاهی در خدمت توسعه استان 

استفاده کنیم. 

استاندار اصفهان:

2 هزار چاه حفر شده غیرمجاز در بستر زاینده رود مسدود می شوند

  سهم حمل و 
نقل و ترافیك 
از بودجه سال 

94 اصفهان 
،1063 میلیارد 

تو مان است  که 
42/5درصد از 

کل اعتبارات را 
به خود اختصاص 

می دهد

نوسانات بازار جهانی به سمت و سویی پیش رفت که امروز در 
بازار اصفهان و البته کشور بار دیگر طلا طلایه دار بازار داخلی 
و جهانی ش��د. طلا در بازار جهانی حال و هوای دلار را به خود 
گرفته است. نوسان های طلا،نفت،دلار در بازار جهانی همچنان 

ادامه دارد. 
ریی��س اتحادیه ط��لا و جواهر اس��تان اصفه��ان و نایب رییس 
اتحادیه طلا و جواهر کشور در گفت وگویی با بیان اینکه افزایش 
چشمگیر قیمت طلا با رکورد 1280 دلاری در روز شنبه مواجه 
شد، گفت:پیش بینی می شد اگر طلا بتواند سطح1240 دلاری 
را بش��کند و این قله را فتح کند، احتمال صعود طلا تا پایان سال 
بالاست. هوشنگ شیش��ه بران در تبیین علت این رشد ناگهانی 
تاکید کرد: شوک ناش��ی از اقدام بانک مرکزی س��وئیس در روز 

پنجشنبه در حذف محدودیت سه ساله برای فرانک این کشور و 
اینکه به تبدیل یورو با نرخ ثابت ادامه نمی دهد سبب افزایش فرانک 
سوئیس در برابر یورو شد و همین عامل باعث شد تا سرمایه گذاران 
زیادی به س��مت بازار طلا جذب ش��وند. وی افزود:کاهش پیش 
بینی رشد اقتصادی جهان توسط بانک جهانی باعث روند نزولی 
نفت و افت شاخص سهام در بازارهای بین المللی شد که از عوامل 
دیگر افزایش دهنده طلا محس��وب می شود به طوری که میزان 
 ذخایر طلای صندوق اس پی دی آر نیز با افزایش 1/35 به بیش از

  717 تن رس��یده اس��ت. وی با اش��اره به کاهش قیمت نفت به 
پایین ترین سطح خود در شش س��ال گذشته افزود:اگر چه شاید 
کاهش طلای س��یاه به ضرر طلا تمام ش��ود ولی کاهش شاخص 
سهام در بازارهای بین المللی باعث افزایش تقاضا برای فلز زرد شد. 

دکتر بهرام س��بحانی، مدیر عامل فولاد مبارک��ه در 23 دی ماه 
س��الروز افتتاح فولادمبارکه در جمع کارکنان گفت: این شرکت 
از اوایل دهه 60 در زمانی که مش��کلات بس��یاری در اثر جنگ با 
دشمن نابکار به ما تحمیل شده بود ساخته شد. ستون به ستون و 
پیچ به پیچ این شرکت همزمان با پخش آژیر خطر و حملات هوایی 
هواپیما های دشمن بعثی نصب شد و سر بر آسمان برافراشت فلذا 
جا دارد از همه رزمندگانی که در جبهه جنگ سینه سپر کردند تا 
درجبهه صنعت هم به پیروزی برسیم، قدردانی کنم.وی در ادامه 
افزود: اکنون در شرایطی هس��تیم که دشمن سعی دارد با تحریم 
های همه جانبه خود بر صنعت و اقتصاد ما اثر بگذارد اما ما شاهد 
این هستیم که این ش��رکت به حول و قوه الهی و یاری امام زمان 
)عج( و همت کارکنان با قوت هرچه تمام تر به بالاتر از ظرفیت های 

اسمی خود و شهرت جهانی دست یافته.دکتر سبحانی با اشاره به 
کیفیت بالای محصولات فولاد مبارکه اصفهان اذعان داشت: امروز 
اتحادیه اروپا خواستار ارتباط تجاری با فولاد مبارکه است. ایشان 
در ادامه سخنان خود از تلاش همه کسانی که از بدو دوران ساخت 
فولاد مبارکه تاکنون در این شرکت تلاش کردند و باعث شدند تا 
به امروز در ش��رکت فولاد مبارکه 77میلیون تن فولاد تولید شود 
قدردانی کرد. وی گفت:هم اکنون بیش از چهار هزار ش��رکت از 
حاصل دس��ترنج کارکنان فولادمبارکه در خطوط خود استفاده 
می کنند و می بینیم که حدود یک درصد تولید ناخالص ملی در 

فولادمبارکه تولید می شود. 
فولادمبارکه با 50 ش��رکت تابعه خود در قالب سرویس سنتر به 

این آب و خاک خدمت می کند که همه این ها باعث افتخار است.

در گفت وگو با رییس اتحادیه طلا و جواهر استان مطرح شد؛

دلایل جهش ناگهانی قیمت سکه و طلا در بازار اصفهان و کشور
در سالروز افتتاح شرکت فولاد مبارکه عنوان شد:

بیش از 4 هزار شرکت از تولیدات  فولادمبارکه استفاده مي کنند

براساس مصوبه 
شورای عالی آب 

همه دستگاه های 
مرتبط ملزم 

به تعیین تکلیف 
چاه های 

غیر مجاز و 
ساماندهی آب های 
زیرزمینی هستند 



اخـبار

داربي اصفهان منهاي سپاهان!
تيم فوتبال ذوب آهن در ديداري تداركاتي به مصاف تيم دسته اولي 

گيتي پسند مي رود.
تيم فوتبال ذوب آهن ك��ه هفته گذش��ته از اردوي مالزي به ايران 
بازگشت،  از اين پس تمريناتش را در اصفهان برگزار خواهد كرد و 

در اين تمرينات چند بازي دوستانه را به انجام خواهد رساند. 
ذوب آهن در اولين ديدار دوس��تانه خود امروز از س��اعت ۱۴:۳۰ 
مقابل تيم فوتبال گيتي پسند صف آرايي خواهد كرد. سبزپوشان 
اصفهاني ديروز اولين جلسه تمريني خودشان را پس از بازگشت به 

اصفهان در ورزشگاه ملت به انجام رساندند.
گفتني است تيم فوتبال گيتي پسند در رده چهارم گروه يك دسته 
اول رقابت هاي ليگ آزادگان قرار دارد و اين ش��انس را دارد كه با 
كمي تلاش بيشتر سهميه سوم ليگ برتر را نيز براي فوتبال اصفهان 

به ارمغان بياورد.

ابراهيمي: هواي بريزبين شرجي  
است

هافبك تيم ملي فوتبال گفت: هواي بريزبين گرم تر و شرجي تر از 
شهرهاي ديگر استرالياس��ت اما من تجربه حضور در چنين آب و 

هوايي را دارم.
اميد ابراهيمی در خصوص وضعيت تيم ملی اظهار داش��ت: هوا در 
شهر بريزبين نسبت به شهرهای ديگری كه در آنها حضور داشتيم 
گرم تر و شرجی تر است، اما خوشبختانه من تجربه حضور در چنين 

آب و هوايی دارم. 
مدتی را در بندر عباس بازی كردم. هافبك تيم ملی فوتبال گفت: 
دو بازی قبلی را برده ايم. خوشبختانه شرايط خوبی داريم. بازی با 
امارات سخت تر از دو بازی قبلی است. ما برای سرگروه شدن نياز به 

پيروزی مقابل آنها داريم.

آزمون از امروز در اردوي تيم ملي
پزش��ك تيم ملي فوتبال از برطرف شدن مشکل س��ردار آزمون و 

اضافه شدن وي از امروز به تمرينات خبر داد.
پرهان خانلری، پزشك تيم ملی فوتبال در مورد وضعيت مصدوميت 
سردار آزمون اظهار داشت: همه ايرانی ها نگران اين بازيکن بودند و 

سوال هايی را می پرسيدند.
 خوشبختانه بايد بگويم مشکل او گرفتگی عضله بوده اين مشکل 
برطرف شده و از امروز به تيم ملی اضافه می شود. خانلری در مورد 
وضعيت ساير بازيکنان گفت: برخی بازيکنان كوفتگی داشتند كه 

مشکل خاصی نيست. 
ديدار سوم تيم ملی ايران در دور مقدماتی جام ملت های آسيا روز 
دوشنبه مقابل امارات خواهد بود. دو تيم برای سرگروهی به مصاف 

هم می روند.

بازيكني كه از فوتبال ايران رفت

چرا سپاهان از ون نيستلروي ايراني درآمدزايي نكرد؟!
خامس رودريگز،  نيمار و هزاران س��تاره ديگر س��الانه از فوتبال 
آمري��کاي جنوبي، آفريقا و ج��ای جای جهان به فوتب��ال اروپا و 
باش��گاه هاي بزرگ راه مي يابند و لقب ستارگان برگزيده جهان 

را مي گيرند.
پيوستن اين بازيکنان به اين تيم ها همواره بر اساس مکانيزم هاي 
خاصي صورت مي گيرد و اين گونه است كه باشگاه هاي مولد اين 
بازيکنان از سودي سرشار برخوردار مي شوند كه به ادامه حيات 

اين باشگاه هاي سازنده كمك مي كند.
از كشوري مثل ايران كه نظام باشگاه داريش خاص  و منحصر به 
فرد است و باشگاه ها هر سال يك پولي مي گيرند و خرج مي كنند 
و به ظاهر باشگاه هستند، اما هر چند سال يك بار ستاره اي چون 

آزمون ظهور كند كه مي تواند اين چنين بدرخشد.
اين بازيکنان بايد براي باش��گاه هاي ايران كه صرفا اسم باشگاه 
 را يدك مي كش��ند،  به يك منبع درآمد در آيند و باش��گاه هاي 
 زيان دهي كه هر س��اله از بيت المال فقط در اين فوتبال هزينه 
مي كنند،  به منابع در آمد هم فکر كنند حال آنکه مثلا سپاهاني 
كه سردار آزمون را دو دستي تحويل س��ردار آزمون داد از مبلغ 

كه در ديدار با قطر بار ديگر نويد يك سنتر فروارد آينده دار را داد سردار آزمون همان ستاره تيم هاي رده سني ملي ايران و بازيکني درآمد او هيچ عايدي نصيبش نشد.

حالا همه فوتبال دوستان ايراني را منتظر خبر پيوستنش به يك 
باشگاه بزرگ اروپايي گذاشته است.

آزمون با سوپر گلي كه در ديدار با قطر زد،  با مصدوميت بد موقع و 
اشك هايش زماني كه روي نيمکت تيم ملي نشست به سوژه اين 

روزهاي فوتبال ايران بدل شده است.
در مورد ستاره نوظهور فوتبال ايران كه هم اكنون در روبين كازان 
بازي مي كند و هر روز خبر مي رسد كه باشگاه هاي معتبر اروپا او 
را زير نظر دارند، يك سوال وجود دارد كه شايد زير ساخت فوتبال 

باشگاهي ايران را بار ديگر زير سوال مي برد.
در ش��رايطي كه چنين بازيکناني در سطح جهان با انتقالشان به 
باشگاه هاي بزرگ و متمول، به باشگاهي كه در آن رشد يافته اند 
سود كلاني را تزريق مي كنند،  باشگاه سپاهان اصفهان كه در تمام 
دوران رشد سردار او را در اختيار داشت از انتقالش به روبين كازان 
هيچ سودي را دريافت نکرد.مديران وقت سپاهان سه سال قبل 
بدون هيچ وسواسي رضايت نامه او را براي روبين كازان صادر كرد 
و به اين ترتيب بازيکني كه در زمان ساكت به سپاهان پيوسته بود 
و مي توانست سودي ميلياردي را به حساب باشگاه سپاهان واريز 

كند،  بدون هيچ منفعتي براي باشگاه ايراني اش راهي اروپا شد! 
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مهاجم تيم فوتبال ذوب آهن كه نتوانست تيم ملي را در جام 
ملت هاي 2۰۱5 آس��يا همراهي كند معتقد است كه ايران 

مي تواند در اين مسابقات بهترين نتايج را بگيرد.
مس��عود حس��ن زاده در خصوص وضعيتی ك��ه در اردوی 
ذوب آهن در مالزی داشت عنوان كرد: اردوی خوبی را پشت 
سر گذاشتيم و توانس��تيم به بهترين نحو ممکن از اين اردو 

استفاده كنيم.
 البته به اين دليل كه فاصله زمانی چهار پنج ساعته با ايران 
داش��تيم چند روز اول شرايطمان س��خت بود اما در نهايت 

توانستيم از اين اردو بهره لازم را ببريم.
وی افزود: بعد از اردوی مالزی شرايط جديدی پيدا كرده ايم 
و نيم نگاهی هم به كس��ب س��هميه ليگ قهرمانان آس��يا 
داريم. بايد در نيم فصل دوم نتايج بهتری بگيريم و مطمئنا 
بازی های دوس��تانه بين المللی مان در اردوی مالزی به تيم 

ما كمك خواهد كرد.
مهاجم تيم فوتبال ذوب آهن درباره پيش بينی اش از نتايج 
اين تيم در ادامه مسابقات ليگ و جام حذفی، اظهار داشت: 

می خواهيم با قدرت به كارمان ادامه دهيم تا در فينال جام 
حذفی به پيروزی برسيم و در ليگ هم بتوانيم به رتبه های 

بالای جدول صعود كنيم. 
جايگاه ذوب آهن اينجای جدول نيست و اميدوارم با حمايت 
خوب مديران باش��گاه، تلاش كادرفنی و بازيکنان بتوانيم 
جزو پنج تيم بالای جدول شويم. حس��ن زاده در خصوص 
اينکه نتوانس��ت تيم ملی را در جام ملت های آسيا همراهی 
كند، گفت: بعد از اينکه از اردوی تيم ملی در آفريقای جنوبی 

برگشتم منتظر اعلام ليست تيم ملی بودم. 
انگيزه زيادی هم داشتم تا دعوت شوم اما اين اتفاق رخ نداد 
و نتوانستم به اين آرزويم برس��م كه همراه تيم ملی در جام 

ملت های استراليا باشم.
 اكنون هم برای تيم ملی آرزوی موفقيت دارم و شك ندارم 
كه بازيکنان به همراه كادرفنی می توانند در اين جام بهترين 

نتيجه را بگيرند.
وی در پاسخ به اين سوال كه به چه دليل نتوانسته در ليست 
نهايی كی روش باشد و آيا ضعف بدنی عامل كنار گذاشتن او 

از فهرست تيم ملی بوده، خاطرنشان كرد: من تمام تلاشم 
را كردم. 

شايد نتوانسته باشم از نظر بدنی تمام خواسته های كی روش 
را برآورده كنم اما در مجموع فهميدم او چه چيزهايی از يك 

مهاجم می خواهد.
 اگر دوباره به تيم ملی دعوت شوم در اردوهای بعدی تلاش 

خواهم كرد تا خواسته كادرفنی را برآورده كنم.
مهاجم تيم فوتب��ال ذوب آهن ادامه داد: ب��ا توجه به اينکه 
ابتدای فصل مصدوم بودم نتوانستم به خوبی بدنسازی كنم 
اما در مسابقات ليگ خود را به ديگر بازيکنان رساندم. شايد 
اگر فرصت مناسب بود می توانستم در تيم ملی هم خودم را 

به ساير بازيکنان برسانم اما متاسفانه زمان كم بود.
           اين اولين اردويی بود كه ك��ی روش من را به تيم ملی 
دعوت كرد و مس��لما اگر يك اردو قبل تر به تيم ملی دعوت 

شده بودم می دانستم بايد چه كار كنم. 
حالا هم تلاش می كن��م دوباره به تيم ملی دعوت ش��وم تا 

خودم را نشان دهم.

حسن زاده: زمان كمی در اردوی تيم ملی بودم

اصفهان زيبا گزارش می دهد

همراه با تیم ملی فوتبال
 در جــام ملت هــای آســیا
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حمـله

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

 محکوم کردن اقدام نشریه فرانسوی به خاطر اهانت 
به ساحت پیامبر اکرم)ص( توسط یحیی توره

 ایران، کره جنوبی و ژاپن بدون گل خورده 
صاحب بهترین خطوط دفاعی جام

تیم ملی فوتبال ایران در کنار ژاپن و کره جنوبی بدون دریافت گل 
خورده، به عنوان بهترین و مس��تحکم ترین تیم های حاضر در جام 
ملت  های آس��یا در کار دفاعی معرفی ش��دند. با انجام دو بازی روز 
گذش��ته ژاپن – عراق و اردن – فلس��طین، دور دوم مسابقات جام 
ملت های آسیا به پایان رسید. براساس آمار موجود تیم ملی ایران در 
کنار کره جنوبی و ژاپن سه تیم از 16 تیم حاضر در مرحله گروهی 
مسابقات بودند که دروازه  خود را به روی حریفان بسته نگه داشتند.

تیم کارلوس کی روش به کره جنوبی و ژاپن به عنوان مستحکم ترین 

تیم در کار دفاعی معرفی شده و در رده نخست ایستادند. بعد از این 
سه تیم،  استرالیا و چین هر یک با یک گل خورده و میانگین نیم گل 
در هر بازی در رده بعدی جای گرفتند. در بخش هجومی تیم ملی 
استرالیا،  میزبان مسابقات با هشت گل زده و میانگین گل زده چهار 
در هر بازی در رده نخست است. امارات با شش گل زده )میانگین سه 
گل در هر بازی( صاحب پله دوم است. همچنین اردن و ژاپن تاکنون 
پنج گل زده اند و میانگین گل زده 2.5 را ثبت کرده  اند.تیم ملی ایران 

سه گل زده و میانگین گل زده 1.5 گل در هربازی را دارد.

ستاره مس��لمان تیم فوتبال منچسترس��یتی انگلیس انتشار 
کاریکاتورهایی از پیامبر اسلام را در یک نشریه طنز فرانسوی 
محکوم کرد و این اهانت را در جهت تحریک و بی احترامی به 
مسلمانان دانست.پس از آنکه نشریه فرانسوی شارلی ابدو اقدام 
به انتشار کاریکاتورهایی از پیامبر اکرم )ص( کرد، این حرکت 
نادرست باعث خشم و ناراحتی مسلمانان جهان شد و بسیاری 
از آن انتقاد کردند. یحیی توره، بازیکن س��احل عاجی که در 
تیم قهرمان فصل گذشته لیگ برتر انگلیس بازی می کند، در 

مصاحبه ای خواهان آن شد که رسانه  ها به ادیان بیش از پیش 
احترام بگذارند. او به عنوان یک مس��لمان که به آزادی بیان 
اعتقاد دارد،  اظهار داشت: به عنوان یک مسلمان همیشه به این 
نکته باور داشته ام امکان بیان نظریات توام با احترام هست، اما 
از نظر من مهم ترین همان چیزی است که می دانیم که گاهی 
اوقات روزنامه ها خیلی پا را فراتر از حد می گذارند. می کوشند 
در این زمینه بیش از حد کار کنند و گاهی اوقات نیز کارشان 

را با احترام انجام نمی دهند.

شانزدهمین دوره جام ملت های آسیا در حالی پیگیری می شود که تیم ملی فوتبال کشورمان از دو دیدار قبلی خود به دو پیروزی  گروه  
دست پیدا کرده است تا صعودش به جمع هشت تیم برتر آسیا قطعی شود. تیم ملی فردا برای صدرنشینی گروه به مصاف تیم  ورزش

امارات می رود.
با توجه به حساسیت فعلی که پیرامون حضور تیم ملی در جام ملت ها وجود دارد، تصمیم گرفتیم پرونده این هفته را به وضعیت تیم ملی 
اختصاص بدهیم که گفت وگو با دو کارشناس فوتبال، بررسی وضعیت احتمالی قهرمانی تیم ملی و نظر خواهی از ملی پوشان غیر فوتبالی 

مطالب این پرونده را تشکیل می دهند. 

اصفهان زیبا گزارش می دهد

همراه با تیم ملی فوتبال
 در جـام ملت هـای آسـیا

   ابراهیم زاده: عملکرد دفاعی تیم 
ملی رضایت بخش است

منصور ابراهیم زاده که نیم فصل نخس��ت روی نیمکت تیم پیکان نشسته 
بود، پس از جدایی از این تیم در حال حاضر لیگ برتر را از دور دنبال 

 می کن��د. ابراهیم زاده که ب��دون دغدغه این روزها جام مل��ت ها را دنبال 
می کند، در مورد وضعیت تیم ملی نظریات کارشناس��ی شده ای دارد که 

نگاهی به آن می اندازیم:

نتایج تیم ملی در دیدارهای قبلی    در دو دیدار گذش��ته س��ه گل 
به ثمر رسانده ایم که دو گل روی ش��روع مجدد و شوت بوده و یک گل هم 
زمانی رقم خورد که آندرانیک تیموریان توپی را قطع کرد و توسط اشکان 
دژاگه توپ به محوطه جریمه رس��ید و با حرکت خوب سردار آزمون توپ 

تبدیل به گل شد.

 عملکرد کلی تیم     شرایط جسمانی و آمادگی بازیکنان خوب است و  
آنها درگیری خیلی خوبی در بازی دارند. در بخش دفاعی عملکردمان خوب 
بوده و بازیکنان به خوبی جلوی توپ قرار می گیرند و اجازه نمی دهند حریف 
از فضای پشت سر آنها استفاده کند. در واقع در بخش دفاعی تیمی عملکرد 
خوبی داشته ایم. اس��تفاده از بازیکنانی چون پورعلی  گنجی، وریا غفوری، 
احسان حاج صفی و سردار آزمون نوید  بخش آینده خوبی است و این موضوع 
می تواند قابل توجه باش��د. با وجود اینکه ما در خط دفاعی عملکرد خوبی 
داشتیم، اما هنوز در فاز حمله نتوانسته ایم خیلی خوب ظاهر شویم. ما بیشتر 
حرکات فردی می بینیم بلکه این مسائل باید تبدیل به کار گروهی و ترکیبی 

شود تا اثرات بیشتری داشته باشد.

بازی با امارات    ما باید بیشتر بازی خودمان را انجام بدهیم البته اینکه 
به ژاپن در مرحل��ه بعدی گل نخوریم و کارم��ان را راحت تر پیش ببریم بد 
نیست، اما توجهمان باید به بازی با امارات باشد. شکل هجومی خود را باید 
حفظ کنیم و در بخش حمله عملکرد بهتری داشته باشیم. در جام جهانی 
یادتان هست که در بازی مقابل بوسنی و هرزه گوین ما به برد نیاز داشتیم اما 
در پایان بازی را واگذار کردیم. ما هم اکنون به مرحله بعدی صعود کردیم و 

با اعتماد به نفس بیشتر باید مقابل امارات قرار بگیریم.

احتمال قهرمانی تی�م ملی   هم  
 اکنون نمی توان در مورد شانس صحبت 
ک��رد. باید بازی ب��ه ب��ازی در این باره 
صحبت کنیم شما می  بینید که ایتالیا 
در مس��ابقات اینچنینی همیش��ه در 
مرحله مقدماتی خوب ظاهر نمی  ش��ود 
اما پس از صعود ب��ازی  های بهتری 
انج��ام م��ی  ده��د. 
ب��ه هر ح��ال هر 
چ��ه پیش می 
  رویم ش��رایط 
خواه��د  بهت��ر 
ش��د. به نظرم ژاپن و استرالیا 
شانس بیشتری برای قهرمانی 
دارند، البته تی��م  هایی چون 
کره جنوبی، ایران و امارات و 

چین هم شرایط مطلوبی دارند.

     حاج رضایی: باید به عنوان 
صدرنشین صعود کنیم

 امیر حاج رضایی برخلاف کربکندی و ابراهیم زاده س��ابقه چندانی در امر 
مربیگری ندارد، اما تا دلتان بخواهد در امر کارشناس��ی فوتبال سابقه دار 
اس��ت و در رویدادهایی مانند جام ملت ها و جام جهانی به یکی از مراجع 
اصلی رسانه ها برای گفت وگو پیرامون تیم ملی تبدیل شده، از این رو ما هم 

تصمیم گرفتیم تا نگاهی به نظریات حاج رضایی داشته باشیم:

 ارزیابی فنی از تی�م ملی    تیم ملی ایران بر اس��اس ضد حمله بازی 
می  کند در این بازی فرصت هایی هم برای گلزنی به دست آمد که احسان 
حاج صفی و اشکان دژاگه یک مقدار خودخواهی کردند و پاس نمی  دادند. 
برد ما در برابر قطر اگرچه در نهایت به کسب سه امتیاز برای ما منجر شد، اما 
نتیجه  ای شکننده بود. در عین حال نکته مثبت این بود که این بازی نشان 
داد حرکت تیم ملی ما رو به جلو اس��ت و می توان به بهتر شدن شرایط در 

بازی های بعدی امیدوار بود.

ترکیب تیم ملی    در بازی با قطر، سردار آزمون به جای قوچان نژاد به 
میدان رفت که به نظر من این اتفاق به خاطر استفاده تیم از قدرت سرزنی 
آزمون بود که به نظر می رس��ید تغییر تاکتیکی ب��ود و کادر فنی تیم ملی 
استفاده از توپ های ارسالی رادر دستور کار خود قرار داده بودند. آزمون به 
لحاظ قدی ش��رایط خوبی دارد و هم این که به لحاظ درگیری در سیستم 
یک، دو، سه وچهار می توانست با دو مدافع  میانی قطر درگیری داشته باشد 
و این تغییر شرایط خوبی را در این بازی برای ما رقم زد. ارسال های اشکان 

دژاگه و وریا غفوری، برای سردار آزمون شرایط خوبی را ایجاد می  کرد.

عملکرد تیم ملی در دو بازی قبلی    به ه��ر حال ما در این دو بازی 
در نهایت برنده بازی بودیم و توانستیم سه امتیاز را از آن خود کنیم، اما این 
بدان معنا نیست که مشکلی وجود ندارد، مس��اله اینجاست که الان زمان 
مناس��بی برای صحبت کردن در مورد اشکالات نیس��ت. مهم ترین مساله 
در حال حاضر این اس��ت که ما با دو پیروزی، کارمان را باید در ادامه نیز با 
موفقیت پشت سر بگذاریم. ما به هدف مان در این دو بازی رسیده ایم و باید 
به موقع خودش در مورد مشکلات فنی صحبت کنیم. به نظر من الان زمان 

مناسبی برای نقد تیم ملی نیست.

 بازی ب�ا امارات    س��طح فوتب��ال ما از 
امارات بالاتر اس��ت. البت��ه در فوتبال 
هیچ چی��ز قابل پیش بینی نیس��ت، 
اما به اعتقاد من در ب��ازی بعدی که 
م��ا در برابر ام��ارات داریم کی  روش 
ش��یوه های تهاجمی  اش را بیش��تر 
می  کند، زیرا ما ب��رای صعود به دور 
بعدی به عنوان س��رگروه باید برنده 
ای��ن بازی باش��یم. من 
شخصا به کسب 
موفقی��ت تیم 
در این دیدار 
ش��بین  خو

هستم.

رسول کربکندی، سرمربی سابق ذوب آهن یکی از کارشناسانی است که این 
روزها ش��اهد اظهار نظرهای زیادی از وی در مورد وضعیت تیم ملی هستیم 
و البته به خاطر روحیه پاس��خ دهی به پای ثابت نقدهای فوتبالی تبدیل شده 

است. مهم ترین محورهای نظریات کربکندی را با هم مرور می کنیم:

عملکرد کلی تیم ملی    تیم ملی تا به الان نتوانسته انتظارات را 
به طور کامل برآورده کند. در دو بازی اول به پیروزی رسیدیم اما باید 

به فکر بازی های آینده و مهم تر باشیم. 
دردو مس��ابقه ابتدایی دفاع م��ا تحت فش��ار قرار نگرفت��ه و هنوز 

نمی دانیم آیا مشکلی از این بابت داریم یا نه. گل هایی که تا به اینجا 
وارد دروازه حریفان کردیم روی حرکت انفرادی بازیکنان 

بوده و تا به حال روی کارهای تیمی و گروهی به گل 
نرسیدیم.

 دو برد مقابل بحرین و قط�ر    با وجود اینکه 
قطر در دی��دار مقابل ایران بازی بهتری نس��بت به 
مسابقه اول خود ارائه داد ما به سختی توانستیم آنها 

را شکست دهیم. 
البته در این مرحله ارائه عملک��رد زیبا چندان مهم 

نیست و بهتر اس��ت در این مرحله تیم ها امتیازات را 
کس��ب کنند و مجوز صعود بگیرند. عملکرد ما تا به الان 

چون با نتیجه همراه بوده می توانی��م آن را مثبت ارزیابی 
کنیم اما نباید فراموش کنیم که حریفان خیلی قوی ای هم 
مقابل ما به میدان نرفته  ان��د. همان تیم هایی که ما بردیم 
امارات با اختلاف بیشتر شکست داده است پس هنوز کار 
ش��اقی نکرده ایم. این دو بازی توانس��ت به کادر فنی در 

شناخت توانایی بیشتر بازیکنان کمک کنند. 

بازی حساس با امارات   هر طور که شده باید امارات 
را شکست دهیم؛ چرا که از بین ژاپن و عراق بازی با عراق 

راحت تر است البته نباید گول بازی دوستانه و پیروزی که مقابل عراق به دست 
آوردیم را بخوریم. تیم هایی که افتخار می کنیم توانستیم آنها را شکست دهیم 

با اختلاف  گل بیشتر از امارات شکست خوردند. 
این بازی بس��یار س��خت تر از دو ب��ازی ابتدایی ماس��ت البته ام��ارات در دو 
دیدار ابتدایی خود به خاطر اش��تباهات دروازه بانان حریفانش بس��یار 
خوش شانس بوده اس��ت. خط دفاع امارات به راحتی دچار اشتباه 
می ش��ود و اگر تیم ملی هوشیار باش��د می تواند با ارائه یک بازی 
خوب این حریف را شکس��ت دهد و به عنوان تیم سرگروه راهی 

مرحله بعد شود.

 ارزیابی تاکتیکی تیم    هنوز خط دفاع تیم ملی 
خیلی تحت فش��ار قرار نگرفته اس��ت ام��ا با همین 
شرایط موقعیت هایی را در اختیار رقیبان قرار دادیم. 
 در پوش��اندن فضای بی��ن مدافع��ان هافبک  های

 دفاعی نقش بسزایی داشت. 
باید در این موارد بیش��تر کار کنی��م. همچنین 
همانطور ک��ه در اول صحبت های��م گفتم روی 
کارهای فردی به گل رس��یدیم و روی کار تیمی 
خط��ر خاص��ی را روی دروازه حریف��ان به وجود 

نیاوردیم.
 باید برنامه بیش��تری داش��ته باش��یم تا بتوانیم در 
دیدارهای آینده به نتیجه برسیم. نکته بسیار مهمی 
که در مورد تی��م ملی وج��ود دارد نحوه اس��تفاده 

کی روش از مهره هاست. 
از تمام��ی بازیکنان تح��ت اختیار خ��ود به خوبی 
اس��تفاده می کند به جز مس��عود ش��جاعی که در 
جامعه همه نس��بت به او معترض هستند و در هر 
شرایطی به میدان می رود س��ایر نفرات به بهترین 
 ش��کل بازی کردن��د و تی��م ملی ش��رایط خوبی 

دارد.

    کربکندی: تیم ملی هنوز تحت فشار قرار نگرفته است

معمولاً مرسوم اس��ت که برای مصاحبه در مورد تیم ملی به سراغ 
فوتبالی ها می روند، اما ما تصمیم گرفتیم نظر چند قهرمان اصفهانی 
رشته های منهای فوتبال را نیز در مورد تیم ملی و همچنین احسان 
حاج صفی به عنوان تنها نماینده فوتبال اس��تان در جام ملت های 
آسیا2015 جویا شویم. طالبیان، لادور و نوری سه قهرمان منهای 
فوتبالی اصفهان هستند که در میادین بین المللی عناوین زیادی را 
برای ورزش استان کسب کرده اند، اما هر سه مسابقات تیم ملی را 
دنبال می کنند و البته دو  برد  اخیر ملی پوشان برابر بحرین و قطر 
هم موجب شده تا حس��ابی به موفقیت این تیم امیدوار باشند و با 

خوش بینی از موفقیت احتمالی تیم ملی بگویند:

احمدرضا طالبیان:  
قهرمان و نایب قهرمان بازی های آسیایی در مورد وضعیت تیم ملی 
می گوید: تا بدین جای کار که تیم ملی نتایج خوبی کس��ب کرده 
است؛ زیرا دو برد متوالی نتیجه خوبی محسوب می شود اما امیدوارم 

از لحاظ داوری ضربه نخوریم. وی به وضعیت تیم ملی امیدوار است 
و می افزاید: من به موفقیت تیم ملی خوشبینم و اگر دچار حاشیه یا 

مشکلات داوری نشویم، تا دیدار فینال پیش خواهیم رفت.
طالبیان در مورد عملکرد احسان حاج صفی نیز می گوید: وقتی حاج 
صفی در دیدار با بحرین بهترین بازیکن میدان می شود، دیگر حرفی 
برای گفتن باقی نمی ماند و نشان می دهد حاج صفی تا چه اندازه 

برای تیم ملی تاثیر گذار بوده است.

حمیدرضا لادور :
قهرمان ووشوی جهان و نایب قهرمان بازی های آسیایی زیاد پیگیر 
مسابقات فوتبال نیست، اما معتقد اس��ت بحث تیم ملی متفاوت 
است. وی معتقد است همه باید پشت س��ر تیم ملی باشند و از این 
تیم حمایت کنند و می گوید: تیم ملی فوتبال در دو دیدار قبلی خود 
عملکرد قابل قبولی داشته و امیدوارم در سایر دیدارهایش نیز این 
عملکرد را ادامه بدهد و بتواند پس از سال ها قهرمانی جام ملت ها 
را برای ورزش کش��ورمان به ارمغان بیاورد. لادور در مورد عملکرد 
احسان حاج صفی نیز می گوید: حاج صفی در هر دو دیدار قبلی تیم 
ملی یکی از بهترین بازیکنان زمین بوده اس��ت و در بازی با بحرین 
نیز زننده یکی از گل های تیم ملی بود و بهترین بازیکن میدان نیز 

لقب گرفت.

هادی نوری: 
قهرمان بازی های پارآسیایی 2014 نیز یکی از طرفدران تیم ملی 
اس��ت که بازی های این تیم را در جام ملت ها دنبال می کند. وی 
در مورد دو برد تیم ملی در این مسابقات می گوید: تیم ملی دو برد 

خوبی کسب کرده است و توانسته رضایت هواداران را جلب کند.
نوری به قهرمانی تیم ملی در جام ملت ها امیدوار است و اعتقاد دارد 
درصورتی که به عنوان تیم اول از گروهمان صعود کنیم، ش��انس 
زیادی برای حضور در مرحله نیمه نهایی و رسیدن به فینال خواهیم 
داشت. وی عملکرد حاج صفی را نیز بسیار خوب ارزیابی می کند و 
می گوید: حاج صفی تنها نماینده فوتبال استان است اما عملکردی 
فراتر از حد انتظار داشته اس��ت و می تواند یکی از عوامل موفقیت 

تیم ملی باشد.

قهرمانان غیر فوتبالی از تیم ملی می گویند،

نتایج خوب و امی��دوار کننده تیم ملی فوتب��ال ایران در مرحله 
گروهی رقابت های فوتبال جام ملت های آسیا موجی از شور و 
شادی را در بین علاقه مندان به ورزش در ایران به وجود آورده و 
از سوی دیگر حضور پرتعداد تماشاگران ایرانی در ورزشگاه های 
کشور استرالیا نشان می دهد که امید و انگیزه به دل ایرانی های 

خارج از کشور هم افتاده است.
اما سوال مهم اینجاست که تیم ملی ایران در حضور بقیه مدعیان 
چقدر شانس قهرمانی در جام ملت ها دارد و اصلا فکر کردن به 
قهرمانی ایران در این مسابقات چقدر منطقی و از طرف دیگر تا 

چه حد رویاپردازانه است؟
اگر بخواهیم بدبینانه به قضیه نگاه کنیم باید گفت که از آخرین 
قهرمانی تیم ملی در این بازی ها ۳۹ س��ال گذش��ته و در طی 
دوره های گذشته حتی با حضور بازیکنانی مثل علی دایی، علی 
کریمی، مهدی مهدوی کیا،کریم باقری، خداداد عزیزی و چند 
ستاره دیگر تیم ملی کشورمان توفیقی در رسیدن به بازی فینال 
پیدا نکرده و انواع و اقسام مربیان ایرانی و خارجی هم نتوانسته اند 
تیم های پرستاره ایران را بعد از س��ال ها به عنوان قهرمانی در 
این بازی ها برسانند و به همین خاطر کمی زیاده خواهی است 
که اگر انتظار داشته باشیم این تیم ملی که بر خلاف سال های 
گذشته ستاره های آنچنانی هم در ترکیب ندارد بتواند با گذر از 

سد مدعیان قاره کهن به عنوان قهرمانی برسد.
از س��وی دیگر اگر قرار ب��ه در نظر گرفتن نتای��ج دور مقدماتی 
است که فوتبال ما در طی دوره های گذشته همیشه به راحتی 
از مرحله گروهی صعود کرده و رس��یدن به سد تیم هایی مثل 
کره بوده که رون��د موفقیت فوتبال ما در مرحل��ه یک چهارم را 

متوقف کرده است.
حتی در آخرین دوره جام ملت ها تیم ملی با هدایت افشین قطبی 
به راحتی به مرحله حذفی رسید و در آنجا مغلوب کره جنوبی شد 
و به همین خاطر می توان گفت که صعود مقتدرانه و بی حرف و 

حدیث تیم ملی از مرحله گروهی اتفاق آنچنان مهمی نیست که 
بتوان بر مبنای آن رویای قهرمانی را در دل ها پروراند. مورد سوم 
هم می گوید که در حضور تیمی مثل استرالیا که در خانه خودش 
تحت هر شرایطی قهرمانی را می خواهد و تجربه تیم هایی مثل 
ژاپن و کره جنوبی ش��رایط برای قهرمانی فوتبال ایران آنچنان 
 مهیا نیست و بعید به نظر می رس��د که در مراحل بعدی بتوان 

به راحتی مرحله گروهی صحبت از قهرمانی کرد.
از طرف دیگر می توان خوشبینانه هم به قضیه نگاه کرد و از این 
تیم ملی انتظار قهرمانی هم داشت و مهم ترین دلیل آن را هم به 
رقابت های جام جهانی مربوط دانست که شاگردان کی روش در 
مقابل نیجریه و آرژانتین نمایش بس��یار خوبی داشتند و همین 
مساله در طی چند ماه گذشته اعتبار و اعتماد به نفس زیادی را 

به فوتبال ما داده است.
اتفاق دیگر هم بر روی نیمکت تیم ملی افتاده و بر خلاف دوره های 
قبلی این بار کارلوس کی روش سرشناس ترین سرمربی حاضر 
در جام شانزدهم است و به همین خاطر تمامی نگاه ها به سمت 
او معطوف شده و ش��اید همین اعتبار کی روش یک موج مثبت 

روحی در تیم ملی ایجاد کرده باشد.
 اما اتفاق س��وم به رنکینگ تیم ملی در بین تیم های آسیایی بر 
می گردد که در طی ماه های گذش��ته از جایگاه بس��یار خوبی 
برخوردار بوده ای��م و هرچند که این رنکین��گ ملاک قطعی و 
کاملی برای سنجش قدرت تیم ملی ایران نیست ولی به نسبت 
دوره های گذشته شرایط بسیار بهتری داشته ایم و همین اتفاق 

هم می تواند به سود فوتبال ما باشد.
البته نباید فراموش کرد که در این دوره تیم ناش��ناخته تری را 
نسبت به گذشته در اختیار داریم و بازیکنانی در ترکیب تیم ملی 
به میدان می روند که قبل از این آنچنان شناخته شده نبودند و 
شاید انگیزه همین بازیکنان بتواند بقیه بازیکنان را هم به سمت 

و سوی قهرمانی سوق دهد.

شانس قهرمانی فوتبال ایران در جام ملت های آسیا چقدر است؟
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حمله

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 
دو تاثیر و دو عامل مهم در قهرمان ها وجود دارد که باید به این دو 

توجه کرد: 
یکی مساله  شخصی، یکی مس��اله عمومی و اجتماعی است. در مساله  
 ش��خصی، جوان هایی که به قهرمانی دس��ت پیدا می کنند، نش��ان

می دهند و ثابت می کنند که دارای خصوصیات برجسته ای هستند؛ 
مثلا اراده  ای قوی  دارند. 

ورزشکار اگر دارای اراده قوی و عزم راسخ نباشد، قطعا به مرحله 
قهرمانی نمی رسد. اگر اراده نباشد، حتی ورزش هم نمی کند. با اینکه 

این همه راج��ع به ورزش گفته م��ی ش��ود - ورزش معمولی، نرمش 
صبحگاهی- اما بعضی ها حاضر نیستند10 دقیقه، یک ربع وقتشان را 

به این کار مصروف کنند؛ این کم ارادگی است. 
حالا وقتی یک جوانی ورزش می کند و س��ختی های جس��مانی 
ورزش را تحمل می کند و با شوق و ذوق به سمت پرورش استعدادهای 
 جس��مانی و بدنی خودش حرکت می کند، این عزم راس��خ را نش��ان 

می دهد؛ این یک نقطه خصوصیت شخصی است.
یک نقطه  دیگر، مس��اله  هوش است. هیچ قهرمانی بدون داشتن   

 یک ه��وش برتر، ممکن نیس��ت به قهرمانی برس��د. هم��ه  ورزش ها 
همین جورند. یعنی صرفا این نیست که کسی زوربازو دارد این کار را 

انجام می دهد. نه، زور کافی نیست؛ هوشیاری هم لازم است.
 چه در ورزش های دسته جمعی، چه در ورزش های فردی، چه در 
کشتی، چه در وزنه برداری، چه درکوهنوردی، چه در ورزش های رزمی 
و امثال این ها، تا انسان و آن رزمنده و ورزشکار هوشیار نباشد، ذهن 
فعال و جست وجوگر و تیزی نداشته باشد، امکان ندارد به مراحل بالا 

برسد.

بیانات مقام معظم رهبری در دیدار با مدال آوران المپیک و پارالمپیک

کی روش و پایان بازیکن سالاری در تیم ملی

 کم ستاره ترین تیم ملی ایران

بانوان

بعد از آن که ایرادات زیادی به فدراسیون فوتبال شد، تغییراتی که 
در این فدراسیون رخ داد بیش��تر در بخش بانوان همه را شوک زده 
کرد. البته طی ماه های اخیر اختلافات زیاد و مش��هود کفاشیان و 
شجاعی این احتمال را افزایش می داد که هر لحظه خبر برکناری 
دکتر شجاعی به گوش برس��د؛که البته نیز ش��جاعی هم خاموش 
نبود و در هر فرصتی در رس��انه ها از تصمیم گیری های مسوولان 

غیربانوی فدراسیون درخصوص فوتبال سخن می گفت. 
از س��وی دیگر نیز علاوه بر فش��اری که بر روی خود کفاش��یان مبنی 
 بر اس��تعفا و عملک��رد وی بود، فش��ار مضاعف در خص��وص تغییر در 
نایب رییس بانوان نیز بود تا جایی که هر روز صحبت از یکی از مدیران 
زن بر سرزبان بود؛ تا بالاخره در مجمع سالانه فدراسیون به یکباره 
صحبت از حضور فرهادی زاد به عنوان سرپرست بانوان به زبان آمد، 
اتفاقی که به چند روز هم کش��یده نش��ده و بلافاصله از جایگزینی 

عرب عامری به جای فرهادی زاد شد.

   تمایلی به همکاری با فدراسیون فوتبال نداشتم
مهین فرهادی زاد هرچند در ابتدای انتصابش حرفی نزد اما بعد از 
انتخاب عرب عامری به عنوان جانش��ین وی در واکنشی اعلام کرد 
که از همان ابتدا نیز تمایلی به حضور در فدراسیون فوتبال نداشته و 
همین مساله موجب شده تا فدراسیون به فکر گزینه جایگزین باشد.

فرهادی زاد گفت: روحیات من با فضای فعلی و حاکم بر فدراسیون 
فوتبال س��ازگار نبود، بنابراین اع��لام کردم که نم��ی توانم با این 
فدراس��یون همکاری کنم. عرب عامری از مدیرانی است که سابقه 

طولانی درعرصه ورزش زنان دارد وقطعا می تواند با چنین پیشینه 
وتجربیاتی، برای فوتبال زنان نیز حضور موثر داشته باشد.

حتی فره��ادی زاد همان روز که به عنوان سرپرس��ت نایب رییس��ی 
فدراسیون فوتبال انتخاب شد در واکنش به این خبر گفته بود  هیچ کس 
در خصوص انتخاب وی برای پذیرفتن این پست با وی صحبتی نکرده 
و هنوز رسما چیزی در این خصوص نشنیده و شنیده هایش در این باره 

از زبان دوستانش بوده است.
درحالی این روزها تیم های ملی فوتبال وفوتسال زنان برای حضور 
در رویدادهایی چون مقدماتی قهرمانی آس��یا – انتخابی المپیک 
و نخستین دوره فوتس��ال قهرمانی آس��یا آماده می شوند، که این 
تغییرات پی در پی می تواند به موفقیت این تیم ها در عرصه آس��یا 

لطمه بزند. 

   از تجربیات فریده شجاعی استفاده می کنم
اما سرپرس��ت تازه نایب رییسی فدراس��یون فوتبال در امور بانوان 
گفت: برنامه هایم را براساس چش��م انداز ترسیم شده برای فوتبال 
زنان پیگیری خواهم کرد و قطع��ا در تحقق این اهداف از تجربیات 
فریده ش��جاعی اس��تفاده می کنم. وی فریده ش��جاعی را مدیری 

مجرب از خانواده فوتبال عنوان کرد و گفت: قطعا برنامه های خوبی 
در جهت توس��عه فوتبال زنان و ارتقای جایگاه این تیم ها در آسیا 

تدوین شده و من قصد ندارم این برنامه ها را کنار بگذارم.
عرب عامری یکی از مهم ترین مشکلات بانوان را تامین هزینه های 
برگزاری اردوهای آماده سازی و دیدارهای تدارکاتی عنوان کرد و 
گفت: با ارسال اطلاعاتی درباره امکانات فوتبال شاید بتوانیم از منابع 
مالی فیفا استفاده کنیم.  قرار است فرم ها و اطلاعاتی را که درباره 

امکانات و شرایط سخت افزاری و نرم افزاری فوتبال بانوان است به 
فیفا ارسال کنیم تا در نهایت بتوانیم از منابع مالی فیفا برای رشد و 

گسترش فوتبال بانوان استفاده کنیم.
سرپرست کمیته بانوان گفت: همچنین به منظور ارائه طرح توسعه 
چهار س��اله )2015 تا 2019( فوتبال بانوان به فیفا با کمیته های 
داوران، آموزش، بین المللی و مالی نشستی را برگزار کردیم و درباره 
برگزاری دوره های آموزش مربیگری دروازه بانی، بدنسازی بانوان، 
دوره داوری فوتبال و فوتس��ال بانوان و دوره دان��ش افزایی فوتبال 
زیر نظر فیفا برنامه ریزی کردیم و مقرر شد تا پس از بررسی و ارائه 
برنامه دقیق آن را به فیفا ارسال کنیم تا در نهایت بتوانیم روند رشد 

را در قسمت بانوان شاهد باشیم.

   بعد از نزدیک به یک س�ال بن رشید جایگزین صادقی 
در اصفهان شد

در اصفهان نیز اختلافات زیادی در دوره قبل بین مدیر کلی ورزش 
وجوانان استان اصفهان و جواهری، مدیر کل و رییس هیات فوتبال 
اس��تان به وجود آمده بود تا جایی که مدی��ر کل مرتضی لاچیانی، 
یکی از معاونان گذشته اداره کل ورزش و جوانان به عنوان سرپرست 

جدید هیات فوتبال معرفی شد تا وضعیت آشفته فوتبال اصفهان به 
یک هیات و دو رییس تبدیل شود. 

از ای��ن رو در پی اختلافات ب��ه وجود آمده  ابرقوی��ی زمام تمامی 
امور هیات را در هر دو بخش بانوان و آقایان خود به دس��ت گرفت 
تا صادقی دیگر مسوولیتی در بخش بانوان فوتبال استان نداشته 

باشد.
بعد از رفتن صادقی ماه ها بخش بانوان مسوولی نداشت و ابرقویی 
نیز دلی��ل اصلی این مس��اله را نیافتن کس��ی که واجد الش��رایط 

جایگزینی صادقی باشد، عنوان کرد.
درحالی که اداره کل بارها گزینه های مختلف و توانمندی را معرفی 
کرد؛ تا در نهایت در آستانه یک ساله شدن این مساله بن رشید که از 
اساتید دانشگاه بود و پیش از آن در هیات های دیگر تجربه نایب رییسی 

را داشت، به عنوان جانشین صادقی معرفی شد.
آخرین مسوولیت بن رشید، نایب رییسی هیات انجمن های ورزشی 

بوده است.
 وی نیز همانند همتای خود در درجه بالاتر و در فدراسیون عنوان 
کرد که به دنبال شناسایی نقاط ضعف و قوت فوتبال بانوان استان 
و انتخاب راهکارهای مناسب برای تقویت و رشد این رشته در بین 
بانوان استان است و  می خواهد تا جایگاه استان را در کشور بالا ببرد.

البته باید دید آیا این دو نایب رییسی که همه جا صحبت از توانمندی  
آنهاست می توانند برنامه ها و توانمندی های خود را در کنار مدیران 
مردی که طی این سال ها همیشه مورد انتقاد بوده اند، عملی سازند 

و موفق باشند یا نه! 

کی روش برخلاف اغلب مربیان ایرانی دنبال س��تاره ها نیس��ت. او تیم 
بودن و کارهای تاکتیکی را می پسندد و این جنگ اوست با سبکی که 

ستاره ها را جمع می کرد!
 اگر س��ال 1976 را به یادآوریم و ترکیب آن روزهای تیم ملی ایران را 
مرور کنیم که متش��کل از ناصر حجازی و  علی پروین و علی جباری و 
غلامحسین مظلومی و... بود به یاد بیاورید و نس��ل بعدی را با شاهرخ 
بیانی ها و حمید درخشان ها و ناصر محمدخانی ها و چنگیزها و شاهین 
بیانی ها و ... جلوی چشم بیاورید و پس از آن مهدوی کیا و دایی و باقری 
و پاشازاده و زرینچه و اس��تیلی و عزیزی و عابدزاده را با مایلی کهن از 
ذهن عبور دهیم  و تیم امیر قلعه نویی را با 13 لژیونر در 2007 مالزی 
ببینیم و برانکو را با کریمی و جباری و هاش��میان و یازده لژیونر تصور 
کنیم و تیم قطبی را با نکونام و تیموریان در اوج و خسرو حیدری جوان 
و پژمان منتظری و مسعود شجاعی و میلاد میداوودی و جباری و ... را به 
یاد آوریم، باید بگوییم کی روش کم ستاره ترین تیم تاریخ فوتبال ایران 

را به جام ملت های آسیا برده است.
تقریب��ا ب��دون ک��ی روش 

بازیکنی در سطح اول اروپا به میدان استرالیا رفته و شاید فوق ستاره اش 
تنها دژاگه باشد؛ چرا که نکونام و تیموریان، باوجود بازی خوب و عالی 
در ملبورن ستاره محسوب نمی شوند و کی روش از تجربه آنها استفاده 
می کند. قوچان نژاد هم در کشورهای حوزه خلیج فارس ضعیف شده 
و دیگر ستاره نیس��ت و پورعلی گنجی و غفوری و آزمون و جهانبخش 
هم برای ستاره نام گرفتن هنوز بس��یار جوان هستند و کم نام و نشان.

کی روش اما می تواند مدعی باشد که تیم ترین تیم ملی همه ادوار فوتبال 
ایران را در اختیار دارد. او بازیکنانی در خدمت تیم دارد که س��رمربی 
خوب می خواهند. باید دید تیم ترین تیم بی س��تاره ایران در چالش و 
دعوای بین ستاره داشتن و تیم بودن تا کجا جلو می رود و چه می کند؟ 
شاید نتیجه این جام برای فوتبال ایران درس های زیادی داشته باشد. 
البته کی روش هم می توانست با دعوت از رحمتی و جباری و عقیلی و 
...ستاره دار باشد اما او ستاره لازم ندارد، بلکه مردانی می خواهد که تیم 
باشند نه یک سری ستاره وگرنه می توانست جباری را به میدان بیاورد 

و کار را راحت تر انجام بدهد اما...
 در واقع کی روش روشی را که مربیان ایرانی باب 
کرده بودند که تنها باید ستاره بخرند تا موفق 
باشند، از بین برد و تیمش را بدون آنها 
به جام ملت ها برد. شاید به همین 
دلیل است که می گوییم پیروزی 
یا شکست او در این جام بسیار 
مهم است چرا که پیروزی او 
پایان بازیکن سالاری است 
و ورافتادن سبک بسیاری 
از مربیان ایران��ی که فقط 
ب��رای موفق ش��دن بازیکن 

می خرند!

از سرپرست تازه وارد فدراسیون تا پایان بلا تکلیفی نایب رییس هیات فوتبال

درحالی ک��ه وزارت ورزش و جوانان بارها بر برگزاری س��الم 
انتخابات فدراسیون ها تاکید کرده است، در آستانه انتخابات 
فدراس��یون اس��کی برخی کاندیداها روی به اقدامات عجیب 

آورده اند!
مجمع انتخاباتی فدراس��یون اس��کی امروز یعن��ی 28 دی با 
 ش��رکت 19 کاندیدا برگزار می ش��ود. انتخاباتی ک��ه به نظر 
می رسد حساس ترین مجمعی باشد که محمود گودرزی در 

طول مدت وزارت خود با آن مواجه بوده است.
 پس از بی فرجام ماندن انتخابات در س��ال گذش��ته و غیبت 
دس��ته جمعی اعضای مجمع و به تاخیر افت��ادن مداوم زمان 
برگزاری انتخابات، حالا وقت آن رسیده تا 19 کاندیدای اسکی 
در یک روز سرنوشت ساز رای دهندگان را مجاب کنند که به 
آنها رای بدهند. البته در همین روزهای منتهی به زمان مجمع 

برخی ش��نیده ها گویای رخ دادن اتفاقات در نوع خود عجیب 
و جالب است! 

 Carrot( در سیاس��ت اصطلاحی تحت عنوان چماق و هویج
and stick( وجود دارد که در مذاکراتی به کار می رود که یک 
طرف خواستار چیزی از طرف مقابل اس��ت و مجازاتی را برای 
طرف مقابل در صورت  انجام ندادن آن درخواست مطرح می کند. 
هویج در این استراتژی در محیط کاری به انگیزه یا وعده انگیزه 

به کارمندان و چماق اشاره به ترس و تهدید دارد.
پیش از مجمع انتخاباتی اس��کی یک جریان خاص با تکیه بر 
همین استراتژی از اعضای مجمع خواسته تا از رای خود عکس 
بگیرند. تشکیل گروه های مجازی و به عضویت در آمدن برخی 
از اعضای مجمع و حتی کاندیداها خ��ود گویای اهمیت این 

دوره از انتخابات است. 

به عنوان مثال گروه وایبری که تحت عنوان » همفکری برای 
انتخابی بهتر« تشکیل شد فضایی برای تبلیغ برخی کاندیداها 

و تخریب عده ای دیگر بود.
در آس��تانه انتخابات تش��کیل ائتلافی با ش��رکت چند نفر از 
کاندیداها نیز نش��ان از تلاش یک جریان خ��اص دیگر برای 

تجمیع آرا به نفع خود دارد. 
این جریان خاص روز شنبه )یک روز قبل از انتخابات( در هتلی 
میزبان نمایندگان مجمع خواهد بود تا آخرین تبلیغات خود 

را پیش از انتخابات انجام دهد.
به نظر نمی رسد مجمع انتخاباتی اسکی روز یکشنبه در شرایط 
عادی پیگیری شود. با زمزمه های تهدید و ترعیب برای عکس 
گرفتن از آرا از س��وی نمایندگان برخی هیات های اس��تانی، 
وزارت ورزش و جوانان ماموریت تازه ای خواهد داش��ت و آن 
هم جلوگیری از ناسالم ش��دن فضای انتخاباتی مجمع به هر 

شیوه ای است.
متشنج کردن فضای مجمع در حین و یا پس از پایان رای گیری 

نیز محتمل است. 
فدراسیون اس��کی همچنان در بلاتکلیفی به سر می برد و تا 
همین پایان سال سه اعزام به رقابت های جهانی در پیش است 
و بدون شک برگزاری رقابتی عادلانه، س��الم و بدون حاشیه 
وظیفه اصل��ی وزارت ورزش و جوانان و به نوعی آزمون بزرگ 

این وزارتخانه خواهد بود.

استفاده از سیاست چماق و هویج 
در انتخابات اسکی 

وزارت ورزش مراقب جوسازی ها باشد

آگهی مناقصه عمومی)نوبت دوم( 

حسین امیری – شهردار فولاد شهر

متقاضیان فرصت دارند تا آخر وقت اداری روز پنج ش��نبه مورخ 93/11/19 جهت اطلاع 
ازشرایط وشرکت درمناقصه ها به واحد امورقرارداد های شهرداری فولاد شهر مراجعه نمایند

شماره موضوع مناقصه ردیف 
مناقصه

مبلغ برآورد اولیه 
پروژه )ریال(

مبلغ سپرده شرکت 
درمناقصه )ریال(

احداث ساختمان خدماتی باغ بانوان 1
فولادشهر

93/32045
93/10/21

9/000/000/000450/000/000

عملیات تکمیل سالن اجتماعات گلستان 2
شهدا فولادشهر

93/32056
93/10/21

8/500/000/000425/000/000

شهرداری فولاد شهربه استناد مصوبه شماره 4/821  مورخ 92/12/4 شورای اسلامی 
شهر درنظرداردعملیات ذیل را براساس فهرست بها مرجع برگزار نماید.لذا از کلیه 

متقاضیان واجد شرایط جهت شرکت درمناقصه های ذیل دعوت به عمل می آید

اطلاعیه منطقه  سه شهرداری اصفهان)نوبت دوم( 

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

پیرو اطلاعیه  منتشر شده در روزنامه اصفهان زیبا  بشماره 2256-93/9/19 نظر به اینکه  تمامی 
حق کس��ب و پیش��ه و س��ر قفلی  یکباب مغازه تج��اری  به پلاک ثبت��ی 104 بخش 1  ثبت 
اصفهان  متعلق به ورثه مرحوم س��ید مرتضی دوامی )سید جلیل-سید محمد سعید- شهین، و 
سید حمیدرضا دوامی و خانم عزت تدین چهار سوقی( واقع در میدان امام حسین)ع( - ابتدای 
چهار باغ –پارچه فروشی شهر پارچه – در مسیر طرح عمرانی ایستگاه مترو قرار دارد و هیات 
کارشناسان رسمی  دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 
93/9/10 را صادر نموده اند، لذا با توجه به  ضرورت  اجرای طرح و برابر ماده8 لایحه قانونی 
نح��وه خرید و تملک اراضی و ام��لاک برای اجرای طرحهای عمومی، عمرانی ونظامی دولت 
مصوب 1358/11/17، بدینوسیله به نامبرده بالا وکلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد  حداکثر 
ظ��رف مدت 15 روز پس از نش��ر  ای��ن اگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناس��ی به 
شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال - روبروی حسینیه رضوی واحد آزاد سازی و املاک 

مراجعه نمائید.بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.



بعد از مدت ها س�كوت خبري در هيات هاي ورزش�ي خبر استعفاي ناگهاني 
ریيس هيات تكواندوي اس�تان اصفهان به صدر اخبار ورزشي استان رفت. 
مصطفي رئيسي كه در دو س�ال گذشته با انتقادات بس�ياري از سوي اهالي 
تكواندو روبه رو شده بود در اقدامي ناگهاني از سمت خود در این هيات استعفا 
داد. نامه رئيس�ي خطاب به ریيس فدراس�يون تكواندو و مدیركل ورزش و 
جوانان اس�تان اصفهان است اما هنوز پاس�خي مبني بر این استعفا از سوي 
فدراسيون ارسال نشده. مهم ترین سوژه اي كه منتقدان ریاست رئيسي در 
ماه هاي اخير به آن پرداخته اند، عدم حضور او در هيات بوده كه ناشي از شغل 
دیگر او در تهران است. با همه این ها موافقان عملكرد رئيسي نيز در روزهاي 
اخير براي او سنگ تمام گذاشتند و عملكرد هيات تكواندو در دوران بي پولي 
هيات هاي ورزشي را مثبت ارزیابي كرده اند. با همه این ها باید منتظر پاسخ 
پولادگر باشيم تا مشخص شود ریيس فدراسيون چه واكنشي نسبت به این 

استعفا خواهد داشت. 

نيم قرن انتظار تيم ملي هندبال ایران به پایان رسيده و این روزها شاهد حضور ملي پوشان 
هندبالمان در مهم ترین آوردگاه جهاني این رش�ته، یعني مس�ابقات قهرماني جهان 

هستيم. 
تيمي كه نيمي از بازیكنان اصلي اش را اصفهاني ها تشكيل مي دهد با مشكلات بسيار 
گام به مسابقات جهاني هندبال گذاشته اس�ت. از جدال ملي پوشان صاحب نام تيم با 
فدراسيون، اس�تعفاي ریيس، تغييرات فدراسيون، برنامه هاي نصفه و نيمه تداركاتي 
با آن دست به گریبان بود. تنها بخشي از اتفاقاتي است كه هندبال ایران در آستانه مهم ترین تجربه بين المللي اش 

همه این ها باعث شد تا تعدادي از ملي پوشان پيش از شروع این مسابقات با شكایت 
از اوضاع بي نظم هندبال ایران صحبت خداحافظي را مطرح كنند. ملي پوشان هندبال 
مي كنند كه بعد از جام جهاني از هندبال خداحافظي خواهندكرد. ایران هرچند به تركيب تيم ملي بازگش�تند اما این روزها یكي پ�س از دیگري اعلام 

برخي مي گفتند مدافع وسط جوان تيم ملي به خاطر صحبت هایش از سوي كي روش 

براي تمرین محروم شده اس�ت و این در حالي اس�ت كه چنين چيزي تكذیب شد. در 

حالي كه رسانه ها اعلام كرده بودند كارلوس كي روش دیروز به مرتضي پورعلي گنجي 

اجازه تمرین ن�داده و او را با تنبيه انضباطي مواجه كرده اس�ت، دپارتمان تيم ملي این 
خبر را تكذیب كرد.

در عين حال دیروز اعلام ش�د كارلوس كی روش به مدافع جوان تيم ملی اجازه تمرین 

نداده و او را با تنبيه انضباطی مواجه كرده اس�ت. خبری كه خيلی زود توسط دپارتمان 

تيم ملی در استراليا تكذیب شد و اعلام شد این بازیكن با توجه به ریكاوری در تمرین 

دیروز شركت نداشته و بازیكنانی كه در دیدار برابر قطر بازی كردند در سه گروه مجزا 

تمرین كردن�د و پورعلی گنجی ب�ا تنبيهی از س�وی كارلوس كی روش مواجه نش�ده 

است. 

به هر حال شایعه درست كردن براي تيم ملي هم در چنين روزهاي حساسي دیگر نوبر 
است،  واقعا نوبر...!

شوك هفته
عجيب هفته

حاشيه برای تيم ملی، اونم حالا؟!خداحافظی پس از جام جهانی استعفای مدير شياپ چانگ
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حمــله

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

باید خدمت شما عرض كنم كه خداوند اگر بخواهد جان كسي را بگيرد البته 
زماني كه پيمانه سر پر شود فرقي نمي كند كه جوان باشد یا پير. اول خدمت 
باشد یا آخر خدمت. چون مش�يت خداوند است از كار خدا نمي توان ایراد 
گرفت. اميدوارم خداوند همگي مان را در آخرت جز صالحان محشور كند 
ان ش�اءالله. پيام من به برادران بسيجي این اس�ت كه بسيج بازوي ولایت 
فقيه است و مخالفت با بسيج مخالفت با ولایت فقيه است. سعي كنيد هدف 

خود را گم نكنيد و مساجد كه سنگر است را خالي نگذارید.

احمد فروغي دهنوي
نام پدر: رحمت علي

تاريخ تولد: 1344/2/9
محل تولد: دهنو مباركه

تاريخ شهادت: 65/10/4
محل شهادت: اروندرود
رشته ورزشي: تكواندو

گلبرگ زندگي

 A چند ستاره اصلی شان اس�تراحت دادند و همين روی كيفيت بازی تا اندازه ای مرحله بعد قطعی شده بود؛ به همين دليل آنگه پوستكوگلو و  الی اشتيليكه به دو تيم از دو دیدار ابتدایی ش�ان به دو پيروزی رس�يده بودند و صعودش�ان به دیدار دیروز نتوانست دروازه كره جنوبی را باز كند و در نهایت به پيروزی رسيد.استراليای ميزبان كه در دیدارهای قبلی با نتایج پرگلی به پيروزی رسيده بود، در به مرحله بعد جام ملت هاي آسياي 2015 صعود كرد.تيم ملي كره جنوبي با پيروزي 1-0 مقابل استراليا، به عنوان تيم اول از گروه
ایران است. از قبل هم مصاف با كره بهتر به نظر مي رسيد البته اگر صعود كنيم.حالا دیگر ایران تا فينال به استراليا نمي خورد و این یك حسن براي تيم ملي غفلت مدافعان ميزبان، كره ای ها به گل رسيدند و این گل تا پایان بازي حفظ شد. را بهتر آغاز كرد اما رفته رفته بازی متعادل تر ش�د  تا اینكه در دقيقه 32، روی استراليا كه مانند دیدارهای قبلی از حمایت پرشور هواداران برخوردار بود، بازی تاثير گذاشت.  

تحليل هفته

از نقش جهان باز هم خبری نيست!

غيرمنتظره هفته

بااینكه بيش از یك ماه از امضاي تفاهم نامه ميان اس�تانداري اصفهان، شركت توسعه 

و تجهيز اماكن ورزش�ي وزارت ورزش و جوانان و ش�ركت فولاد مباركه گذشته است و
 
 بر اساس زمان بندي اعلام شده باید مراحل س�اخت و تكميل ورزشگاه نقش جهان تا 

كنون آغاز شده باشد، اما همچنان خبري از حضور پررنگ كارگران در نقش جهان نيست. 
 
بر اساس آنچه كه مسوولان شركت فولاد مباركه مي گویند اختلافات مالي بين این شركت 

و شركت توسعه و تجهيز اماكن ورزشي باعث كند شدن روند كارها شده است. 

سبحاني،مدیرعامل شركت فولاد مباركه در پاسخ به اینكه گفته می شود فولاد مباركه 

قرار است به جای 30 ميليارد تومان فقط 12 ميليارد تومان از هزینه تكميل ورزشگاه را 

تقبل كند، افزود: از ابتدا قرار بود همين باشد اما بعداً رقمی را به ما اعلام كردند كه این رقم 

قابل قبول نبود و خودش�ان هم قبول كردند كه این رقم دست بالاست. ما پروژه را تمام 

خواهيم كرد اما با یك رقم منطقی و اینكه پيمانكار اعلام كند من 30 ميليارد می خواهم 

تا پروژه را تكميل كنم ملاک نيس�ت بلكه این رقم در فرآیند مناقصه مشخص خواهد 
شد. 

ان
ري

تا
س

ی 
طف

ص
 م

ح :
طر

نوبر هفته

تا فينال به استراليا نمی خوريم



حداکثر سرعت گلوله
چند دقیقه از ساعت 9 گذشته اس��ت. تلویزیون برای خودش خبر 
پخش می کند. پسر پنج س��اله ام می گوید:»نوبت شماست.« قاعده 
بازی اش این اس��ت که باید نقطه ه��ا را با خط به ه��م وصل کنیم و 
هرکس مربع های بیش��تری ساخت، برنده اس��ت. یک گوشه کاغذ 
یک خط می کشم و دوباره سرم را توی کتاب هایم فرو می برم. کتاب 
فیزیک هالیدی را کنار دس��تم گذاشته ام تا س��وال طرح کنم. باید 
اصطکاک را صفر در نظر بگیریم و از حرکت دورانی صرف نظر کنیم. 
می نویس��م:»وقتی گلوله آماده پرتاب می شود یعنی ماشه تفنگ به 
س��مت عقب حرکت می کند، فنر مرتبا متراکم می ش��ود. درضمن 
تراکم، گلوله همراه فنر به عقب می رود و درس��ت لحظه قبل از رها 
شدن ماشه، فنر حداکثر کش��یدگی را پیدا می کند. وقتی ماشه رها 
می شود، فنر سریعا به حالت اولیه برمی گردد و گلوله از داخل تفنگ 
به بیرون پرتاب می شود. با استفاده از قانون پایستگی انرژی مکانیکی، 
س��رعت گلوله را در لحظه خارج شدن به دس��ت آورید.« حالا فقط 
باید عددی انتخاب کنم که بعد از ج��ای گذاری توی فرمول، جواب 

اعشاری به دست نیاید.
خیالم راحت می ش��ود که آخرین س��وال را طرح کرده ام و به کاغذ 
بازی پسرم نگاه می کنم. وقتی حواسم نیست، خط های بین نقطه ها 
را جوری می کش��د که من برنده ش��وم. می خواهد برنده شوم تا با او 
مهربان تر ش��وم و اگر کاری کنم که برنده ش��ود، ب��ه او برمی خورد. 
معصومیتش را ن��گاه می کنم. نگاهش را به تلویزیون دوخته اس��ت. 
تلویزیون دارد فیلم جنایت های داعش را نشان می دهد. بالا می پرد 
و انگش��تش را روی صفحه تلویزیون می گذارد:»بابا! این چقدر مثل 
شماس��ت.« با کنجکاوی به فیلم خیره می ش��وم. اسلحه ای شلیک 
می کند و آنکه مثل من بود، روی زمین می افت��د. یقین فیزیکدانی 
شیب لوله تفنگ را جوری به دست آورده بوده که سرعت و شتابش 

بیشتر شود. باورم نمی شود.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

شاعری که به سینما رفت

دوست ندارم روی پرده نقره ای شاعر باقی بمانم
کارگردان »شکرستان«:

انیمیشن نفس های آخر را می کشد
مهر: محمد ش��مس لنگ��رودی پس از یک عم��ر فعالیت در 
عرصه شعر دس��ت به تجربه های دیگر در حوزه هنر زده و به 
عنوان بازیگر در فیلم »فلامینگو ش��ماره 13« به کارگردانی 
حمیدرضا علیقلیان در نقش یک شاعر بازی کرد و پس از آن 
در فیلم »جایی در یکی از روزه��ای آینده« به کارگردانی تارا 
اوتادی در نقش یک قاضی ظاهر ش��د و سومین بازی خود را 
در نقش  کارمند دخانیات در فیلم »احتمال باران اسیدی« به 
کارگردانی بهتاش صناعی ها تجربه کرد که امس��ال در بخش 

»نگاه نو« سی و سومین جش��نواره فیلم فجر رقابت می کند. 
شمس لنگرودی می گوید: می خواهم با سینما پنجره دیگری 
را پیش روی خود باز کنم، به همین دلیل دوس��ت ندارم روی 
پرده نقره ای شاعر باقی بمانم. ش��عر یک امر کاملا خصوصی 
اس��ت و من در ش��عر گفتن به نوعی همه کاره هستم. خودم 
مولف، کارگردان، بازیگر، نورپرداز و تدوینگر و گاهی تهیه کننده 
هستم، اما در سینما چنین نیست و تنها یک فرد از مجموعه 

افرادی هستم که گردهم آمده اند تا قصه ای را بسازند.

 بابک نظری/ ایسنا: از آنجایی که پروسه تولید انیمیشن بسیار 
زمان بر است، معمولا باید در طولانی مدت مورد توجه قرار گیرد و با 
برنامه ریزی مدت دار دنبال شود. به نظرم در حال حاضر انیمیشن 
در حال مرگ اس��ت و اگر با همین وضعیت در کنار ش��اخه های 
دیگر کودک قرار بگیرد که دیگر کاملا کش��ته می ش��ود؛ چراکه 
وضعیت انیمیشن بستگی به بودجه دارد. در حالی که بودجه این 
حوزه رضایت بخش نیس��ت و با تاخیرهای بسیار طولانی همراه 
است، ما دیگر تولید انیمیش��ن به آن معنا نداریم. در حال حاضر 

تولیدات مرکز پویا نمایی صبا بسیار محدود است و من به عنوان 
یک کارگردان دو سال است که تولید جدیدی نداشته ام و هرچه 
که دارم از سال های قبل بوده است. طی سالیان گذشته، وضعیت 
انیمیش��ن رو به بهبودی بود و کاملا جان گرفته بود. ما به یکی از 
بزرگ ترین تولیدکنندگان انیمیشن در منطقه تبدیل شده بودیم 
و کمیت و کیفیت تولیدات ایرانی بسیار بالا رفته بود، اما ناگهان 
مشکلات بزرگ مالی پدیدار گش��ت و با رکود وحشتناکی روبرو 

شدیم و دیگر رمقی برای انیمیشن باقی نماند.

داستانک

سلسله نشست هایی با هدف تولید داستان و رمان 
در حوزه ادبیات ش��هری اصفهان در مرکز ادبی 
قلمستان وابسته به س��ازمان فرهنگی تفریحی 
شهرداری اصفهان در حال  برگزاری است. شش 
جلس��ه از این برنامه با حض��ور مجید قیصری، 
نویسنده ادبیات دفاع مقدس و شش جلسه  آن 
با حضور دکتر علی عباسی، عضو دائره المعارف جهان اسلام  برگزار 
می شود.  پنجشنبه پیشین سومین جلسه با حضور مجید قیصری 
تشکیل شد تا »رمان شهری جغرافیا و داستان« بررسی شود. این 
نشست با محوریت داستان بلند »تعلیق« نوشته محمدرحیم اخوت 
برپا بود. »تعلیق« داستانی در 82 صفحه است و هم با تاریخ اصفهان 
و هم با جغرافیای شهری آن گره خورده که چگونگی این امر را در 

ادامه مطلب می خوانید.

   درباره  مسائل خانوادگی اخوت
اخوت، داس��تان نویس و مترج��م در 10 آذر 1324 در خانواده ای 
مذهبی و در محله احمدآباد اصفهان به دنیا آمد. نوشتن را از نوجوانی 
آغاز کرد و نوشته هایش را در سال 134۶ در مجله فردوسی به چاپ 
می رساند. او خیلی دیر به فکر چاپ کتاب افتاد و نخستین کتابش 
همین تعلیق بود که در س��ال 13۷8 منتشر ش��د. اخوت در آثار 
خودش بخشی از تاریخ ایران را روایت می کند و می گوید که دلیل 
این کار این اس��ت که ادامه تاریخ در زندگی کنونی ما نقش دارد و 
گذشته را نمی توان نادیده گرفت. از آثار او هستند: نیمه سرگردان 
ما، باقی مانده ها، داستان بلند خورشید، نام ها وسایه ها، رمان نامه  

سرمدی، مجموعه داستان داستان های نانوشته، مجموعه داستان 
این هم بهار با نام فرعی داستان های 84، رمان مشکل آقای فطانت، 

رمان نمی شود و چهار فصل در بازخوانی شعر. 
اخوت همچنین کتاب »شکارچی خرگوش« را با همکاری حمید 
فرازنده ترجمه کرده اس��ت. »تعلیق« محصول اندیشه  دراز مدت 
محمدرحی��م اخوت درباره  مس��ائل خانوادگی خود اوس��ت که از 
سال شمار آخر کتاب چنین به نظر می آید. نویسنده در سال شمار 
آخر کتاب، زادروز تمام قهرمانان داس��تان را نوشته و از طریق این 
زادروزها ما متوجه می شویم که کی با چه کسی نسبت دارد. داستان 
حول محور ی��ک فاجعه  غم انگیز در یک خان��واده می گذرد؛ یعنی 

کشته شدن یک شخصیت به دست شاهزاده ای سفاک. 
نویسنده از اهالی اصفهان است و داس��تان طبعاً در اصفهان اتفاق 
می افتد؛ در حول و حواشی زمانی که ظل السلطان به عنوان حاکم 
در اصفهان بر مسند قدرت نشسته اس��ت. ظل السلطان پسر اول 
ناصرالدین شاه انتظار داشت که شاه بشود، اما چون مادر او از مردم 
عادی بود و از ش��اهزادگان قاجار نبود، نتوانست به سلطنت ایران 
برسد. این مساله این ش��اهزاده را بیشتر از پیش به سنگدلی سوق 
داد و انتقام پادشاه نشدن را از اطرافیان می گرفت و اعمال و رفتاری 
از او سر زده که در تاریخ اصفهان معروف است. بخشی از آثار ادبی 

اصفهان، حول محور شخصیت این شاهزاده شکل گرفته است.

   داستان خط نگاری و خط نویسی
»تعلیق« این طور که نویس��نده در کتاب شرح می دهد به معنای 
نوعی »خط نگاری« اس��ت. خط خوش زمان ما می شود نستعلیق 
و یک خط هم به اس��م تعلیق داریم که پدر نستعلیق است. در این 
کتاب با نثر ظریف و پیچیده ای نویسنده روابط و ضوابطی را که در 
خط نگاری و خط نویسی و نقاش��ی های قدیمی ایران است، شرح 
می دهد.  اخوت در کتاب »تعلیق« نشان می دهد که از یک خانواده 
هنرمند اس��ت و به نظر می آی��د از دوران کودکی تا جوان س��الی، 
همیش��ه پای صحبت بزرگ ترهای خانواده نشسته و داستان های 

مختلف را پی گرفته است. محمدرحیم اخوت داستان را از دوران 
کودکی خود به طور مرتب از اقوام و خویش��ان ش��نیده و به ویژه از 
یکی از خویش��انش که خطاط اس��ت؛ یعنی پدربزرگش و در آنجا 
روایت می شود که چگونه ظل الس��لطان،  نصرالله خان، خویشاوند 
محمدرحیم را می کشد. علت کشتن، این است که غزالی به خانه  او 
پناه آورده و نصرالله خان تصمیم می گیرد که غزال را بکشد و بخورد، 
ولی شاهزاده رضایت نمی دهد کس��ی بخواهد شکاری را خودش 
بخورد؛ عصبانی می شود و مرد جوان را به ضرب یک گلوله می کشد. 

   تحت تأثیر مکتب اصفهان
محمدرحیم اخوت تحت تأثیر مکتب اصفهان است. مکتب اصفهان 
شباهت زیادی با بافت قدیم شهر اصفهان دارد؛ یعنی شهری است 
که کوچه های تنگ و پیچ درپیچ داشته است. پس درنتیجه برای 
اینکه از جایی به جایی برس��ند، از پیچ و خم ه��ای زیادی حرکت 

می کردند. 
در عین حال اصفهان شهر طبقات متوسط صنعت گر بوده که این 
خود ساختاری ویژه  به این شهر می داده است. به طور معمول ادبیات 
داستانی شروع می شود با رشد طبقات متوس��ط و در این اثر چند 
نکته قابل توجه است. در این داستان جزییات مسائلی که بیشتر در 
رابطه با هنر خطاطی و نقاشی است، نقش عمده دارد و در جوار آن 
داستان قتل ترسناک به دست حاکم ستمگر اصفهان و اینکه چطور 

یک خانواده به نابودی کشیده می شود را می خوانیم.
در انتهای جلسه یکی از حضار داستان کوتاه پست مدرن قرائت کرد 
و قیصری، ایده ای در زمینه تحقیق در حوزه ادبیات تطبیقی مطرح 
کرد و آن اینکه نگاه یک فرد بومی اصفهانی به اصفهان با نگاه یک 
مستشرق غربی متفاوت است و این هر دو متفاوت است با یک ایرانی 
که از شهر دیگری به اصفهان آمده و ما می توانیم در زمینه ادبیات 
تطبیقی حتی به این مقوله بپردازیم که این چطور دیده و آن دیگری 
با چه تفاوت هایی دیده است. شاید مکان و زمان یکی باشد، اما یکی 

مثلا ترافیک را مثل جهنم بداند و برای دیگری عادی باشد و...

گزارشی از نشست مجموعه داستان های حوزه ادبیات شهری اصفهان

مکتب اصفهان شباهت زیادی با بافت قدیم این شهر دارد

اکرم
ادیبی

وحید
عالم

   س�فرنگاره/ بهمن نامور مطلق/ انتشارات سخن/ 
268 صفحه گلاسه با عکس رنگی/ 35000 تومان

کتاب »س��فرنگاره« ش��امل مجموعه عکس ها و خاطره نگاری 
بهمن نامورمطلق از سه منطقه »باداب سورت« چشمه پلکانی 
واقع در روستای ارست، بخش  »غار یخ مراد« در حوالی روستای 
آزادبر و روس��تای کهنه ده در منطقه گچس��ر و جاده چالوس و 
»کوهرنگ« یکی از شهرستان های استان چهارمحال و بختیاری 
است. پیشگفتار کتاب متنی با عنوان »خاطره � متن سفرهای 

تنهایی« است. 
نامورمطلق در بخش��ی از این متن درباره رویکرد نگارشی خود 
درباره این مکان ها نوشته است: »هر یک از این سه سفرنگاره ها 
متاثر از یک رویکرد ویژه مطالعه و نقد ادبی - هنری بوده است. 
به بیان روشن تر، هر سفرنگاره ای در شرایطی نوشته شده اند که 
من به طور جدی بر یکی از رویکردهای نقد متمرکز شده بودم. 
سفر مربوط به باداب سورت بیش��تر در حال و هوای مربوط به 

بینامتنی نوشته شده است. 

سفرنامه دوم، یعنی یخ مراد متاثر از نقد اسطوره ای است. یعنی 
زمانی که مشغول نوشتن کتاب »درآمدی بر اسطوره شناسی« 
بودم و در پایان س��فرنگاره کوهرنگ هنگامی نوش��ته شده  که 

بیش از هر رویکردی متوجه نقد جغرافیایی بوده ام.« 
نامورمطلق در بخش دیگری از پیشگفتار درباره دلیل انتشار این 
کتاب نوشته است: »متن شدن خاطرات موجب تخلیه روانی و 
روانی � اجتماعی و در نتیجه اعتدال فردی و گروهی می شود... 
متن مانند جنینی است که هر کسی قابلیت شکل دادن به آن را 
ندارد، اما وقتی شکل گرفت، زایش و تولد آن ضروری می شود. 
بیچاره آن کسی که متن در وجودش تکوین یابد و امکان زایش 
برایش مهیا نشود؛ همچون بار س��نگینی خواهد بود که امکان 
وضع حملش فراهم نباشد. جنین در وجودش می میرد و وی را 
گاهی بدون اینکه بداند، دچار انواع بیماری ها می کند که یکی 

از آنها دیوانگی است.«

   رهیافت های�ی ب�ر گفتم�ان اعت�دال/ ابراهی�م 
حاجیانی/ انتشارات تیسا/ 3۷5 صفحه/ 12000 تومان

کتاب »رهیافت هایی برگفتمان اعتدال« از پیشگفتار به علاوه 
مجموعه مقالاتی از چند نویس��نده تشکیل شده است. ابراهیم 
حاجیانی با جمع آوری مقالات، به دنب��ال این بوده که تأثیرات 
ناشی از انقلاب اس��لامی و پیگیری مس��تمر الگوهای بومی و 
سنتی برای تولید گفتمان های جدید تولید گفتمان ها با توجه 
به ش��رایط بومی و اقتضائات محلی را بررس��ی کند. به زعم او، 
تلاش نخبگان برای ارائه تفاس��یر بومی و محل��ی از گفتمان ها 
ضمن اعتنا به ادبیات رایج در علوم انسانی و اجتماعی یک الزام 

و ضرورت است.

   اسطوره، بیان نمادین/ دکتر ابوالقاسم اسماعیل پور/ 
انتشارات سروش/ 21۴ صفحه/ 9000 تومان

این کتاب درباره اسطوره شناسی و شناخت اسطوره های ایرانی 
است. نویسنده در این گفتار سعی کرده با بیانی ساده و در عین 
حال جامع، در هش��ت گفتار ب��ه ویژه در گفتار نخس��ت، ابعاد 
اسطوره را روش��ن کند و دیدگاه های گوناگون اسطوره شناسی 
را بیان کند و در گفتارهای بعدی، اس��طوره های هند و ایرانی، 
اساطیر میترایی و زرتشتی را مورد بحث قرار داده است. در پایان 
برای علاقه مندان به اس��طوره به معرفی اسطوره های گنوسی، 

آداپا و حماسه هادینگوس پرداخته است. 
مهم ترین کارکرد اسطوره این اس��ت که با مطالعه آن ما با یک 
ملت، تاریخ تمدن، فرهنگ، اندیشه و س��یر پیشرفت آن ملت 
آشنا می شویم و از اسطوره می توانیم در ادبیات و هنر استفاده 
کنیم. اسطوره، سرگذش��تی راست و مقدس است که در زمانی 
ازلی رخ داده و به گونه ای نمادین، تخیلی و وهم انگیز می گوید 
که چگونه چیزی پدید آمده، هستی دارد، یا از میان خواهد رفت، 
و در نهایت، اسطوره به شیوه تمثیلی کاوشگر هستی است. در 
واقع شناخت اسطوره به معنی درک سرچشمه و خاستگاه هر 
چیز است. در ایران پیشینه اسطوره به هزاره پنجم پیش از میلاد 
مسیح می رسد و نخستین جلوه آن، باور به »ایزدبانو مادر« است 
که پیکره اش در میان آثار و نقوش سَ��یلک، در کنار نقش های 
نمادین آب، مار، خورشید و ماه بر سفالینه های زیبای چند هزار 

ساله ایرانی یافت شده است. 

نمایش��گاه گروهی آبرنگ اس��تاتید کوروش 
اصلانی، احم��د مطیع و نادر مه��ذب نیا این 
هفت��ه در نگارخانه نگاه نو همزم��ان با اولین 
س��الگرد تاس��یس ای��ن نگارخان��ه در حال 

برگزاری است.
در این نمایشگاه، 24 اثر از این سه هنرمند و 
استاد نقاشی آبرنگ در ابعاد مختلف و موضوعات آزاد به مدت 
یک هفته در معرض دید علاقه مندان قرار گرفته که در آنها از 
سبک های کلاسیک و رئال تا سبک های مدرن و آزاد به چشم 
می خورد که بازدید از آنها می توان��د تجربه خوبی به خصوص 

برای علاقه مندان به نقاشی آبرنگ باشد.
نادر مهذب نیا یکی از هنرمندان این نمایشگاه است که تجربه 
نزدیک به 1۶ س��ال فعالیت هنری را در پرونده خ��ود دارد. از 

آنجایی که پدرش فارغ التحصیل هنرستان هنرهای زیبا بوده، 
از کودکی تحت تاثیر فضای هنری خان��ه بوده و همین امر او را 
به طرف این عرصه کشانده و بیشتر به صورت آزمون و خطا کار 

کرده و یک هنرمند تجربی است. 
فعالیت در زمینه آبرنگ، تکنیک تخصصی اوست و بیشتر با این 
تکنیک حرف دلش را می زند، در عین حال در  س��ایر زمینه ها 
مانند پاس��تل، گواش و آکرولیک نیز فعالیت داشته است. آثار 
وی به روایتی مدرن است و در برخی از آنها تکنیک های خیس 

و لکه گذاری نیز به چشم می خورد. 
یک س��ری از کارها مانند زنان عش��ایری یا زنان تیراندازی که 
سوار بر اسب هس��تند روی نمادهای این هنرمند متمرکز بوده 
و یک سری از آنها هم  متوجه لایف  اس��تایل و زندگی روزمره 
مردم اس��ت؛ مانند یکش��نبه بازارهایی که به ص��ورت هفتگی 
 در نطنز برقرار می ش��ود و بی ریا بودن مردم مش��خصه اصلی

 آنهاست.
مهذب نیا در گف��ت وگو با خبرنگار اصفه��ان زیبا گفت: اعتقاد 
من این است که هر هنرمندی باید قلم خودش را داشته باشد و 
تقلید نکند؛ چرا که فضای امروز دنیا دیگر  مثل سابق نیست که 
اثر یک هنرمند معروف و برجسته، بارها و بارها توسط هنرمندان 

دیگر تکرار می شد و مورد توجه قرار می گرفت؛ امروز کارهایی 
موفق است که منحصر به فرد باشند.

هنرمن��د دیگر این نمایش��گاه احم��د مطیع، ف��ارغ التحصیل 
هنرس��تان هنرهای زیبا بوده و از محضر اساتیدی چون استاد 
مصری پور بهره جس��ته و چندین س��ال اس��ت ک��ه در زمینه 

نگارگری فعالیت می کند. 
وی قلم و سبک خاص خودش را داشته و در هشت اثر خود در 
این نمایشگاه بیشتر به منظره ها اشاره داشته است و چند منظره 
از رودخان��ه، گل، طبیعت و پورتره را ب��ه زیبایی هرچه تمام تر 

به تصویر کشیده و در معرض دید علاقه مندان قرار داده است.
همچنین ک��وروش اصلان��ی، دیگ��ر هنرمند این نمایش��گاه 
اس��ت ک��ه از دوران طفولی��ت در موزه همیش��ه زن��ده ایران 
زمی��ن )اصفه��ان( مش��غول طراح��ی و نقاش��ی ب��وده و از 
س��ال 13۷5ب��ه ص��ورت حرف��ه ای تکنی��ک خی��ال انگی��ز 
آبرن��گ را ب��ه عن��وان اف��زار دس��ت خ��ود انتخ��اب ک��رده، 
 کارهای��ش در این نمایش��گاه ش��امل ی��ک س��ری فضاهای

قهوه ای و یکنواخت و خیس  است؛ مانند آبرنگ های عالی قاپو، 
میدان توپخان��ه قدیم تهران، بازی چوگان و ی��ک کار با عنوان 

بازی کودکانه. 

دغدغه اجرای او، نورها و سایه ها هس��تند و حرکت در بیشتر 
آثار او مشهود اس��ت. از آثار او پیداست که وی بیشتر به آبرنگ 
آمریکایی علاقه مند است. بیننده آثارش در کوچه های بارانی 

وخیس او، آرامش گذشته را می یابند.
 اصلانی سراینده لحظه هایی اس��ت که می گذرند وتصویرگر 
کوچه هایی که رد پای گذش��تگان ب��ر آن مانده. او ب��ا آنکه از 
طبیعت جدا نیست، اما صرفا آن را تقلید نمی کند و احساس و 
 ذهن خلاق خود را با قلم انتزاعی برای خلق اثری ماندنی به کار 

می گیرد.
علاقه من��دان ب��راي بازدی��د از این نمایش��گاه م��ي توانند تا 
چهارشنبه، یکم بهمن، همه روزه از ساعت 1۶ الي 20 به محل 
این نگارخانه واقع در خیابان آبشار سوم، خیابان مسرور، کوچه 

باغ ارم مراجعه کنند.

1۴روز تا شروع جشنواره

 »خداحافظی طولانی« ؛  بازگشت موتمن
به روزهای خوب

مجتبی اردش�یری: نهمین ساخته بلند س��ینمایی فرزاد موتمن 
تحت عن��وان »خداحافظی طولانی« در بخش س��ودای س��یمرغ 

جشنواره سی و یکم حضور دارد.
بازیگران: سعید آقاخانی، ساره بیات، میترا حجار، ابراهیم اشرفی، 
سهي بانو ذوالقدر، نقی سیف جمالی، محمدباقر صفانور، نادر فلاح، 

ندا قاسمی، اکبر مددی مهر وعلی میلانی.
خلاصه داس�تان: ماجرای مردی  را روایت می کند که از اتهام یک 
قتل جنجالی تبرئه ش��ده، ولی جامعه و اطرافیان��ش هنوز به عنوان 
مجرم نگاهش می  کنند. مرد که درگیر یک رابطه عاطفی است، برای 

تداوم عشق و زندگی باید بر این بحران غلبه کند.
فرزاد موتمن با فیلم مهم و تاثیرگذاری وارد س��ینما شد )شب های 
روشن( که سبب ش��د تا نام وی در میان کارگردانان محبوب خیلی 
از ما قرار بگیرد، اما ادامه س��ینمای موتمن چن��دان برگرفته از این 
جریان سینمایی وی نبود و فیلم های بعدی این کارگردان، کمترین 
پیروی را از آن خط فکری بکر داش��تند، به طوری که این کارگردان 
با ساخت فیلم هایی چون »پوپک و مش ماش��الا«، عملا خود را در 
اختیار گیش��ه قرار داد تا یکی از پرفروش ترین فیلم های آن سال را 

به نام خود ثبت کند.
اما موتمن پس از ساخت »بیداری« که هنوز اکران نشده، در همان 
مسیر قبلی خود قرار گرفت و گفته می شود »خداحافظی طولانی« 
علی رغم اینکه ربط محتوایی به آثار خوب قبلی این کارگردان ندارد 
اما بازگشت وی به روزهای اوج او محس��وب می شود. موتمن حتی 
سال گذشته، فیلم »سایه روشن« را نیز ساخت که نتوانست به بخش 
مسابقه راه پیدا کند.اما فیلم امس��ال او که در بخش مسابقه حضور 
دارد، یک اثر خوب اس��ت که حتی م��ی تواند افتخارات��ی را نصیب 

فیلم کند.
فیلم ت��لاش دارد تا از دو رویک��رد اجتماعی و فردی به انس��انی که 
روزهای س��ختی را پش��ت س��ر گذاش��ته، نگاه کند که احتمالات 
 دراماتیکی که در فیلم روایت می ش��ود، داس��تان را به مسیرهایی 
می کش��اند که تازگی دارد. فارغ از فیلمنامه خ��وب »خداحافظی 
طولانی«، بازی های قاب��ل توجهی نیز در فیلم دیده می ش��ود که 
بهترین آن متعلق به ساره بیات است که احتمال اینکه وی به خاطر 
این بازی بتواند نام خود را در می��ان نامزدهای این بخش قرار دهد، 
تقریبا مسجل است. حتی این احتمال که فیلم بتواند در آرای مردمی، 
جزو پنج انتخاب نخس��ت مردم باش��د، اصلا دور از انتظار نیس��ت. 
»خداحافظ��ی طولانی« نیز ب��ه مانند بس��یاری از فیلم های بخش 
مسابقه جشنواره امس��ال، با رویکردی دراماتیک به تبیین موضوع 

مهم اجتماعی می پردازد و مخاطب را با خود همراه می کند.

روزشمار بزرگترین رویداد سینمایی کشور

یک سبد کتاب برای آغاز هفته

از سفر نگاری تا اسطوره شناسی

این هفته در نگارخانه نگاه نو

نمایشگاه آبرنگ سه استاد



مصرف روزانه 15تن آدامس در ایران

12درصد مردم اصفهان آدامس می جوند
مرکز مش��اوران اقتصاد توسعه در بررس��ی بازار اعلام کرده است، حدود 
49 درصد مردم تهران آدامس را در س��بد هزینه ای خود قرار می دهند. 
همچنین 13درصد مردم مشهد، 12درصد مردم اصفهان، 8 درصد مردم 
شیراز و تبریز و حدود شش درصد مردم اهواز نیز آدامس مصرف می کنند.

بر این اساس )kantar( که یک گروه تحقیقاتی معروف انگلیسی در زمینه 
بازار و مارکتینگ است، در مطالعات خود به این نتیجه رسیده که اگر چه 
بزرگ ترین کمپانی های تولید آدامس در غرب اس��ت، ولی کشورهای 
خاورمیانه همچون ایران و عربس��تان س��عودی بالاترین میزان مصرف 

آدامس را در جهان دارد.
بر اساس این بررسی ها که در ماه آگوست سال 2012 صورت گرفته است 
82 درصد مردم ایران آدامس می جوند . کشورهای عربستان صعودی با 

79 درصد و آمریکا با 59 درصد در رتبه های بعدی قرار دارند.
بر اساس داده های یورو مانیتور اینترنشنال، ارزش بازار آدامس در ایران 
181 میلیون و 900 هزار دلار به صورت خرده فروش است. آمار می گوید 
 ایرانیان س��الانه 500 میلیارد تومان خرج آدامس جویدن می کنند. در 
دو ماه شهریور و مهر امسال سه میلیون دلار آدامس وارد کشور شده است. 
این خبری است که چندی پیش س��ایت ها از آمارهای گمرک کشور در 
هفت ماه ابتدایی امسال استخراج و منتشر کردند. حتی برخی می گویند 
گردش مالی ب��ازار آدامس ای��ران 50 برابر گردش مالی کیوس��ک های 
مطبوعاتی، حدود 50 درصد حجم بازار لوازم آرایشی و بهداشتی، حدود 
هشت برابر بازار تورهای گردشی داخلی، حدود چهار برابر بازار آب معدنی 
و یک چهارم گردش مالی سالانه  بازار سیگار است. آمارها می گویند که 

مصرف روزانه آدامس کشور بین 14 تا 15 تن است.
طبق آمارها 80 درصد آدامس ها به صورت قاچاق وارد کشور می شود و 

مبدا آنها بیشتر کشورهایی مثل ترکیه و لهستان است. 
به تازگی اعلام شده است که از مرزهای شمال شرقی و جنوبی کشور اقدام 
به واردات قاچاق آدامس شده و این آدامس ها را از طریق مباشرانی که در 
بازار دارند، به صورت عمده توزیع کرده و به خریداران و توزیع کنندگان 

هم پورسانت مناسبی می دهند. 
البته برخی کارشناسان می گویند این آدامس ها در کشورهاي ترکیه و 
افغانستان و در کارگاه هاي زیرپله  اي تولید شده و با جعل برندهاي معروف 

به کشور قاچاق مي شود.
اگرچه آمارهای رس��می گمرک نش��انگر این اس��ت که در شش ماهه 
ابتدای س��ال جاری، 15 میلیون دلار، ارز صرف واردات رسمی آدامس 
ش��ده اما واقعیت بازار آدامس در ای��ران چیز دیگری اس��ت؛ بازاری که 
فعالانش می گویند آدامس هایی که به صورت رس��می از مرزهای کشور 
وارد می شود، تنها 15 تا 20 درصد حجم آدامس های وارداتی را به خود 
اختصاص می دهد و بخش عمده یعنی 80 درصد باقیمانده، از راه قاچاق 

روانه جیب و کیف های مردم می شود.
براساس آمارهاي رسمی گمرک جمهوری اسلامی ایران، در سال 1390، 
بالغ بر 22 میلیون دلار انواع آدامس به صورت قانوني وارد کشور شده است 
که این رقم، در سال های 91 و 92 که بحران ارزی در کشور اوج گرفت و 
دولت ارز را سهمیه بندی کرد و به نوعی واردات هم صرفه چندانی نداشت، 
به ترتیب به 12.1 میلیون دلار و 2.6 میلیون دلار رس��ید. امسال هم که 
مطابق با آمار گمرک در شش ماهه، رقم واردات رسمی آدامس به کشور 

به 1.5 میلیون دلار رسیده است.
قاچاق آدامس به معضل اصلی برای تولید این محصول در کشور تبدیل 
شده است. در حال حاضر سالانه حجم بسیار زیادی آدامس از ترکیه و از 
طریق مرزهای استان های آذربایجان غربی و شرقی وارد کشور می شود و 
قیمت این آدامس ها نیز بسیار نازل است و همین باعث می شود که رقابت 
تولید داخل با این آدامس های قاچاق دش��وار شود. به نظر می رسد هیچ 
نظارت بهداشتی و اس��تانداردی روی آدامس های قاچاق شده به کشور 

وجود ندارد.
در عین حال آدامس هایی که به کش��ور قاچاق می ش��وند هیچ برچسب 
قیمتی ندارند و مغازه داران و فروش��ندگان هر طور ک��ه بخواهند و با هر 
قیمتی این آدامس ها را در بازار می فروشند.حاشیه سود فروش آدامس 
در بازار ایران بسیار بالاست و با توجه به علاقه مندی ذاتی که مردم ایران 
به جویدن آدام��س دارند، آدامس های وارداتی هیچگاه بدون مش��تری 

نمی ماند.
بعد از نوسانات نرخ ارز در سال های گذش��ته، شرایط به گونه ای شد که 
واردات رسمی سود چندانی برای واردکنندگان ندارد چراکه بالاخره بازار 
ایران کش��ش مالی خاصی دارد و مردم اگر جنسی را گران بخرند، تداوم 

خریدشان چندان امیدوار کننده نخواهد بود.
فعالان بازار آدامس اعلام کرده اند که بی��ش  از 80 درصد آدامس هاي 
قاچاق را آدامس هایی تشکیل می دهند که یا تقلبی بوده یا زمان زیادی 
از تاریخ مصرف آنها باقی نمانده است و به همین دلیل، قاچاقچیان آنها را 

ارزان خریداری کرده و با سودهای کلان در بازار می فروشند. 
این آدامس ها حداقل چهار تا شش دست و واسطه را پشت سر می گذارد 
تا به دست مصرف کننده داخلی برس��د، بنابراین باید انتظار داشت که 
شرایط نگهداری مناسبی نداشته باشد و عمدتا در طول زمان، مشکل  زا 
شوند. برخی آمارهای غیررسمی حکایت از این دارد که مافیاي واردکننده 
آدامس، آدامس هاي وارداتي را با قیمتي بیش از 400 درصد قیمت واقعي 

به فروش مي رسانند. 
در ایران مصرف تنقلات و ش��کر و نمک به همراه لوازم آرایش��ی بسیار 
بالاس��ت و بنابراین تعجبی ندارد که از آدامس نیز اس��تقبال ش��ود. اما 
تحقیقات پزشکان نشان می دهد که مصرف آدامس باعث کاهش استرس 
می شود، بنابراین می توان مصرف بالای آدامس را به اضطراب و نگرانی 
در میان ایرانیان نسبت داد که البته مصرف بی رویه اش منجر به اعتیاد 

نیز شده است.
البته جویدن بیش از حد آدامس جلوي تشنگي فرد را گرفته و بدن را در 
معرض خطر کم آبي قرار مي دهد. همچنین جویدن طولاني مدت آدامس 
موجب احساس سیري شده و در مورد کودکان ممکن است به عاملي براي 

کم غذایي و سوءتغذیه آنها مبدل شود.

زماني که  مرضیه وحید دس��تجردي، وزیر سابق 
بهداشت، در مجلس پنجم نماینده مردم تهران 
بود، طرحي را به مجلس پیش��نهاد داد که طبق 
آن انطباق جنس��یتي صورت گی��رد. به عبارت 
دیگر حوزه درمانی زنان در قالب بیمارس��تان ها 
و کلینیک های تخصصی جدا ش��ود. اما تا سال 
85 طرح بیمارستان زنان اجرایي نشد و براي اولین بار در سال 85 

هیات دولت ایجاد بیمارستان زنانه را تصویب کرد.
گرچه ط��رح جامع بیمارس��تان زن��ان طرح جدیدي نیس��ت و 
سال هاست بیمارس��تان هاي آرش، میرزا کوچک خان، مهدیه و 
نجمیه در تهران و شهید بهش��تی در اصفهان، خدمات تخصصي 
به زنان ارائه مي دهند اما بیش ازهش��ت س��ال اس��ت که از طرح 
انطباق جنسیتي بیمارستان ها مي گذرد و همچنان ایجاد چنین 
بیمارس��تان هایي با این ویژگي که تمام پرسنل آن زن باشند، در 

اغما به سر مي برد.

   3سال قبل همین جا
مرضیه وحید دستجردي، وزیر وقت  بهداش��ت درمان و آموزش 
علوم پزشکي در سفري که دي ماه س��ال 1390 براي کلنگ زني 
نخس��تین و بزرگ ترین پلي کلینیک تخصصي و فوق تخصصي 
ویژه زنان در مرکز آموزش��ي درماني شهید آیت الله دکتر بهشتي 
 به اصفهان داش��ت، توضیح داد که بیمارس��تان هاي جامع زنان 
ارائه دهنده خدمات پزشکي به صورت کامل به بانوان در یک مکان 
مشخص است که این موضوع سبب بي نیاز شدن خانم ها از مراجعه 

به کلینیک هاي دیگر مي ش��ود و به طور قطع این بیمارستان ها از 
نظر بانوان محبوب تر است.آنچه در این اظهار نظر مورد توجه قرار 
می گیرد، حضور وزیر بهداشت وقت برای کلنگ زنی نخستین و 
بزرگ ترین پلي کلینیک تخصصي و ف��وق تخصصي ویژه زنان در 
مرکز آموزش��ي درماني شهید آیت الله دکتر بهش��تي است که تا 
امروز به سرانجام نرسیده است. به عبارت دیگر ساخت مجهزترین 
واحد درمانی و بهداشتی زنان در ایران که توسط خیران اصفهانی، 
پیشنهاد داده شده بود، امروز پس از گذشت سه سال در حد همان 

کلنگ زنی باقیمانده است!

   کلنگی که برجای ماند
اواس��ط دی ماه1390، وزیر وقت بهداشت پس از  امضا تفاهم نامه 
همکاری بین خیرین و وزارت بهداشت و درمان و آموزش پزشکی 
کشور برای ساخت بزرگ ترین مجتمع بیمارستانی تخصصی زنان 
کشور در استان اصفهان، برای انجام مراسم نمادین کلنگ زنی به 
اصفهان آمد.اخبار منتش��ر ش��ده در آن زمان حاکی از آن بود که 
بزرگ ترین پلی کلینیک تخصصی و ف��وق تخصصی ویژه بانوان 
با نام »حضرت خدیجه کب��ری )س(«  در مجاورت بیمارس��تان 
ش��هید بهش��تی اصفهان به همت خیرین حوزه درمان اصفهان، 

احداث می شود.
بر اس��اس این گزارش کلینیک تخصصی و ف��وق تخصصی ویژه 
بانوان در زیربنایی بالغ بر 6 ه��زار مترمربع و در پنج طبقه احداث 
و روزانه پذیرای حدود3 هزار بیمار می ش��د. ب��رای این کلینیک 
تخصصی بخش ه��ای مختلفی نظی��ر رادیولوژی، س��ونوگرافی، 

ماموگرافی، آزمایشگاه و بانک خون تعریف شده بود. این مجتمع 
بزرگ با ظرفیت 180 تخت جانمایی و ایجاد اورژانس، سونوگرافی، 
آزمایش��گاه و درمانگاه ه��ای تخصصی و ف��وق تخصصی بزرگ 
بیمارستانی پیش بینی شده و برای نخستین بار در استان، کمبود 
اورژانس ویژه زنان را رف��ع می کرد. قرار بر این ب��ود که این طرح 
 در مدت زمان س��ه س��ال و با اعتباری معادل 9 میلیارد تومان به 
بهره برداری برس��د. همچنین س��اختمان این مجتمع به همت 

خیرین احداث و دانشگاه علوم پزشکی نیز آن را تجهیز می کرد. 
امروز سه سال از مراس��م کلنگ زنی این پلی کلینیک می گذرد و 
طرح در حد همان کلنگ زنی باقی مانده است. رضا زاده، مدیر عامل 
موسسه خیریه اهل البیت و رییس مجمع خیران درمان اصفهان 
که سه س��ال قبل در راس عملیات این طرح بزرگ قرار داشت، به 
گفتن همین جمله اکتفا می کند که:»متاسفانه طرح با عظمت و 
ارزشمندی که انعقاد تفاهم نامه و طرح اجرایی آن یک سال به طول 

انجامید، اجرایی نشد.«
  او از برگزاری جلس��ه ای طی یک ماه اخیر با وزیر بهداش��ت خبر 
می دهد که در این خصوص نیز صحبت هایی شده و شاید کار به 
نتیجه برسد. گفتنی است بودجه این طرح قرار بود توسط دانشگاه 

علوم پزشکی اصفهان و رضازاده به صورت مشترک تامین شود.

   تکلیف بلاتکلیف بیمارستان زنان
س��اخت بزرگ ترین پلی کلینیک  درمانی زنان اصفهان به نتیجه 
نرسید و تنها بیمارستان زنان اصفهان که به نوعی تنها مرکز درمانی 
زنان مرکز کشور نیز محسوب می شود، بلاتکلیف وضعیت مالکیت 
آن اس��ت. حدود یک ماه قبل اظهار نظر نگران کننده تعدادی از 
پرستاران این بیمارستان، حاکی از تعطیلی این بیمارستان و تقسیم 

نیروی انسانی آن در سایر بیمارستان های اصفهان بود.  
به نظر می رسد که مالکیت این بیمارستان به هلال احمر تعلق دارد 

و این نهاد نیز ملک خود را مطالبه کرده بود.
به گزارش افراد آگاه  در روابط دانش��گاه علوم پزش��کی اصفهان، 
بخش اعظم سند مالکیت این بیمارستان به نام هلال احمر بوده و 
تنها بخش کوچکی به این دانشگاه تعلق دارد. اما با تفاهم نامه ای 
که میان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان وهلال احمر منعقد شده، 
تازمانی که از این مکان اس��تفاده درمانی شود، حضور بیمارستان 

بلامانع است اما با تغییر کاربری باید مکان تخلیه شود.
 به نظر می رس��د مانع اصلی ب��رای احداث نک��ردن پلی کلینیک 
حضرت خدیجه در مجاورت این بیمارستان، مالکیت هلال احمر 

بوده  ولی این ادعا هنوز تایید یا تکذیب نشده است.

   اصفهان؛ رتبه اول بیمارستان زنان
بیمارستان شهید بهشتی اصفهان، همان مرکز درمانی است که وزیر 

وقت بهداشت و درمان پس از بازدید از آن اعلام کرد که » تصور من 
این بود که اصفهان رتبه دوم را در ایجاد و تاسیس بیمارستان جامع 
زنان دارد اما با بازدید از بیمارستان زنان شهید بهشتی به این نتیجه 
رسیدم که این دیدگاه صحیح نیست و اصفهان رتبه نخست کشور 
را در این زمینه دارابوده واصفهان الگویی برای تاسیس بیمارستان 

جامع زنان در 31 استان دیگر کشور است.«
این بیمارستان که در فضایي حدود 5 هزار و 800 مترمربع بنا شده 
10 سال است که تنها بیمارس��تان تک تخصصي بانوان در استان 
اصفهان است. زیربناي س��اختماني این بیمارستان حدود 82 متر 
مربع اس��ت و حدود 40 سال نیز از زمان س��اخت این بیمارستان 
مي گذرد.از س��وي دیگر این موضوع که کادر پزشکي بیمارستان 
 را متخصص��ان خانم  تش��کیل مي دهند، س��بب آرام��ش بانوان 

مراجعه کننده به این بیمارستان شده است.
 این بیمارستان تنها بیمارستان وابسته به دانشگاه  علوم پزشکی 
وداراي اس��تاندارد ایزو 9001 _ 2008 ب��وده و همچنین مجهز 
به NICU )آي.س��ي.یوي ویژه نوزادان( است. هم اکنون در این 
 بیمارس��تان خدماتي تخصصي در زمینه زن��ان و مامایي با تمام 
زیرگروه ها، انکولوژي، داخلي، عفوني، جراحي عمومي، اورولوژي، 

روماتولوژي، ارتوپدي، چشم و پوست به بیماران ارائه مي شود. 
اما با این وجود فضای مح��دود و قدیمی این بیمارس��تان امکان 
خدمات دهی کامل به مراجعان را ندارد. به همین دلیل قراربود که با 
ساخت پلی کلینیک تخصصی در مجاور ساختمان این بیمارستان، 
نه تنها فضای کافی برای خدمات دهی بیش��تر به این بیمارستان 
داده شود که بخشی از آن نیز بازسازی شود. درحال حاضر اورژانس 
ویژه زنان و مامای��ي در اصفهان وجود ندارد اما در طرح تاس��یس 
بیمارستان حضرت خدیجه )س( 520 متر زیربنا براي این اورژانس 
در نظر گرفته ش��ده بود.همچنین با س��اخت کلینیک یاد شده، 
فضایی در داخل بیمارستان شهید بهشتي خالي شده و بخش ویژه 

انکولوژي زنان در بیمارستان راه اندازي مي شد.

   هدف میسر نشد
هدف  افتتاح بیمارس��تان هاي جامع زنان در مراکز استان ها بود. 
وزیر وقت بهداش��ت اعلام کرد که نامه تاسیس این بیمارستان ها 
به کلیه دانشگاه ها ارسال ش��ده و برخي از استان ها مثل یزد، قم، 
مشهد، ش��یراز و اصفهان که زیرس��اخت ها و امکانات لازم را براي 
اجرایي شدن این طرح داشتند از آن استقبال کرده اند. اصفهان از 
ایجاد بیمارستان جامع زنان استقبال کرد اما تا کنون طرح عملیاتی 
 نشده است. باید گفت در استانی همانند اصفهان که آمار سرطان 
به خصوص در میان زنان رو به رش��د اس��ت، ایجاد چنین مراکزی 
برای دسترسی سهل تر زنان به امور درمانی، بهداشتی و پیشگیرانه، 

بسیار ضروری است.
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جـــامعه

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

تحلیل محتوایی صفحه حوادث
با ورق زدن صفحات ح��وادث روزنامه ها به م��وارد زیاد طلاق 
و کودک آزاری و همس��رآزاری و خش��ونت افراد علیه یکدیگر 

برمی خورید.
تاثیر مسائل اقتصادی و مالی در زندگی افراد یک جامعه و نوع 
رفتار آنها با یکدیگر مساله ای نیست که تنها مختص ایران باشد 
و با نگاهی به کشورهای دیگر نیز می توان رد پای مهم مسائل 
اقتصادی را در میزان جرایم صورت گرفته بررسی کرد. تقریبا در 
تمام دنیا تورم، فقر و بیکاری به عنوان موارد مهم دخیل در بروز 
جرایم و خشونت ها و بزه ها به شمار می آید. این موارد می تواند 

در تضعیف پیوندهای خانوادگی، کاهش آستانه تحمل افراد و 
پرخاشگری آنها با هر بهانه نقش داشته باشد و مواردی از جمله 
طلاق و خانه گریزی و انواع جرایم کوچک و بزرگ را به همراه 

داشته باشد.
بیکاری یکی از م��وارد مهمی اس��ت که انگار آنق��در تکراری 
شده اس��ت که دیگر حساس��یت برانگیز نیس��ت، در حالی که 
بیکاری می تواند منش��أ بس��یاری از جرایم ریز و درشت باشد. 
وقتی ف��رد امید و هدف زندگی را از دس��ت بدهد، فش��ارهای 
مختلف را متحمل می ش��ود و با ناامیدی از داش��تن امکانات 

اجتماعی، بر سر مسائل کوچک با افراد خانه و یا غریبه ها درگیر 
 می شود و امکان وقوع جرم افزایش می یابد. با ادامه این وضع و 
بی توجه��ی به هش��دارهای کارشناس��ان و آسیب شناس��ان 
اجتماعی باید منتظر بروز فاجعه و افزایش میزان طلاق، زنان 
خیابانی، ک��ودکان بزهکار و قت��ل و جنایت ب��ود. نباید از این 
نکته نیز غافل شد که این مس��ائل به مقدار زیادی به مدیریت 
امکانات موجود مربوط اس��ت و اگر اصول شایسته س��الاری و 
پاسخگویی که رهبر معظم به آنها اشاره داشتند بیشتر رعایت 
شود و نصایح ایشان بیشتر سرلوحه کار قرار بگیرد، بسیاری از 

آسیب های اجتماعی کاهش خواهد یافت. با همه این مسائل، 
به نظر می رس��د لازم اس��ت برای کاهش جرم و پیشگیری از 
وقوع انواع بزه، در کنار انواع س��مینارها و کنفرانس هایی که از 
س��وی نهادهای مختلف برگزار می شود، از سویی اقتصاددانان 
و آسیب شناس��ان با تبادل نظر با یکدیگ��ر راهکارهای عملی 
برای این مس��ائل بیندیشند و از س��وی دیگر به وضعیت مالی 
خانواده ها نیز توجه بیش��تری صورت بگی��رد؛ چرا که افزایش 
درآمد خانواده ها ب��ه افراد جامعه آرامش نس��بی خواهد داد و 
خود به خود مانع بروز بسیاری از آسیب های اجتماعی می شود.

پایان ساخت پلي کلینیک فوق تخصصي زنان مرکز ایران در مراسم کلنگ زنی

تعبیر نشدن رویای تاسیس بیمارستان جامع زنان در اصفهان
پـاتوق

لیلی
زواره ای

گروه
جامعه

مقام معظ��م رهبری چن��دی قب��ل در دیدار 
اعضای انق��لاب فرهنگی درباره ش��یوه جدید 
جنگ نرم هش��دار  دادند: »می خواهند بر روی 
ذهن ملت م��ا و برروی رفتار مل��ت ما - جوان، 
نوجوان، حتی کودک - اثرگ��ذاری کنند. این 
بازی های اینترنتی از جمله  همین اس��ت؛ این 
اسباب بازی هایی که وارد کشور می ش��ود از جمله  همین است 
که من چقدر س��ر قضیه  تولید اس��باب بازی داخلیِ معنی دار و 
جذاب حرص خوردم با بعضی از مس��وولان این کار که این کار 

را دنبال بکنند.«
مقوله باربی و تولیدشخصیت های ملی مذهبی از مدت ها قبل 
در کشور دنبال می شد اما سرانجام ساراو دارا سراز کشور چین 
در آورد و از آنها چندان اس��تقبال نشد. رهبر معظم انقلاب این 
مش��کل را نیزعلت یابی کرده اند:»دوس��تان ما آمدند در یکی 
از دس��تگاه های فعال و مسوول، عروس��ک های خوبی درست 
کردند؛ اول هم حساس��یت طرف مقاب��ل را برانگیخت. من به 
این ها گفتم که اشکال کار شما این است که شما آمدید به فلان 
نام، یک پسری را، یک دختری را آوردید در بازار، این عروسک 
ش��ما را بچه  ما اصلا نمی شناسد.« ایش��ان در باب جا انداختن 
مقوله های فرهنگی در میان جامعه و تغیی��ر ذائقه نوجوانان و 
جوانان، به پیوست فرهنگی اشاره می کنند:»پیوست فرهنگی 

که می گوییم این هاس��ت - خب، یک عروس��ک است فقط، در 
حالی که م��رد عنکبوتی را بچه  ما می شناس��د، بتمن را بچه  ما 
می شناسد. ده بیست فیلم درس��ت کرده اند، این فیلم را آن جا 
دیده، بعد که می بیند همان عروس��کی که در فیلم داشت کار 
می کرد، در مغازه هست، به پدر و مادرش می گوید این را برای 
من بخرید؛شما بایستی این عروسک را که س��اختید، در کنار 
ساخت عروسک، ده بیست فیلم کودک درست می کردید برای 
اینکه این عروسک معرفی بش��ود پیش بچه ها؛ بعد که معرفی 
شد، آن وقت خودشان می خرند. وقتی معرفی نشد، بازار ندارد 
و ورشکس��ت می شود؛ و ورشکست ش��د. به هرحال این تهاجم 

فرهنگی به این شکل یک واقعیتی است.«

   دشمن زیر پوست خانه ها
آخرین آمار منتشر شده از س��وی بنیاد ملی بازی های رایانه ای 
در س��ال89حاکی از آن است که یک س��وم جمعیت کشور در 
گروه سنی بین 7 تا 40 سال بازی های رایانه ای انجام می دهند.

بر اساس این آمار، از هر سه ایرانی یک نفر از بازی های رایانه ای 
استفاده می کند و 80 درصد از علاقه مندان به این بازی ها را رده 
سنی هشت تا 15 سال تشکیل می دهند و روزانه به طور متوسط 
دو ساعت از وقتش��ان را صرف این بازی ها می کنند.گیمرهای 
ایرانی به طور متوس��ط 124 دقیقه )بیش از دو ساعت( از وقت 

خود را در روز صرف بازی های رایانه ای می کنند.
 آم��اری که ب��ه تازگی توس��ط مرک��ز تحقیق��ات صدا و س��یما از 
مراجعه کنندگان به نمایش��گاه صنعت بازی های رایانه ای کش��ور 
گرفته شده اس��ت نش��ان می دهد که 68 درصد کاربران پسر و 32 

درصد باقیمانده نیز دختر هستند.
بیشترین بازی های محبوب بچه های ایرانی، فوتبال و بازی های 
ورزشی است و بعد از آن بازی های اکشن سوم شخص و مسابقات 
اتومبیل رانی قرار دارد. بر اساس آمارهای کسب شده،  کاربران و 
گیمرهای ایرانی از بازی های خارجی استقبال بیشتری کرده اند. 
عمده دلیل این موضوع این است که بازی های خارجی به دلیل 
نبود قانون کپی رایت با قیمت بس��یار ن��ازل در اختیار کاربران 
قرار می گیرد و آنها حتی با کمترین هزینه و بدون اشراف پدر و 
مادر، اقدام به خرید این بازی ها می کنند، این در حالی است که 
قیمت تمام شده یک بازی ایرانی چیزی حدود 3 تا 5 هزار تومان 
اس��ت که از نگاه کاربران دایمی گران تلقی می شود. همچنین 
 بر اساس آمارهای کس��ب شده، نوجوانان کش��ور ماهانه مبلغ 

11 هزار تومان صرف خرید بازی می کنند.

   القا به شیوه غرب
بررس��ی ها نش��ان می دهد که بازی های خارجی بیشتر مورد 
 اقبال نوجوان، جوانان و کودکان واقع ش��ده اس��ت و بنابراین 

می توان به راحتی از فضای موجود سوء استفاده کرد. 
رییس پلیس فتای اصفهان می گوید:» والدین فرهنگ انتخاب 
بازی های مناس��ب رایانه ای را نیاموخته اند و بنابراین اختیار 
کامل انتخاب نوع ب��ازی برعهده فرزندان آنهاس��ت.« به گفته 
سرهنگ مرتضوی، بازی های هیجانی بیشترین انتخاب کاربران 
است که معمولا نا آگاهانه، بدون در نظر گرفتن آسیب هایشان و 
تنها برای تخلیه هیجان  انتخاب می شوند. او درباره بازی هایی 
توضیح می دهد که نحوه کشت و برداشت ماری جوانا را آموزش 
می دهد و یا قبح مصرف مواد مخدر و مشروبات الکلی را از بین 

می برد و اسلام هراسی را رواج می دهد.
مرتضوی معتقد است که در این مسیر برای واردات این بازی ها و یا 
نحوه استفاده از آنها حتما باید پیشگیری های لازم انجام شود که 

وظیفه حوزه فرهنگ در این مسیر سنگین تر است.

   بازی های ملی در کما
تنها چند سال است که تبلیغات بازی های تولید داخل رونمایی 
شده و با این وجود هنوز اس��تقبال از بازی های خارجی بیشتر 

است.
آنهایی که فقط ی��ک بار هر دو بازی ایران��ی و خارجی را از نظر 
گذرانده اند به این نتیجه رس��یده اند که اگر بازی های داخلی 
بخواهد با همتایان خارجی خود رقابت کنند باید حتما از کیفیت 

گرافیکی بالا، گیم پلی، روان بودن داستان، سطح بندی مناسب 
و جذابیت برخوردار باش��ند که گویا چنی��ن کیفیتی نیازمند 
سرمایه گذاری های سنگین است.  بودجه فرهنگی در چند سال 
اخیر جایگاه نازلی در ردیف بودجه ملی داشته  و این مساله نیزدر 

کیفیت تولید این بازی ها نقش اساسی داشته است.
بر اساس برنامه پنجم توسعه و تا سال 1404 باید بالای 50 درصد 
از بازی های مصرفی  کاربران داخلی باش��د که متاسفانه در این 

خصوص برنامه ریزی منسجمی وجود ندارد.
امروز حدود 60 درصد از افراد زیر 12 س��ال کشور از بازی های 
رایانه ای اس��تفاده می کنند که این رقم در افراد 15 س��اله 80 
درصد است. معمولا نوجوان هایی که در س��نین زیر 12 یا 15 
س��ال قرار دارند نس��بت به بازی های رایانه ای خش��ن، قدرت 
همذات پنداری بیش��تری دارند به همین جهت استفاده مداوم 
از این بازی ها ممکن اس��ت تاثیر نامناسبی بر آنها داشته باشد.

 تحقیقات نش��ان می دهد که اعتی��اد بازی ک��ردن در نوجوانان 
زیر 15 سال به وجود آمده است. خواب ترسی، رفتار خشونت آمیز و 
عکس العمل های قانون شکنانه از جمله مواردی است که امروزه در 
نوجوانان زیر 15 سال دیده می شود که این موارد عمدتا در اثر نبود 
مراقبت خانواده ها برای خرید بازی های رایانه ای برای نوجوانانی که 

در سنین پایین هستند، رخ می دهد.
 طی 10 س��ال گذش��ته درآمد ب��ازی ه��ای رایانه ای س��الانه از 
20 میلیارد دلار به 60 میلیارد دلار افزایش یافته و این صنعت که 
از لحاظ درآمد سومین صنعت جهان است،پیش بینی می شود تا 
سال 2020 به دومین صنعت درآمدزا پس از نفت و پتروشیمی در 
دنیا تبدیل شود. مشکل آنجاست که رشته های مرتبط با ساخت 

بازی هاي رایانه ای در دانشگاه های ایران وجود ندارد.

   راه حلی عجیب
 مسوول کمیته بازی های الکترونیکی استان اصفهان در آخرین 
نشس��ت مطبوعاتی خود اعلام می کند که به زودی در کنار هر 
قهوه خانه در ش��هر اصفهان یک گیم نت ایجاد می شود. گویا 
قرار اس��ت اعتیادی با اعتیاد دیگر درمان شود! کاظمی توضیح 
می دهد که تمام بازی های که در گیم نت هاست خارجی است و 
تولید داخلی در حوزه بازی های رایانه ای ایرانی و اسلامی وجود 
ندارد، او می گوید: اینکه صبر کنیم تا زیرساخت های این دسته 
بازی ها فراهم و سپس اقدام به ترویج آن کنیم ، امکان پذیر نیست.

مسوول کمیته بازی های الکترونیکی اس��تان اصفهان در این 
باره می گوید که بازی های رایانه ای که بیشتر فوتبال هستند، 

مشکلی ایجاد نمی کنند. 
ایشان البته در مورد گیم نتهای بدون مجوزی که در زیر پله ها 
و مکان های خارج از دید مش��غول فعالیت و عرضه بازی های 

جدید خشن هستند، توضیحی نداده است.

پیشروی سربازان جنگ نرم به درون خانه ها

خلع سلاح کاربران توسط بازی های یارانه ای
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پیش بینی کارشناسان در مورد هجوم تقاضای خرید پراید شرط تحویل واحدهای مسکن مهر
تولید خودرو پراید توسط شرکت سایپا درسال 1372شروع شد 
و پس از مدتی این شرکت توانست با کمک قطعه سازان داخلی 

و خارجی به ساخت انبوه آن در کشور روی آورد.  
این خودرو نزدیک به دودهه در ایران تولید می شود و با وجود 
هجمه غیرمنصفانه ای که در داخل کش��ور به این خودرو وارد 
است، همچنان س��هم عمده ای در صادرات کش��ور را به خود 

اختصاص داده است. 
 توقف تولید پراید علی رغم آنچه انتظارمی رفت، افزایش تقاضا 
را به دنبال داشته که این روند با توجه به سیاه نمایی و اظهارات 

تنگ نظرانه، نه تنها کمکی به مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
نکرده، بلکه نش��ان می دهدکه منتقدان با تخریب و ناکارآمد 
 شمردن پراید، تولید و صنعت کشور را مورد هدف قرار داده اند.

آمار بیانگر آن اس��ت که این خودرو علاوه برصادرات در بخش 
داخلی نیز مش��تریان خود را دارد. جالب است بدانیم که انتقاد 
ازخودروی پراید بارها و بارها در رسانه ملی اتفاق افتاد و القابی 
همچون » ارابه های مرگ « را به آن نسبت داده اند، ولی عملکرد 
خریداران نش��ان دهنده مخالفت از انتق��ادات خصمانه به این 

خودرو است. 

قائم مقام وزیر راه و شهرس��ازی گفت: وزارت نی��رو برای تامین 
انشعابات واحدهای مسکن مهر با کمبود اعتبار مواجه است که 
با همکاری و کمک تامین اعتبارات ای��ن وزارتخانه باید صورت 
گیرد. احمد اصغری مهرآبادی، مجری ویژه و قائم مقام وزیر راه 
و شهرسازی در طرح مسکن مهر درباره هماهنگی با وزارت نیرو 
برای تامین انشعابات آب و برق واحدهای مسکن مهر، اظهار کرد: 
وزارت نیرو نیاز به اعتبار دارد و در صورت تامین اعتبارات مشکلی 

برای تامین انشعابات این واحدها وجود ندارد. 
وی افزود: پایان س��ال 13۹۴ زمان بندی مشخص برای تکمیل 

س��اخت واحدهای مس��کن مهر اس��ت و بحث تامین خدمات 
زیربنایی و روبنایی به عهده ما نیست. 

قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در طرح مسکن مهر با بیان اینکه 
ما از محل یارانه ها به وزارت نیرو کمک می کنیم، اظهار کرد: من 
خودم چهارجلسه به مجلس مراجعه کردم تا مشکل تامین اعتبار 

برای خدمات زیربنایی را پیگیری کنم. 
مهرآبادی با اشاره به اینکه ما مسوول این پروژه عظیم هستیم، 
تصریح کرد: همه تلاش خود را برای تامین اعتبارات و تکمیل این 

پروژه به کار می بریم. 

کسی که با سختی سرمایه ای تهیه کرده است که اگر خمس آن را بدهد، 
با بقیه آن نمی تواند کاری شروع کند که با آن می خواهد امرار معاشی 

کند، آیا باید خمس این سرمایه را بدهد؟

حضرت آیت الله خامنه ای: چنانچه با پرداخت خمس آن، هرچند 
به صورت اقساط، نمی تواند امرار معاش کند خمس ندارد. 

 حدود 400 هزار راس دام 
به خارج از کشور صادر شد

خدمات رسانی در صندوق 
مهر توسعه می یابد

90درصد مهارت آموزان 
جذب بازار کار می شوند

رییس سازمان امور عشایر ایران گفت: حدود 
۴00 هزار راس دام عش��ایر در سال جاری به 
خارج از کشور صادر شد. کرمعلی قندالی افزود: 
صادرات دام عشایر به خارج از کشور ادامه دارد 
و امیدواریم در مدت یک سال این رقم به حدود 
یک میلیون راس برس��د. وی از تش��کل های 
عشایری کشور خواست برای تقویت اقتصاد و 
مقابله با مشکلات به صورت پررنگ وارد برنامه 
صادرات شوند.  وی با اشاره به بروز خشکسالی 
و مشکلاتی که جمع عش��ایری در یک سال 
 اخیر داشته اند، افزود: در س��ال آبی گذشته 
10 استان کشور درگیر این مشکل بودند که 
برای کاهش اثر خشکس��الی، در کلان 238 
میلیارد ریال اعتبار برای تامین آب پیش بینی 
و در استان ها توزیع شد. قندالی ابراز امیدواری 
کرد: با تامین این اعتبار بخش قابل توجهی از 

مشکلات عشایر در کشور برطرف شود. 

مدیر عامل صن��دوق مهر امام رض��ا)ع( گفت: 
 در راس��تای تجهی��ز مناب��ع مردم��ی و برای 
خدمات رسانی بهتر به کسب و کارهای کوچک 
این صندوق از س��وی بانک مرکزی مجوز اخذ 

کرده است.
اصغ��ر ن��ورالله زاده، مدیرعامل صن��دوق مهر 
ام��ام رض��ا)ع( درب��اره فعالیت ه��ای آتی این 
صندوق اظهارکرد: توسعه فعالیت ها و خدمات 
 رسانی بهتر به کسب و کارهای کوچک از جمله 
برنامه های آتی این صندوق است که به منظور  
تجهیز منابع و سایر اقدامات لازم از سوی بانک 

مرکزی مجوز اخذ شده است. 
 وی ادام��ه داد: ماموریت صن��دوق حمایت از 
کسب و کارهای کوچک و تولیدات و محصولات 
با نگاه به بازار است و نقش زنان در تولید به ویژه 
در حوزه های کش��اورزی، نساجی، محصولات 
و تولیدات خانگی و خ��رد همواره حائز اهمیت 

است. 

معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره 
به بازارمحور بودن آموزش های مهارتی، گفت: 
بیش از ۹0 درصد افرادی که در رشته های فنی 
و حرفه ای آم��وزش دیده اند، جذب ب��ازار کار 
ش��ده اند.کوروش پرند اظهار ک��رد: با توجه به 
اهمیت مش��کل بیکاری جوانان و جویندگان 
ضروری اس��ت تا گفتمان جدی��دی در حوزه 
اشتغال به وجود آید. وی بر لزوم توجه بیشتر به 
آموزش های بازارمحور به ویژه کسب و کارهای 
کوچک و متوسط تاکید کرد و گفت: متاسفانه 
افراد در بسیاری از مشاغل کوچک و متوسط به 
دلیل عدم آشنایی با روش های بازاریابی اغلب به 
اهداف راه اندازی کسب و کار دست نمی یابند، به 
همین دلیل آموزش های لازم برای بازاریابی را 
به آنها ارائه می کنیم. وی در ادامه نقش مربیان 
این سازمان را در جهت توانمندسازی نیروهای 

انسانی برای ورود به بازار کار مهم خواند.

لزوم رقابت پذیر شدن 
صنعت خودرو

شرط ادامه فعالیت صرافی ها 
تشریح شد

وزیر صنعت، معدن و تجارت در جدیدترین جلسه 
شورای سیاست گذاری خودرو از دستورات رییس 
جمهور به خودروسازان و  قطعه سازان داخلی خبر 
داد. جدیدترین جلسه ش��ورای سیاست گذاری 
خودرو  به ریاست وزیر صنعت، معدن و تجارت و با 
حضور رییس کمیسیون صنایع و معادن مجلس 

شورای اسلامی برگزار شد.
در این جلس��ه محمدرضا نعمت زاده با اشاره به 
ارائه گزارش��ی از وضعیت صنعت خودرو از سوی 
وی به رییس جمهور، اظهارکرد که رییس جمهور 
بر رقابت پذیرشدن صنعت خودرو، در اولویت قرار 
گرفتن صادرات، انتقال دانش فنی و افزایش سطح 
کیفی و ایمنی خودروهای داخل��ی تاکید کرده 
است. براین اساس، رییس جمهور از خودروسازان 
و قطعه س��ازان داخلی خواسته با افزایش ارتباط 
با دانشگاه ها و مش��ارکت با شرکت های خارجی 
زمینه را برای افزایش صادرات قطعه و خودرو از 

کشور فراهم کنند.

معاون نظ��ارت بانک مرکزی ضمن تش��ریح 
آخرین وضعی��ت صرافی ها  تاکی��د کرد که 
ش��رایط صرافی ها ب��رای منطبق ش��دن با 
دس��تورالعمل مصوب ش��ورای پول و اعتبار 
در مرداد س��ال جاری متفاوت است. تهرانفر  
 افزود: عده ای، گروه های جدیدی هستند که 
سال ها پیش برای دریافت مجوز تقاضا داشته 
و بایگانی شده اند، بنابراین از آنها دعوت کردیم 
و بر حسب زمانبندی انجام شده مهلتی تعیین 
شد تا نسبت به دریافت مجوز اقدام کنند. وی 
گروه دیگر ب��رای دریافت مج��وز را صرافانی 
دانس��ت که پروانه فعالیت خود را از اتحادیه 
طلا و جواهر کسب کرده بودند و گفت: با توجه 
به اینکه اکنون از نظر نیروی انتظامی و اماکن 
فاقد مجوزند، به آنها نیز فرصت داده ایم تا در 
اسرع وقت مراجعه کرده و بانک مرکزی پروانه ها 

را اصلاح و مجوز فعالیت شان را صادر کند.

اقتصاد و 
صن�عت

هند در ماه دسامبر س��ال 201۴ روزانه 3۴8 هزار و ۴00 بشکه 
نفت از ایران وارد کرد که در مقایسه با مدت مشابه سال 2013 با 

افزایش 8۴ درصدی روبرو بود.
 هند سال گذشته در مقایسه با سال 2013 ،  واردات نفت از ایران 
را ۴2 درصد افزایش داد؛ زیرا پالایشگاه های نفت هند از کاهش 
تحریم ها علیه ایران برسر برنامه هس��ته ای این کشور استفاده 

کردند و واردات نفت از ایران را افزایش دادند.
این جهش با افزایش قابل توجه صادرات نف��ت ایران به هند در 
پایان سال گذشته همراه ش��د، به طوری که هند در ماه دسامبر 

سال 201۴ روزانه 3۴8 هزار و ۴00 بشکه نفت از ایران وارد کرد 
که در مقایسه با مدت مشابه سال 2013 با افزایش 8۴ درصدی 

روبرو بود.
این آمارها همچنین نش��ان داد که پالایش��گاه های هندی ماه 
دس��امبر در مقایس��ه با نوامبر حدود 3۹ درصد نفت بیشتری از 

ایران خریده اند.
واردات سالانه نفت از ایران سال گذش��ته افزایش قابل توجهی 
داشت؛ زیرا پالایشگاه ها در سه ماهه نخست سال 201۴ خرید 

نفت از ایران را افزایش دادند.

معاون وزیر نفت با انتقاد از پرداخت یارانه مستقیم، پرداخت 
ماهانه بیش از 3700 میلیارد توم��ان یارانه را موجب گرفته 
ش��دن رمق صنعت نفت دانس��ت و از مس��وولان عالی نظام 

خواست فکری به حال یارانه ها کنند.
منصور معظمی با اش��اره ب��ه اینکه پرداخت یارانه از س��وی 
 وزارت نفت رمق آن را گرفته است، افزود: صنعت نفت ماهانه 
 سه هزار و 7٥0 میلیارد تومان به سازمان هدفمندی یارانه ها

پرداخت می کند.
معاون برنامه ریزی و نظارت ب��ر منابع هیدروکربوری وزارت 

نفت با اش��اره به اینکه اگر این رقم با ارز س��ه ه��زار تومانی 
محاسبه شود، صنعت نفت هم اکنون 1,2 میلیارد دلار در ماه 
بابت یارانه ها پرداخت می کند، افزود: هم اکنون سهم شرکت 
ملی پالایش و پخش از یارانه ها سه هزار میلیارد تومان و سهم 

شرکت ملی گاز ایران 7٥0 میلیارد تومان است.
وی افزود: ش��رکت ملی گاز ایران هم اکنون برای کش��یدن 
خط لوله مش��کل دارد، در حالی که باید ماهانه حجم زیادی 
 از منابع مالی را در اختیار س��ازمان هدفمندی یارانه ها قرار 

دهد.

س��ازمان جهان��ی کار از افزای��ش حض��ور زن��ان در رده های 
مدیریتی کس��ب و کار خب��ر داد و اع��لام ک��رد: در عین حال، 
 هن��وز بس��یاری از زن��ان در رده های پایی��ن مدیریت��ی قرار 
دارند. سازمان جهانی کار در تازه ترین گزارش خود درباره افزایش 
مدیریت زنان در کس��ب و کار اعلام کرد: مطالعات جدید نشان 
می دهد در حالی که هنوز بس��یاری از زنان در رده های پایین 
مدیریتی فعالیت دارند، اما در 20 سال گذشته درصد زنان مدیر 

در موقعیت های میانی و ارشد افزایش یافته است. 
به صورت کل��ی مدیریت زنان در 80 کش��ور از 108 کش��وری 

که سازمان جهانی کار بررس��ی کرده، در 20 سال گذشته بهتر 
ش��ده و زنان مدیریت ه��ای جدی��دی را در کس��ب و کار ارائه 
کرده اند.  از این رو مش��ارکت زن��ان در ب��ازار کار رو به افزایش 
 اس��ت. در عین حال، هنوز حدود ٥ درصد مدیران اجرایی را در 
 بزرگ ترین ش��رکت ه��ای جهان زنان تش��کیل م��ی دهند. 
یافته های یک نظرسنجی س��ازمان جهانی کار در سال 2013 
نشان می دهد، در بیش از 1200 ش��رکت در قاره آفریقا، آسیا 
و اقیانوس آرام، ش��رق و مرکز اروپا و آمریکای لاتین و کارائیب،  
مدیریت زنان نقش موثری در پیشبرد کسب و کارها داشته است.

کارشناسان با بیان اینکه نحوه و میزان تولید خودرو در کشور 
در آلودگی هوا نقش موثری دارد، می گویند برای پیشگیری 
از آلودگی هوا باید شماره گذاری خودروهای با استانداردهای 
 پایی��ن متوقف ش��ود. س��رهنگ احم��د رس��تمی، معاون 
فنی مهندس��ی خدمات پلیس راهور ناجا در یک مناظره که 
پنج کارشناس دیگر نیز حضور داشتند، گفت: در بحث منابع 
آلوده کننده چند دسته قابل توجه است که عمده ترین آنها 
وسایل نقلیه موتوری، کارخانه ها، نیروگاه ها، منابع خانگی 

و ریزگردها هستند.

وی به بحث وسایل نقلیه و منشا آلایندگی اشاره کرد و افزود: 
 در منش��أ اولیه به تکنولوژی و طراحی با س��طح اس��تاندارد 
برمی گردد که می��زان مصرف و نوع س��وخت آن نیز میزان 

آلایندگی را تعیین می کند.
معاون فنی مهندسی خدمات پلیس راهور ناجا اظهار داشت: 
در بحث منشأ ثانویه، به استفاده کنندگان در بحث سرویس های 
دوره ای و خدمات فروش��ندگان بازمی گردد که نحوه انجام 
معاینه فنی وسایل نقلیه و خودروهای فرسوده که باید از رده 

خارج شوند، مورد بررسی قرار می گیرد.

واگذاری مدیریت های ارشد به زنان

خودروهایی که دیگر شماره گذاری نمی شوند

افزایش صادرات نفت ایران به هند

پرداخت یارانه، رمق صنعت نفت را گرفت

احـکام اقتصادی

سبک زنـدگی

خبــر ویژه

مصرف و مقوله های اجتماعی و اقتصادی 
آن در اندیشه مقام معظم رهبری 

سیدمهدی سلطانی: مصرف در کلام و اندیشه مقام معظم رهبری دارای 
گستره فراوانی اس��ت که مهم ترین آن مقوله های اجتماعی و اقتصادی 
است.  قابل ذکر اینکه معظم له دقیقا در تاریخ 68/۴/23 یعنی چهلمین 
 روز ارتحال ام��ام خمینی )ره( ب��رای اولین بار پیرام��ون مصرف و مقوله 
مصرف گرایی سخن گفته اند. به طور کلی مقوله های مذکور را از دیدگاه 

ایشان تاکنون می توان چنین ترسیم کرد: 
1- ترویج روحیه مصرف گرایی به عنوان یکی از سوغات های شوم فرهنگ 
غربی و استعماری )س��خنرانی در دیدار با مس��وولان و کارگزاران نظام، 

)6۹/۹/1۴
 2- تروی��ج انضباط مالی و اقتص��ادی؛ به جهت مقابله ب��ا ریخت و پاش، 

زیاده روی و اسراف )پیام نوروزی سال 7۴(
3- اقدام جدی و عملی جهت مبارزه با اسراف و زیاده روی و نابود کردن 

اموال عمومی و شخصی )سخنرانی های متعدد در سال 137٥(
4- توصیه به دوری از اسراف و عدم تضییع نعمت های الهی به دولت و ملت 

)پیام نوروزی سال 1376(
5- توصیه به صرفه جویی در عرصه های متعدد )سخنرانی های مختلف 

در سال 77(
6- حرکت مردم و مسوولان به سوی اصلاح الگوی مصرف )پیام نوروزی 

سال 88(
7- تحقق عدالت و پیشرفت در جامعه با اصلاح الگوی مصرف همان 

8- جلوگیری از مصرف گرای��ی و تبذیر )پیام به ریاس��ت جمهوری در 
خصوص سیاست های کلی برنامه پنج ساله سوم،  78/2/30( 

9- مدیریت مصرف و دوری از اتلاف سرمایه های مصرفی )پیام نوروزی 
سال 88(

 از سال ۹3 به عنوان دوره طلایی سرمایه گذاری
 در زمینه توس��عه مکانیزاسیون کشاورزی نام

ب��رده م��ی ش��ود. در کل پ��س از تش��کیل 
دول��ت یازده��م وضعی��ت بهین��ه س��ازی 
 مکانیزاسیون صنعت کش��اورزی رو به بهبود
 بوده و این یکی از برنامه ه��ای دولت تدبیر و
 امید اس��ت که در راس��تای اجرای همین برنام��ه طرح جامع
 12 س��اله مکانیزاس��یون کش��ور، تدوی��ن ش��ده اس��ت که

 مس��یر آین��ده توس��عه ف��ن آوری کش��اورزی را مش��خص 
می کند. از این رو برای توس��عه چنین فرایندی در هر استان، 

سهمی سرمایه گذاری شده که س��هم استان اصفهان از 10 تا 
٥0 میلیارد تومان گفته شده است.

   اصفه�ان توانایی بالایی برای تولید و اس�تفاده از 
ماشین آلات نوین کشاورزی دارد

 مکانیزاسیون، ابزاری برای کاهش هزینه تولید و ارتقای بهره وری
مس��تمر اس��ت و صنعت کش��اورزی نیز بی نیاز از این فرایند 
نیست. در واقع اصلاح فرآیندهای تولید و فرآوری در کشاورزی 
از جمله موضوعات مهمی است که ذهن و نگاه این صنعت را به 

خود معطوف ساخته است. 

ب��دون تردی��د، اس��تفاده از اب��زارآلات فرس��وده و قدیمی و 
روش های  دهه های پیش��ین  ب��رای صنعت 
کش��اورزی امروزی س��ودمند نبوده، بلکه این 
 صنعت نیازمند آن اس��ت که با ن��وآوری های
 مناسب و اس��تفاده از ماش��ین آلات پیشرفته،

ع��لاوه ب��ر توس��عه بخش��یدن به ای��ن بخش 
 مه��م از اقتص��اد کش��ور، اش��تغال زای��ی

و ارزآوری قابل پذیرشی را ایجاد کند. 
به گفت��ه اصغر محس��ن زاده کرمان��ی، معاون 
بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی 
اس��تان اصفه��ان یک��ی از  عوام��ل مهمی که 
ب��رای  اقتصادی ک��ردن تولی��دات محصولات 
کشاورزی لازم است  مکانیزاس��یون است،  به 
علاوه اینک��ه باعث افزایش توانای��ی افراد برای 
فعالیت بهینه می ش��ود. وی ادامه می دهد که 
تعریف مدرن مکانیزاس��یون؛ یعنی اس��تفاده 
از تکنول��وژی روز در زمینه ه��ای کش��اورزی 

 ب��رای افزای��ش به��ره وری ب��ا رعای��ت هم��ه  جوان��ب 
است.

این مسوول خاطرنشان می کند که اس��تان اصفهان از مراکز 
صنعتی و کشاورزی بوده و توانایی بالایی برای تولید ماشین آلات 
پیشرفته کشاورزی و استفاده از آنها دارد. وی  تصریح می کند: 
در استان ما60 واحد در زمینه  ساخت ماشین های کشاورزی و 
حدود  اختصاص٥2 واحد در زمینه تولید لوله های پلی اتیلن و 
پلی پروپیلن مورد استفاده در سیستم های آبیاری تحت فشار 
فعالیت می کنند.  محسن زاده کرمانی می افزاید: همچنین11 
درصد زمین های زیر کش��ت اس��تان تحت نظارت واحدهای 

مکانیزاسیون است. 
 این مسوول خاطرنش��ان می کند: پیش بینی می شود که در 

طول برنامه پنجم توس��عه میزان مزارع و باغ های اس��تان که 
از روش های مکانیزاس��یون اس��تفاده می برند، 
 از 11 ب��ه 30 درصد و مع��ادل 108 هزار هکتار 

برسد. 
محس��ن زاده کرمانی با بیان اینکه  سال گذشته 
18 میلیارد توم��ان اعتبار ب��رای خرید ادوات و 
ماش��ین های مدرن در بخش زارع��ی، باغبانی و 
دام و طیور به اس��تان اصفه��ان اختصاص داده 
شده اس��ت، در پایان  می گوید: برای رسیدن به  
تولیدات بهینه محصولات کشاورزی و حفظ آنها 
نیازمند توسعه مکانیزاس��یون، البته متناسب با 

شرایط آب و هوایی هر منطقه هستیم. 
همچنین مدیر صنایع کشاورزی و مکانیزاسیون 
سازمان جهاد کشاورزی اصفهان ازجذب اعتبار 
۹0 درصدی بخش مکانیزاس��یون کشاورزی در 
اصفهان خبر م��ی دهد ودر توضی��ح می گوید: 
اعتبار ویژه مکانیزاس��یون بخش کش��اورزی در 
سال گذشته در اصفهان برابر 17میلیارد و 8٥0 میلیون تومان 

بوده که ۹0 درصد آن جذب شده است.
فرهمند بیان می کند: 2۹6 دس��تگاه انواع تراکتور، ۹ دستگاه 
کمباین و ۴۴٥ دس��تگاه ادوات کشاورزی توسط متقاضیان از 
طریق دریافت وام های بانکی جذب و وارد بخش کشاورزی شده 
است. وی خاطرنشان می کند:  با ورود این  ابزارآلات به بخش 
کشاورزی شاخص درجه مکانیزاسیون نیز که درصد استفاده از 
ماشین در مراحل تولید است، افزایش داشته است. این مسوول 
اظهار می کند: در برخی از بخش ها  ماشین آلات و ادوات نوین 
کمتری وجود دارند و این کمبودها به وسیله اعتبارات متفاوت 
که اعتبار ویژه مکانیزاس��یون و کمک های بلاعوض شامل آن 

می شود، تامین می شوند. 

استفاده از ابزارآلات فرسوده مانع رشد صنعت کشاورزی است 

بهینه سازی تولیدات کشاورزی استان  با مکانیزاسیون امکان پذیر است

نفیسه
زمانی نژاد

 جلسه نمایندگان کارگري گیتي پسند 
با مدیرکل تعاون و کار استان

درخواست براي ورود مدیران ارشد 
استان به حل مساله گیتي پسند

در جلس��ه نمایندگان کارگران و کارکنان گیتی پسند با آقای غلامعلی 
قادری، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اس��تان اصفهان مش��کلات 
کارگری این گروه صنعتی مورد بررسی قرار گرفت و درخواست شد مدیران 
ارشد استان برای حل مساله گیتی پسند ورود پیدا کنند. در این دیدار که 
در محل سالن جلس��ات اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار شد، 
نمایندگان کارگری گیتی پسند خواستار پیگیری حل مشکلات این گروه 
صنعتی از سوی این اداره کل شدند. از جمله مهم ترین خواسته هایی که 
از سوی نمایندگان کارگری گیتی پسند مطرح شد، می توان به درخواست 
بازدید مقامات استانی به خصوص اس��تاندار اصفهان از کارخانجات این 
گروه صنعتی و پیگیری جدی برای حل مش��کل از سوی بالاترین مقام 
استانی، جلوگیری از بیکار شدن نزدیک به سه هزار نفر کارگر و کارمند 
در گیتی پسند، در دستور کار قرار گرفتن بحران گیتی پسند در جلسات 
ارشد اس��تانی و در جریان قرار گرفتن وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
از بحران گیتی پسند اش��اره کرد. قادری افزود: البته تا به امروز اقدامات 
زیادی از سوی این اداره کل برای حل مشکل گیتی پسند صورت گرفت، 
اما هرکدام بنا به دلیلی به س��رانجام نرس��ید. اگر بخواهیم صحبت های 
مقام معظم رهبری را نیز به عنوان فصل الخطاب خود قرار دهیم، تنها راه 
 نجات کشور بهبود وضعیت تولید و کس��ب وکار خواهد بود که این برای 
گیتی پس��ند مصداق عینی دارد. مدیرکل تع��اون، کار و رفاه اجتماعی 
خاطرنشان ساخت: دغدغه این اداره کل کمتر از شما نمایندگان کارگران 
گیتی پسند نیست. برای ما یک نفر اشتغال زایی هم مهم است؛ چه برسد 
به اشتغال نزدیک به سه هزار نفر در گیتی پسند که این اشتغال زایی امروز 
به خطر افتاده است. وی در پایان این جلس��ه، معاون روابط کار این اداره 
کل را با اختیار تام مامور کرد تا با جمع آوری مس��تندات و ارائه گزارشی 
جامع و کامل از وضعیت این گروه صنعتی، زمینه رایزنی ها را برای حل 
مشکل گیتی پسند در بالاترین سطح استانی و حتی کشوری فراهم آورد.

حرکت پیکان قیمت نفت صعودی شد
قیمت نفت در آخرین روز معاملات بازاره��ای جهانی با افزایش، به کانال 
٥0 دلاری بازگشت. از عوامل این افزایش، انتشار گزارش آژانس بین المللی 
انرژی عنوان شده اس��ت. همچنین برخی از تحلیلگران پیش بینی کرده 
بودند در حالی که تولید جهانی بیش از تقاضاست، اما بهبود قیمتی قوی 
به زودی رخ خواهد داد.آژانس بین المللی انرژی طی گزارشی اعلام کرد 
که نشانه هایی وجود دارد که کاهش قیمت نفت سبب شده است تا تولید 
نفت در برخی از مناطق نظیر شمال آمریکا کاهش یابد.قیمت نفت از ماه 
ژوئن 201۴ تاکنون نزدیک به 60 درصد کاهش یافته است. یکی از عوامل 
آن، تاثیر اعضای اوپک  مبنی بر عدم کاهش تولید این سازمان بوده است. 

بدون تردید، 
استفاده از 

ابزارآلات فرسوده 
 و قدیمی و 
 روش های  

دهه های پیشین  
برای صنعت 

کشاورزی امروزی 
سودمند نیست

خبــر 



اصفهان، تراژدی مظلومیت مردم 
غزه را به تصویر می کشد

چند ماه قبل جبهه فرهنگی انقلاب اسلامی استان اصفهان 
با همکاری مجمللع طراحان گرافیک انقلاب اسلللامی آیه 
در فراخوانی تحللت عنوان »تللراژدی انسللانی در غزه« از 
طراحان گرافیک کشور دعوت کرد تا بضاعت خود را در بیان 
مظلومیت مردم فلسطین به تصویر بکشند. این فراخوان با 
استقبال گرافیست های کشور روبه رو شد و 200 اثر از 90 
طراح برجسته کشور به این جشنواره ارسال شد که نهایتا 38 
اثر از این آثار برگزیده شدند. اما این همه ماجرا نبود. جبهه 
 فرهنگی انقلاب اسلللامی اسللتان اصفهان تصمیم گرفت 
به خاطرسرپوش گذاشتن رسانه های غربی بر جنایات رژیم 
صهیونیستی و از طرفی هم به خاطر حماسه آفرینی مردم 
مظلوم غزه در دفاع از سرزمینشللان همزمللان با نامگذاری 
29 دی ماه به نام روز »غللزه« این آثار برگزیده را در معرض 
دید مردم قرار دهد. لذا در حرکتی نمادین این 38 پوسللتر 
برگزیده به مدت یک هفته در میادین اصلی شللهر اصفهان 
نصب شده اند تا روز غزه هم مانند روز جهانی قدس فرصتی 
باشللد که فریاد مظلومیت و حق طلبی مردم مظلومش به 
گوش جهانیان برسد. در همین راستا محفل رهپویان وصال 
مسجد پناهی اصفهان نیز با همکاری جبهه فرهنگی انقلاب 
اسلللامی اصفهان غرفه ای تحت عنوان »یاقوت مقاومت« 
در میدان جمهوری شهر اصفهان برپا کرده است و با بازتاب 
عکس هایی از مظلومیت مردم بی دفاع فلسطین و هم راستا با 
 کمپین »ما عاشق مبارزه با صهیونیسم ها هستیم« کمک های

 مردمی را بللرای مردم کرانه باختری دریافللت می کند و با 
توزیع بورشور و مچ بندهایی مزین به » من عاشق مبارزه با 
صهیونیسم هستم« به دنبال موج آفرینی و حمایت از مردم 

بی دفاع فلسطین است.

آی بی ام، پیچیده ترین رایانه 
جهان را عرضه کرد

آی بی ام مدعی است این رایانه که z13 نام دارد و به اندازه 
یک یخچال خیلی بزرگ است، پیچیده ترین رایانه ای که 

تا به حال ساخته شده است.
 آی بی ام برای سللاخت این رایانه ظرف مدت پنج سال 
بیش از یک میلیارد دلار هزینه کرده و با توجه به نیازها 
و درخواست های 60 مشتری خود امکانات متنوعی را به 

آن افزوده است.
تولید رایانه هللای Mainframe از دهه 50 میلادی 
در تحصص شللرکت آی بی ام بللوده و در آن زمان این 
شرکت از هزاران ترانزیسللتور برای افزایش کارآیی آنها 
و توان محاسللباتی شللان بهره می برد، اما در تولیدات 
 جدید این شرکت از فناوری های پیشللرفته تری بهره

 می برد.
از جمله مشتریان رایانه های Mainframe می توان 
به بانک ها، بورس های اوراق بهادار، سیستم های رزرو 
پروازهای هواپیمایی، خرده فروشان و دیگر شرکت هایی 
اشاره کرد که قصد دارند از تداخل سرویس ها و خدمات 

خود اجتناب کنند.
این رایانلله تضمین خواهد کللرد که تعاملللات و نقل و 
انتقالات مالی و... به طور دقیق و کامل انجام شللده و به 
عنوان مثال انتقال پول از یک حساب بانکی بابت دریافت 
خدماتی خاص به درستی صورت گرفته و سرویس مورد 

نظر هم دریافت شده است.
این رایانه قادر به انجام 2.5 میلیارد تراکنش در روز است 
که نسبت به نمونه های مشابه تا 30 درصد افزایش نشان 
می دهد و قابلیت های متنللوع دیگری هم به آن افزوده 

شده است. 
با عرضه رایانه های شخصی قدرتمند از میزان محبوبیت 
رایانلله هللای mainframe تللا حللد قابللل توجهللی 
کاسللته شللده، اما مشللتریان خاص این نوع محصولات 
 هنوز آی بی ام را بلله تداوم تولید آنهللا علاقه مند کرده 

است.
بنا بر اعلام آی بی ام، این شرکت امیدوار است در سال 2015 
از محل تولیللد رایانه هللای System Z mainframe تا 
2.3 میلیارد دلار درآمد به جیب بزند که نسبت به سال قبل 

10درصد افزایش نشان می دهد.

معمللولا آنتی ویروس های پولی پشللتیبانی بهتللر و حفاظت 
بیشتری را نسبت به آنتی ویروس های رایگان ارائه می کنند و 
همچنین مجموعه های امنیتی اینترنللت، فایروال ها، کنترل 
والدین، تشخیص هویت سارق و... بیشتری را در اختیار مشتری 
قرار می دهند. در اینجا به بررسللی هشللت نمونلله از بهترین 
آنتی ویروس های سال 2014 و 2015 می پردازیم که می توانید 

آنها را تهیه کنید.

    سوییت اویرا
Avira AntiVirus Suite را که تولید آن به سللال 2014 
بازمی گردد، می توانید با پرداخت 45 دلار روی سیسللتم خود 
نصب کنید. نکته مثبت این نرم افزار فناوری پیشرفته آن است 

که در نسخه های رایگان دیده نمی شود. 
این آنتی ویروس نتایج خوبی در تست ها و بلاک کردن بدافزار 
به دست آورده اسللت. ولی نقطه ضعف آن کسب امتیاز پایین 
در رفع بدافللزار و آنتی فیشللینگ )تلاش برای دسترسللی به 

اطلاعات( است.

    پاندا گلوبال پروتکشن
اگر به حفاظت از دستگاه های مختلف از رایانه هایی که ویندوز 
 را اجرا می کنند تللا دسللتگاه های اندروید و مک نیللاز دارید،

 Panda Global Protection 2015 یکللی از بهتریللن 
گزینه هاست. این آنتی ویروس در تست ها امتیاز بالایی گرفته 
اسللت. امتیازهای آن برای مدیریت فراگیر پسورد وکدگذاری 

فایل هم خوب است. 
این آنتی ویروس شللرکت پاندا علاوه بر ویندوز از پلتفرم های 
اندروید و مک هم  به خوبی پشتیبانی می  کند. نقطه ضعفش این 

است که در برخی تسللت های مبتنی بر وب مردود شده است. 
سللرویس های این فایروال در حمله آسللیب پذیر و در کنترل 
والدین ابتدایی هسللتند. همچنین فقط می توان در یک رایانه 
مک این محافللظ را نصب کرد. این آنتی ویللروس را می توان با 

قیمت 70 دلار تهیه کرد.

      بیت دیفندر پلاس ۲۰۱۵
Bitdefender AntiVirus Plus2015 یکی از بهترین 
مجموعه های آنتی ویروس است که امتیاز بهترین آنتی فیشینگ 
را نیز از آن خود کرده است. اسکن آسیب پذیری، حالت خلاصی 
از بدافزار مزمن، مدیریت پسورد، داشتن ابزارهایی برای حفاظت 
حریم و افزایش کارایی سیستم از نکات مثبت این آنتی ویروس 
است، اما متاسللفانه کارایی خیلی خوبی در تست بلاک کردن 

یو.آر.ال مخرب نداشته است.

    کسپرسکی ۲۰۱۵
نسللخه های پولی و رایللگان ایللن آنتی ویروس هللر دو خوب 
هستند. Kaspersky AntiVirus 2015 امتیاز بالایی از 
لابراتورهای تست گرفته اسللت؛ بویژه امتیاز بسیار خوبی در 
تست ضد فیشللینگ PCMag از آن خود کرده است. امتیاز 
بسیار بالا در آنتی فیشینگ، تنظیمات سللاده و سریع و نصب 
آسان از ویژگی های این نرم افزار است. همچنین کیبورد مجازی 
برای ورود داده ایمن، ابزارهای بهینه شللده و پاک کردن مفید 

سیستم از خصوصیات دیگر آن است. 
نکته منفی آن این است که به نظر می رسد در تست بلاک کردن 
بدافزار و بلاک کردن یو.آر.ال مخرب ضعیف است. با پرداخت 

40 دلار می توانید این نرم افزار را داشته باشید.

دانستنی

چند آنتی  ویروس  مناسب که می توانید انتخاب کنید

ایمنا:  ؟؟؟؟/

زمستان، فصل زیبایی از سال است که فرصت های زیادی 
را در اختیار عکاسللان حرفه ای و آماتور قللرار می دهد تا 
استعدادهایشان را شکوفا ساخته و تصاویر شگفت انگیزی 

ثبت کنند.

    دوربینتان را سرد نگه دارید
آیا منظور این است که دوربینمان را مشابه بطری نوشیدنی 
در فریزر قرار دهیم؟ نه مسلما. تاکنون دقت کرده اید که 
 چطور بعللد از اینکه از یک جای سللرد به یللک جای گرم 
می روید فورا روی عینکتان بخار می گیرد؟ همین اتفاق 
می تواند به سللادگی برای دوربینتان بیفتللد، در صورت 
بخارگرفتگی آینه، بخار در درون لنز به قطرات آب تبدیل 
شده و حتی ممکن است به اتصالی مولفه های الکترونیکی 
دوربینتان بینجامد )البته به شرط اینکه در قرن 21 باشید 
و از دوربین دیجیتال استفاده کنید(. بنابراین به نیت گرم 
نگه داشتن دوربینتان یا به نیت خالی نشدن زودتر از موعد 
باطریش )در نکته بعدی به این مورد می پردازیم( آن را زیر 
کاپشن خود جای ندهید. زیرا حرارت بدن و رطوبت ناشی 

از تعرق بدن می تواند برای دوربین مضر باشد.

    هرگز تصاویر را در محل عکاسی حذف نکنید!
ممکن اسللت بعللد از دیدن عکللس هللا از روی LCD یا 
درمواقعی که تللرس اتمام فضللای کارت حافظه را دارید، 
وسوسه شوید که تصویر یا تصاویری را حذف کنید. با این 
حال تا وقتی که مجال بررسللی شللان را روی یک صفحه 
نمایش بزرگ تر در خانلله بیابید آنها را حذف نکنید. برای 
شخص من بسیار پیش آمده عکسی که در محل عکاسی به 

نظرم مزخرف می رسیده، به محض اینکه فرصت بررسی 
کاملش دسللت داده، در نظرم به یک عکس شگفت انگیز 
تبدیل شده است. برای تعیین نور دریافتی دوربینتان نیز 
به این تصاویر اکتفا نکرده و از هیسللتوگرام استفاده کنید 
)در ادامه به این مبحث پرداخته می شللود( یا ساده تر از 
همه، کارت های حافظه اضافی با خود همراه داشته باشید.

    صرفا از برف عکس نگیرید
اطمینان یابید که بلله غیر از برف، عناصللر دیگری نیز در 
عکستان وجود دارند. با اینکه ماهیت زیبا و دانه دانه برف 
برای عکاسی بسیار جذاب است، اما تمایل طبیعی آنها در 
دوربین ترکیب شدن اسللت )یک دست دیده می شوند(. 
بنابراین به جللز مواقعی که قصد اصلیتللان ثبت تصویری 
از سللفیدی مجلل برف اسللت، با افزودن عناصر دیگر به 

عکستان، جذابیت آن را بیشتر کنید.

    دوربینتان را به آرامی گرم کنید
چرایی این قضیه نیز به مبحللث مفصل تجمع بخار درون 
دوربین یا لنزهایتان برمی گردد. بهترین راه رفع این خطر، 
این اسللت که ابزارهایتان را به درون کیفتان برگردانده و 
قبل از اینکه مجددا اقدام به بازگشاییش کنید اجازه دهید 
مدتی بگللذرد. بدین ترتیب تجهیللزات موجود در کیف و 
خصوصا دوربینتان به آرامی و همراه با بقیه کیف به دمای 
اتاق می رسللند. اگر نیاز به کارت حافظه خود دارید، قبل 
از وارد شللدن به خانه آن را ازدوربین خارج سازید. بدین 
ترتیب خطر ناشی از قرار دادن آنی دوربین در معرض هوای 

گرم را پشت سر می گذارید.

دانستنینکته

نکات آموزشی عکاسی در  زمستان  و  برف 

ایمنا:کنسرت استاد امین الله رشیدی 

نمایش » ضیافت چای ژنرال ها با مور مور« در تالار 
هنر اصفهان بر صحنه می رود.کارگردان این نمایش 
گفت: من همیشه به فکر اجرای نمایشنامه» ضیافت 
چای ژنرال هللا« بوریس ویان بودم امللا به نظرم این 
نمایشللنامه برای اجرایی شللدن چندان پاسخگوی 
نیاز امروزما نبود؛ به همین دلیل  آن را به عنوان پایه 
اصلی اجرا در نظللر گرفتم و با اقتباس و بازنویسللی 
این نمایشللنامه و برخی متون دیگر به متن تازه ای 
که به نیاز اجرایی ما نزدیک باشللد؛ رسللیدم. دراین 
نمایش سه داستان که در عین اینکه به هم مربوطند 
چندان به هم وابسللته نیسللتند؛ به صللورت موازی 
مطرح می شوند. در یک بخش داسللتان سربازی به 
روایت ماجرای خللود از جبهه و جنللگ می پردازد؛ 

در بخش دیگر ژنرال هللا تصمیماتی برای راه اندازی 
جنگ می گیرند و در بخش سللوم اتفاقاتی که برای 
مردم عادی می افتد توسللط حرکات فرم و مفهومی 
 نمایش داده می شود. عوامل این نمایش عبارتند از:

 طراح، درماتللورژ و کارگردان: اسللماعیل موحدی، 
بازیگران: شللهاب غزالی، حامد احمدجو، اسماعیل 
موحدی، احسللان الدین صفری، احسللان خادمی، 
داریوش امیری، افسانه فتاحی، سالار خسروی، آرام 
یوسفی نیا، هادی مسعودی، ملیکا مهربان، یاسمین 
غفراللهی، کاوه کریمیان، امین فرخزاد، آهنگسللاز: 
حسین احمد جو. علاقه مندان می توانند برای تماشای 
 این نمایش هر شب سللاعت 19:30 تا 27 بهمن ماه 

به جز شنبه ها به تالار هنر اصفهان مراجعه کنند.

 آلبوم موسللیقی پاپ- سنتی»شللهر عشق« با 
صدای احمد نباتی و آهنگسللازی اسطوره های 

ایران زمین در هنرسرای خورشید رونمایی شد.
آلبوم»شهر عشق« دارای هشللت تصنیف بوده 
که با آهنگ سازی پنج نفر از اسطوره های ایران 
زمین شللامل آقایان حبیللب الله بدیعی، مهدی 
خالللدی، مجید وفللادار، جواد لشللگری و بابک 
رادمنش و تنظیم آهنگ آقایان فرناد شاه زیدی 

و بابک رادمنش تهیه شده است. 
اشللعار تصنیف هللای ایللن آلبللوم نیللز از معینی 
 کرمانشاهی، اسماعیل نواب صفا، علی اکبر کنی پور،

بابک رادمنللش، احمللد نباتی و سللیمین بهبهانی 
برگرفته شده است.

خلوت دل، چرا رفتی، بی قرار، جهان زیبا، تو بیا 
و عطر گل از جمله آهنگ های این آلبوم بوده که 
علاقه مندان جهت تهیه این اثر هنری می توانند 
به هملله مراکز عرضلله محصللولات فرهنگی و 

فروشگاه های معتبر مراجعه کنند. 
مراسم رونمایی از این آلبوم  با حضور جمع کثیری از 
اساتید موسیقی و هنر اصفهان از جمله پیشکسوت 
موسیقی استاد اصغر شللاه زیدی و هنرمند محبوب 
اصفهان حسن اکلیلی و یکی از شاعران پیشکسوت 

اصفهان استاد بهرامی برگزار شد.
 گفتنی است؛ حبیب الله بدیعی، مهدی خالدی، 
مجید وفادار و سللیمین بهبهانی از آهنگسازان و 
شاعران به نامی بوده که دارفانی را وداع گفته اند.

نمایشگاهی از آثار آبرنگ حسن سلطان زاده و آثار 
رنگ و روغن مظاهری در نگارخانلله آرته اصفهان 
برگزار می شود. هنرمند این نمایشگاه با اعلام این 
خبر گفت: هر کدام از ما در این نمایشللگاه 12 اثر 
ارائه کرده ایم. حسن سلطان زاده ادامه داد: آثار ارائه 
شده من در این نمایشگاه بیش تر مفهومی وفلسفی 
هسللتند و در رابطه با مسللائلی چللون ارتباطات 
انسان ها، زندگی های مشترک، نوسانات ارتباطات 

انسانی و تضادهای مختلف انسان ها، پیچیدگی های 
روابطشان و... با سبک انتزاعی کار شده است.

وی اضافه کللرد: مظاهری نیللز در آثللار رئال خود 
موضوعاتی همچون چهره، طبعیت و... را تصویرکرده 

است. 
شایان ذکر است؛ نمایشگاه حسللن سلطان زاده و 
مظاهری تا یکم بهمن ماه در نگارخانه آرته اصفهان 

برپاست.

مانور»هللوای پللاک« روز دوشللنبه 29 دی ماه از 
ساعت 10:30 صبح از سوی خانه کودک در محل 

سی وسه پل اجرا می شود. 
با توجه به  وضعیت جوی هللوا و آلوده بودن هوای 
اصفهان برآن شللدیم تا با اجرای مانور هوای پاک 
کاری نمادین را با حضور کودکان  دبسللتانی انجام 

دهیم. 
 بیللش از یکصد کودک دبسللتانی از روز شللنبه تا 

دوشللنبه با حضللور در خانه کودک و شللرکت در 
 کارگاه های نقاشی و سللاخت عروسک با موضوع 

هوای پاک، احساس خود را بیان می کنند. 
در دست داشتن اسپری تنفسللی که به نماد آلوده 
بودن هوا استفاده می شود و درخت بودن تعدادی 
از کودکان و تهیه  پللازل و... از جمللله برنامه های 

طراحی شده است که از سوی پسللران و دختران 
دبستانی اجرا می شود. 

این مانور از خانه کودک به سمت پل سی و سه پل 
به صورت راهپیمایی کودکان در روز دوشللنبه 29 

دی  ماه انجام می گیرد. 
گفتنی اسللت؛ علاقه مندان جهت کسب اطلاعات 
بیشللتر می توانند با شللماره 36276141 تماس 
حاصل کللرده و یا بلله محل خانه  کللودک واقع در 
حدفاصل سی وسه پل و پل ابوذر مقابل هتل کوثر 

مراجعه کنند.

کارگاه» قصه گویی بللرای کودکان« بللا هدف ارائه 
 الگوی هنجللاری و بهبود ارتباط خانللواده و کودک 
برگزار می شود.   بنا به گفته متخصصان روانشناسی، 
قصه گفتن برای تکامل مغز نوزادان و کودکان لازم 
بوده و بللا  قصه گویی، علللاوه بر شناسللاندن صدای 
والدین، صحبت کردن برای کودک راحت می شود و 
کلمات را صحیح و کامل ادا می کند،  لذا در این برنامه 
سللاناز امیری به عنوان کارشللناس به ارائه مباحثی 

پیرامون قصه گویی می پردازد. کارگاه »چگونگی قصه 
گویی برای کودکان« در روز دوشللنبه 29 دی ماه از 
ساعت 9 تا 11 صبح در محل باغ نوش  برگزار می شود. 

علاقه مندان می توانند جهت شرکت در این کارگاه 
به باغ نوش، واقع در خانه اصفهللان، خیابان نوبهار، 
 روبه روی پارک نوش مراجعه کرده و یا جهت کسب 
اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 34341726 تماس 

حاصل کنند.

تا ۲7 بهمن ماه بر صحنه است؛

»ضیافت چای ژنرال ها با مور مور« درتالار هنر اصفهان 
با حضور جمعی از هنرمندان اصفهانی؛

آلبوم موسیقی » شهر عشق« رونمایی شد

تا یکم بهمن ماه برپاست؛

»آثار مفهومی و فلسفی« در نگارخانه آرته  

با حضور کودکان اصفهانی؛

مانور » هوای پاک« اجرا می شود 

۲9 دی ماه؛

کارگاه » قصه گویی برای کودکان «   در باغ نوش برگزار می شود

جالب خبر ویژه

حجت الاس�لام و المس�لمین زائری: شللما ملاحظه 
کردید که چه راهپیمایی مضحکی هم در پاریس به همین 
بهانه راه انداختند که نشللانه دیگری از این موضوع بود که 
همه این ماجراها، یک جور بازی اسللت وهمه گمانه  زنی  ها 
و پیش  بینی  ها را تأییللد کرد. اینکه دو لبلله قیچی مبارزه 
با اسلللام یعنی اقدامات داعش و مانند آن از سویی و اقدام 
تحریک  کننده نشریه شللارلی ابدو، دقیقا توسط اسرائیل 
هدایت می  شللود و همزمان، هدفشللان نابللودی روند رو 
به فزونی گرایش به اسلللام در اروپا و بیداری اسلللامی و 

ارزش  های مکتب اهل بیت)ع( است.

احمد توکل�ی، نماین�ده مجلس: مسللاله ای که باعث 
می شود توجهات به سمت این اتفاق جلب شود این است 
که غربی ها ادعا می کننللد که به همه عقایللد باید احترام 
گذاشته شود و لیبرالیسم حاکم باشد. آنها همواره ادعای 
حقوق بشر دارند و این ادعا را در بوق و کرنا می کنند، اما این 
در حالی است که درست بر خلاف آن عمل می کنند و در 

عمل حقوق بشر از نظرشان معنا ندارد.
این تناقضات همه مللردم را به ماهیت اصلی غرب آشللنا 
می کند و نشان از سلطه گری و خودخواهی غربی هاست که 

بر خلاف ادعاهای خود عمل می کنند.

اس�ماعیل امین�ی: شللعر امروز ایللران طیف وسللیع و 
گسللترده ای از امکانات زبانی و ملی فارسی و فنون ادبی را 
در خود به همراه دارد به شکلی که در هیچ دوره ای شاهد 
چنین گسللتردگی در این زمینه نبوده ایم. در طول تاریخ 
می شللود مشللاهده کرد که در هر دوره یک زبان به شعر 
فارسی مسلللط بوده اسللت ولی روزگار فعلی ما روزگاری 
است که در آن همه طیف های فکری و شاعرانه با هر زبانی 
در بطن جریان شعر معاصر حضور دارند و این اتفاق خوبی 
است. شعر یک هنر فردی است و تنوع زبانی و فکری در آن 

به نفع خود شعر است.

ظرفیت شعر فارسیادعای واهی  بازی غرب 

عکس روز

روزنامه خبری
3+ فرهنگی اجتماعی صبح ایران 

+8

اوقات شرعیتلویزیــونســـــینما

آب و هوای اصفهان

اذان صبح:                                                               05:40
اذان ظهر :                                                                  12:13 طلوع آفتاب :                                                         07:05

نیمه شب شرعی:                                         23:31 اذان مغرب:                                                            17:40 

صاحب امتیاز :  شهرداری اصفهان
مدیر مسئول : دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد

سردبیر :  مهندس رضوان اصغری 
نشانی : اصفهان، میدان امام حسین )ع( 

خیابان طالقانی،مقابل ارگ جهان نما
 تلفن :32218182               

فکس : 32219070
امورجذب آگهی در تهران : 021-88546630

امور آگهی ها : 32229512
 یکشنبه 28دی 1393 | 26ربیع الاول 1436| شماره  2284 

 12  صفحه  |  قیمت: 300 تومان  |   پیامک:   3000483088

سیمای خانواده |                                                            شبکه 1| 11:00    
..............................................................
آفتاب شرقی |                                                               شبکه 1|  12:45
..............................................................
 بهونه|                                                                                       شبکه  3|  12:40
......................... ........... ..........................
سریال همه چیز آنجاست|                       شبکه  3|  20:45

......................... ........... ..........................
به وقت مهتاب |                                                           شبکه  4|  22:00

قدس :
 آنچه مردان درباره زنان نمی دانند  - کالسکه

............................................................
ساحل :  آتش بس 2 

............................................................
سپاهان : ملبورن

............................................................
خانواده : مستانه

............................................................
فرهنگیان :  آتش بس    -  شیار 143


